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INFORMACE O ČINNOSTI ORGÁNŮ MĚSTA 
OD 15. 6. DO 10. 8. 2024

RADA MĚSTA
ÚSSM:
• schvaluje přije�  pana Jaroslava Čeřovského do Domova pro 

seniory.
• schvaluje přije�  paní Lidmily Šaclerové do Domova pro se-

niory.
• schvaluje přije�  pana Josefa Jandy do Domova pro seniory.
• schvaluje přije�  pana Jaroslava Petra do Domova pro seniory.
• schvaluje přidělení bytu č. 4 v Domě s pečovatelskou služ-

bou paní Zdeňce Podobské.
• bere na vědomí zprávu z ÚSSM za 1. polole�  roku 2024. 
• schvaluje vyřazení majetku ÚSSM Nová Paka, IČ 60117150, 

dle příloh, z evidence z důvodu celkového opotřebení, 
ve výši 627 066,46 Kč, ke dni 31. 7. 2024. 

Majetky:
• schvaluje přidělení bytu v domě č. p. 106 Heřmanice, do ná-

jmu p. Tichému Jaroslavovi na dobu jednoho roku od uza-
vření nájemní smlouvy, s možnos�  prodloužení doby nájmu 
dle Směrnice o přidělování bytů ve vlastnictví města Nová 
Paka.

• schvaluje záměr pronájmu čás�  pozemku parc. č. 1907/82 
o výměře cca 200 m2 a ukládá majetkovému odboru zabez-
pečit zveřejnění tohoto záměru na úřední desce města.

• doporučuje ZM schválit prodej čás�  pozemku parc.
č. 4005/1, ost. Plocha – ostatní komunikace, o výměře cca 
65 m2, k. ú. a obec Nová Paka, do podílového spoluvlastnic-
tví Ing. Jaroslava Blážky, Dany Andrlové a Heleny Laušmano-
vé, každému v podílu 1/3, za kupní cenu 300 Kč/m2. Kupující 
uhradí správní poplatek za provedení vkladu do katastru 
nemovitos� .

• schvaluje záměr prodeje pozemků parc. č. 4179/2 o výměře 
99 m2 a čás�  parc. č. 3962 o výměře cca 90 m2, oba ostatní 
plocha – ostatní komunikace, kat. území Nová Paka, za cenu 
100 Kč/m2. 

• schvaluje přidělení bytu v domě č. p. 106 Heřmanice, do ná-
jmu p. Petru Klikarovi, na dobu jednoho roku od uzavření 
nájemní smlouvy, s možnos�  prodloužení doby nájmu dle 
Směrnice o přidělování bytů ve vlastnictví města Nová Paka. 

• schvaluje prodloužení nájmu bytu v domě č. p. 106 Heřmani-
ce, Nová Paka, p. Olahové Ta� aně, na dobu do 31. 12. 2024, 
s možnos�  prodloužení nájmu na další období dle Směrnice 
o přidělování bytů ve vlastnictví města Nová Paka.

• schvaluje krátkodobé výpůjčky pozemku parc. č. 3998/2 
a čás�  pozemku 2095/1, k. ú. Nová Paka, o celkové výmě-
ře cca 8000 m2 (prostor Jírových sadů) ve dnech 7. 7. 2024,
4. 8. 2024 a 1. 9. 2024 ve prospěch spolku Pač�  blázni,
z. s. za účelem pořádání jednodenních kulturních akcí Snída-
ně v trávě, za podmínek daných smlouvou.

• Schvaluje uzavření Smlouvy o výkonu činnos�  odborného 
lesního hospodáře a správce lesa, mezi městem Nová Paka 
a Ing. Josefem Kaprasem, IČ 74767861. Zároveň rada města 
schvaluje vyjmu�  této veřejné zakázky z působnos�  Směrni-
ce zastupitelstva města ze dne 10. 6. 2019, v souladu s čl. 6, 

odst. 1, písm. c) této směrnice. 
• schvaluje přidělení bytu v domě č. p. 268 ul. Legií, Nová 

Paka do nájmu p. Kristanové Ivetě, na dobu do 31.12. 2024, 
s možnos�  prodloužení nájmu na další období dle Směrnice 
o přidělování bytů ve vlastnictví města Nová Paka. Podmín-
kou uzavření nájemní smlouvy k uvedenému bytu je ukon-
čení nájmu jiné nemovitos� , kterou má dosud p. Kristanová 
v užívání. Nebude-li tato podmínka splněna do 30. 9. 2024, 
tak nárok na uzavření nájemní smlouvy zanikne.

• schvaluje záměr prodeje pozemků parc. č. 168/1 o výměře 
112 m2 a čás�  parc. č. 169/1 o výměře cca 1446 m2, oba tr-
valý travní porost, kat. území Vrchovina, za cenu 300 Kč/m2.

• schvaluje záměr prodeje čás�  pozemku parc. č. 169/1 trv. 
travní porost o výměře cca 100 m2, kat. území Vrchovina, 
za cenu 300 Kč/m2.

• schvaluje uzavření Dodatku č. 1 Smlouvy o nájmu pozemku 
č. VS 6408003722 na část pozemku parc. č. 4118/25 o vý-
měře 241 m2, k. ú. Nová Paka, uzavřené mezi Správou želez-
nic, státní organizace, jako pronajímatelem a městem Nová 
Paka, jako nájemcem, za účelem realizace a provozování ve-
řejně prospěšné stavby „Systém parkování u železniční za-
stávky Nová Paka město" spočívající v prodloužení termínu 
pro naby�  účinnos�  Smlouvy do 12. 7. 2025.

• schvaluje pronájem čás�  pozemku parc. č. 1907/82 o vý-
měře cca 200 m2 za účelem zařízení staveniště ve prospěch 
fi rmy LBtech a. s. Litomyšl, IČ 15035808, dle podmínek ná-
jemní smlouvy.

• schvaluje uzavření smlouvy o právu provést v pozemku 
města parc. č. 3974/3 stavbu kanalizační přípojky pro RD
č. p. 1227, jenž je součás�  pozemku parc. č. 1910/7, vše 
v k. ú. Nová Paka, ve prospěch stavebníka Ihora Shchuyka 
za podmínek daných smlouvou.

• schvaluje uzavření smlouvy o právu provést v pozemku měs-
ta Nová Paka parc. č. 423/2 stavbu vodovodní přípojky pro 
novostavbu rodinného domu projektovaného na pozemku 
parc. č. 383/3, obojí k. ú. Kumburský Újezd, ve prospěch 
stavebníka Mgr. Jany Brádlové, za podmínek daných touto 
smlouvou.

• stanovuje podmínky města pro provedení stavby „Instalace 
sdělovacích kabelů, ulice U Teplárny a přilehlé, Nová Paka“ – 
uložení op� ckého kabelu na pozemcích ve vlastnictví města 
Nová Paka parc. č. 3601/1, 3607/1, 3607/5, 3607/7, 3616/4, 
3616/20, 3616/45 a 4144/1, k. ú. Nová Paka. Stavebníkem je 
David Ryba - HTN.cz, IČ 73574104.

• schvaluje záměr změnit smlouvu o výpůjčce z 22. 4. 2004 
mezi městem Nová Paka jako půjčitelem a Jednotou, spo-
třebním družstvem Nová Paka, IČ 00032140, jako vypůjčite-
lem, jejímž předmětem je část pozemku parc. č. 4172, ost. 
plocha, ost. komunikace, kat. území Nová Paka, na kterém 
se nachází parkoviště vybudované na vlastní náklady vypůj-
čitele. Změna se týká prodloužení doby výpůjčky do 31. 12. 
2034 a podmínek ukončení výpůjčky.
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• schvaluje uzavření smlouvy o právu provést stavbu – staveb-
ní úpravy bytového domu č. p. 581 v ul. Šafaříkova, kterou 
budou dotčeny pozemky města Nová Paka parc. č. 1594/7 
a 3872, k. ú. Nová Paka, ve prospěch Společenství vlastníků 
Šafaříkova 581, Nová Paka, IČ 27530728, za podmínek da-
ných touto smlouvou.

• schvaluje záměr prodeje čás�  (cca 11 m2) pozemku parc. č. 
4023/5 ost. plocha, ost. komunikace, kat. území Nová Paka, 
za cenu stanovenou znaleckým posudkem. Účelem prodeje 
je vybudování distribuční trafostanice.

Finance a dotace:
• souhlasí s uzavřením veřejnoprávní smlouvy o poskytnu-

�  dotace ve výši 15 000 Kč se Svazem tělesně pos� žených 
v ČR, z. s., Nová Paka, IČ 64815366, na organizaci kulturních, 
společenských a rehabilitačních akcí.

• souhlasí s uzavřením Veřejnoprávní smlouvy o poskytnu�  
dotace ve výši 4840 Kč se Svazem tělesně pos� žených v ČR, 
z. s., Nová Paka, IČ 64815366, jako příspěvek na pronájem 
prostor v novopackém klášteře.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a s uzavřením Veřejnoprávní 
smlouvy o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2024, ve výši 35 000 Kč pro Laxus, z. ú, se sídlem 
Nymburk, Sadová 2107, IČ 62695487, k částečné úhradě 
běžných výdajů souvisejících s poskytováním sociální služby 
s názvem „Terénní program v Královéhradeckém kraji regio-
nální část pro město Nová Paka“.

• souhlasí s poskytnu� m dotace z rozpočtu města ve výši 
9000 Kč pro ZO ČZS Nová Paka, IČ 60119250, za účelem po-
skytnu�  fi nančního příspěvku na pronájem sálu při schůzích.

• schvaluje Dodatek č. 1 veřejnoprávní smlouvy o poskytnu�  
dotace z rozpočtu města Nová Paka zapsanému spolku ŽBB 
Nová Paka na projektovou dokumentaci k parkoviš�  ze dne 
15. 12. 2023.

• souhlasí s uzavřením veřejnoprávní smlouvy o poskytnu�  
dotace ve výši 9000 Kč se Základní organizací Českého za-
hrádkářského svazu Nová Paka, IČ 60119250, za účelem po-
skytnu�  fi nančního příspěvku na pronájem sálu při schůzích.

Inves� ce:
• schvaluje Smlouvu o dílo na akci s názvem: „II/284 Nová 

Paka – Lomnická ulice – dokončení VO“ se zhotovitelem 
ELEKTROS, spol. s r. o., Roztoky u Jilemnice 439, 512 31 Roz-
toky u Jilemnice, IČ 15043487, a zároveň rada města schva-
luje vyjmu�  této veřejné zakázky z působnos�  Směrnice za-
stupitelstva města ze dne 10. 6. 2019 v souladu s čl. 6, odst. 
1, písm. c) této směrnice. 

• schvaluje výsledek zadávacího řízení na akci „Přístavba 
a stavební úpravy MŠ Husitská – dokončení“ a na základě 
doporučení hodno� cí komise souhlasí s uzavřením smlouvy 
o dílo s vítězným účastníkem BUD-OIFEST s. r. o., Dřevěnice 
34, 507 13 Dřevěnice, IČ 04338758, který podal ekonomicky 
nejvýhodnější cenovou nabídku. 

• schvaluje smlouvu o dílo se společnos�  BUD-OIFEST s. r. o., 
Dřevěnice 34, 507 13 Dřevěnice, IČ 04338758, na veřejnou 
zakázku „Přístavba a stavební úpravy MŠ Husitská – dokon-
čení“. Smlouva bude uzavřena po uplynu�  lhůty pro podání 
námitek pro�  rozhodnu�  zadavatele o výběru dodavatele 
v případě, že žádná námitka nebude doručena a po předlo-
žení dokladů dle zadávací dokumentace. 

• schvaluje kupní smlouvu s prodávajícím Bonita Group Servi-
ce s.r.o., Čedlosy 583, 664 24 Drásov, IČ 27738795, na do-
dávku a montáž herních prvků a zhotovení dopadové plo-

chy a zároveň schvaluje vyjmu�  této veřejné zakázky z pů-
sobnos�  Směrnice zastupitelstva města ze dne 10. 6. 2019 
v souladu s čl. 6, odst. 1, písm. c) této směrnice. 

• schvaluje Dodatek č. 1 Smlouvy o poskytnu�  dotace z do-
tačního fondu Královéhradeckého kraje č. 22RGI02-0416 
na dofi nancování projektu „Přístavba domova seniorů 
v Nové Pace“ s Královéhradeckým krajem, Pivovarské ná-
měs�  1245, 500 03 Hradec Králové, IČ 70889546.

• schvaluje kupní smlouvu s prodávajícím GEOTRADE Bohe-
mia, a. s., Londýnská 674/55, 120 00 Praha 2, IČ 27176088, 
na dodávku a montáž expozičních objektů pro Paleopark 
Balka a zároveň schvaluje vyjmu�  této veřejné zakázky z pů-
sobnos�  Směrnice zastupitelstva města ze dne 10. 6. 2019 
v souladu s čl. 6, odst. 1, písm. c) této směrnice. 

• schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo na akci: „Rekon-
strukce místních komunikací 2024“ se zhotovitelem M – SIL-
NICE a. s., Husova 1697, Bílé Předměs� , 530 03 Pardubice, 
IČ 42196868. 

Školství:
• jmenuje v souladu s ustanovením § 102 odst. 2 písm. b) 

zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, a § 166 odst. 2 zákona č. 561/2004 
Sb., o předškolním, základním, středním, vyšším odbor-
ném a jiném vzdělávání (školský zákon), ve znění pozdějších 
předpisů, na základě výsledků konkursního řízení ze dne 
14. 6. 2024, na pracovní místo ředitele příspěvkové organi-
zace Základní škola Nová Paka, Husitská 1695, okres Jičín, 
Mgr. Zdeňka Burkerta s účinnos�  od 1. 8. 2024. 

• jmenuje v souladu s ustanovením § 102 odst. 2 písm. b) 
zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, a § 166 odst. 2 zákona č. 561/2004 Sb., 
o předškolním, základním, středním, vyšším odborném a ji-
ném vzdělávání (školský zákon), ve znění pozdějších před-
pisů, na základě výsledků konkursního řízení ze dne 14. 6. 
2024, na pracovní místo ředitele příspěvkové organizace 
Základní škola Nová Paka, Komenského 555, Mgr. Milana 
Schlögla s účinnos�  od 1. 8. 2024.

• jmenuje v souladu s ustanovením § 102 odst. 2 písm. b) 
zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, a § 166 odst. 2 zákona č. 561/2004 Sb., 
o předškolním, základním, středním, vyšším odborném a ji-
ném vzdělávání (školský zákon), ve znění pozdějších před-
pisů, na základě výsledků konkursního řízení ze dne 14. 6. 
2024, na pracovní místo ředitelky příspěvkové organizace 
Základní umělecká škola Nová Paka, okres Jičín, Mgr. Magdu 
Uhlířovou, Dipl. Mus. s účinnos�  od 1. 8. 2024.

• jmenuje v souladu s ustanovením § 102 odst. 2 písm. b) 
zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, a § 166 odst. 2 zákona č. 561/2004 Sb., 
o předškolním, základním, středním, vyšším odborném a ji-
ném vzdělávání (školský zákon), ve znění pozdějších před-
pisů, na základě výsledků konkursního řízení ze dne 14. 6. 
2024, na pracovní místo ředitelky příspěvkové organizace 
Dům dě�  a mládeže STONOŽKA Nová Paka, Bc. Ivanu Nová-
kovou s účinnos�  od 1. 8. 2024.

• schvaluje vyřazení drobného majetku z evidence Školní jídel-
ny, Nová Paka, Husitská 1695 v celkové hodnotě 61 264 Kč 
dle předloženého seznamu z důvodu nerentabilnos�  oprav.

• souhlasí s přije� m fi nančního daru ve výši 2500 Kč od pana 
Mar� na Vosáhla pro Základní školu Nová Paka, Komenského 
555. 
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Vážení spoluobčané, 
díky sbírce „Kačka pro Kačku“ mohla naše dcera Kateřina Stuchlíková 

podstoupit léčbu na klinice v Německu. Bohužel, ani to však nepomohlo a zákeřná nemoc 
zvítězila nad její sílou a chutí žít a rozdávat radost. Touto cestou bychom chtěli poděkovat 

vám všem, kdo jste na tuto sbírku přispěli. Vaší pomoci si nesmírně vážíme.
Zarmoucená rodina

SDĚLENÍ OBYVATELŮM 
V OKOLÍ REKONSTRUOVANÉ 

LOMNICKÉ ULICE
Odbor životního prostředí sděluje, že v období rekonstruk-
ce Lomnické ulice nebude možné vyvážet z této oblas�  
odpad. Pro tento účel budou umístěny 2 ks 1100litrových 
kontejnerů na směsný odpad ve Staropacké ulici, napro�  
budově bývalého Dřevotvaru.
Z výše uvedených důvodů proto neplňte popelnice u svých 
domů. 
Toto opatření se za� m netýká obyvatel Lomené ulice.
Za pochopení děkují pracovníci Odboru životního prostře-
dí.

Ing. Miroslav Pyciak

• schvaluje přije�  účelového daru Školní jídelnou, Nová Paka, 
Husitská 1695, IČ 75016915, od společnos�  WOMEN FOR 
WOMEN, o. p. s., Vlas� slavova 152/4, Nusle, 140 00 Praha 
4, IČ 24231509, v celkové výši 81 705 Kč, v rámci charita-
� vního projektu Obědy pro dě�  k uhrazení stravného pro 
14 žáků ve školní jídelně ve školním roce 2024/2025. Výše 
daru činí 33 101 Kč pro období od 1. 9. 2024 do 31. 12. 2024 
a 48 604 Kč pro období od 1. 1. 2025 do 30. 6. 2025. 

Ostatní:
• souhlasí s uzavřením smlouvy s bezpečnostní agenturou 

„SAFETY AGENCY s.r.o.“ k zajištění ochrany osob a majet-
ku v době konání „Slavnos�  slunovratu 2024“ konaných 
ve dnech 21. 6. 2024 – 23. 6. 2024. 

Úplné znění zápisu a usnesení RM na www.munovapaka.cz

NEZAPOMENEME

Milí přátelé,
věř�e, že se mi t��o řádky nepíší 
snadno. Jak již většina z vás ví, 
navždy nás opustila skvělá hol-
ka, par�ačka, manželka a hlavně 
maminka Kačka St�chlíková. 
Stalo se tak 4. 8. 2024 brzy ráno, před začátkem naší 
akce Snídaně v t�ávě. Možná to byl osud... Při nepří-
liš vydařeném ranním počasí to vy�adalo, jako by nebe 
plakalo. 
Ten, kdo ji znal, ví, jak výjimečná osoba to byla. Oprav-
du si moc vážíme toho, že se celá Nová Paka a okolí 
semkla a chtěla Kačce pomoci. Díky sbírce Kačka pro 
Kačku mohla vy�azit na léčbu, která byla její jedinou 
šancí. Bohužel vý�oj její nemoci byl r�chlejší než účin-
nost léčby. 
Je obrovskou zt�átou pro rodinu, která do poslední 
chvíle věřila, že Kačka bude silnější než nemoc, která 
ji zasáhla. Byla také důležit�� členem našeho t��u ve 
spolku Pačtí blázni, kde jsme byli jako dr�há rodina. 
Kačka nám svý� úsměvem vždy dokázala rozzářit ka-
ždou akci. 
Navždy na ni budeme všichni s láskou vzpomínat. 

J. S. – Pačtí blázni z. s.
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Na společný rozhovor o vztazích města Nová Paka a Králové-
hradeckého kraje jsme vyzvali starostu města Pavla Bouch-
nera a náměstka hejtmana Rudolfa Cogana. Jelikož jsou oba 
z Nové Paky, tak by se mohlo zdát, že vše je zalité sluncem, 
ale uvidíme. 
Jak spolupracuje město a kraj?
P. Bouchner: Hlavně v Lomnické ulici to bylo velice složité, ale 
kraj se vždy snažil vše na Pace dotáhnout. Příprava trvala 6 let 
a teď ještě 2 roky výstavba. To byla nejošklivější ulice v našem 
městě. 
R. Cogan: Nová Paka patří mezi města, která když kraj něco po-
třebuje, tak pomůže. A kraj to vrací důvěrou – dal třeba zadar-
mo budovu školy vedle kostela, nebo 36 milionů Kč na klášter.

Co je největší společná akce kraje a města?
P. Bouchner: Přístavba domova pro seniory, ze 190 milionů Kč 
na ni kraj dává dotaci 105 mil. Kč. To je důležitá akce, v moder-
ním křídle přibude 35 míst, a také se vyřeší parkování a ulice 
Jiráskova.
R. Cogan: Kraj teď docela štědře podporuje nová místa v domo-
vech pro seniory, ale jen pokud se do výstavby zapojí i konkrétní 
město. Nová Paka si navíc ještě sehnala státní dotaci. Voják se 
stará, voják má. 

Ale největší akcí je obchvat města…
P. Bouchner: To je akce státní. Ale kraj následně převezme sil-
nici I/16. Plus bude muset řešit rozbité vozovky na nynějších 
krajských silnicích, co po nich jezdí stavební technika.
R. Cogan: Kraj už má v plánu rekonstrukci silnice do Valdova 
a dál do Lázní Bělohradu. Vysokou prioritu má silnice II/284 
do Staré Paky a Ústí , dlouhý úsek v hrozném stavu v obci, mezi 
domy. Určitou naději má i silnice po Vrchovině. 

V Nové Pace se dbá na sportoviště, je i tam nějaká spoluprá-
ce? 
P. Bouchner: Původně jsme chtěli dotaci na bazén, ale to jsme 
ještě neměli na kraji zastání. Ale od roku 2016 prak� cky kaž-
dá akce na sportoviš� ch má dotaci od kraje: fotbalové kabiny 
na umělé trávě i na letním stadionu, každá stavba na zimním 
stadionu, přístavba sokolovny, sociálky v kuželně… Teď velká 
tělocvična u gymnázia za 105 mil. Kč.
R. Cogan: Ta byla potřeba – je vlastně pro 3 školy: gymnázium, 
pedagogickou školu a integrovanou školu Kumburská. A packé 
sportovní kluby ji využijí po odpolednech a o víkendech. 

A další cíle?
P. Bouchner: Hlavně silnice. Kvalitní, bezpečné. Po zprovozně-
ní obchvatu nastane úplně nová a klidnější dopravní situace 
na dnešní hlavní silnici, trpět bude Š� kov.
R. Cogan: Za mě musíme s městem dokončit klášter, 2. patro, 
aby tam odešlo muzeum a v Suchardově domě pak bude už jen 
expozice o Suchardových.

Děkuji.                                                             Ing. Miroslav Sazeček

MĚSTO VERSUS KRAJ?

27. října to bude 120 let, co se ve Vr-
chovině v těsném sousedství Nové Paky 
narodil Antonín Vitvar. Tady si začátkem 
dvacátých let minulého stole�  s bratrem 
otevřel obchod obilím a moukou, pozdě-

ji získal mlýn ve Staré Pace, takže když 
se z něj v následující dekádě stal tovární 
jezdec pražské motocyklové fi rmy Jawa, 
psalo se o něm často jako o „nejrychlej-
ším mlynáři v republice“. První obchod 
s benzínovou pumpou si jako ofi ciální 
zástupce Jawy ve Staré Pace otevřel prá-
vě ve svém mlýně, aby se v polovině tři-
cátých let se svou fi rmou – tentokrát už 
natrvalo – přestěhoval do Nové Paky.
Za první republiky patřil Antonín Vitvar 
k našim nejúspěšnějším a nejpopulár-
nějším motocyklovým a automobilovým 
závodníkům. Mezi jeho zásadní úspě-
chy patřilo získání několika zlatých me-
dailí z mezinárodní Šes� denní soutěže, 
dvojnásobné vítězství v týmové soutěži 
na 1000 mil československých, řada ví-
tězství na Krakonošově okruhu a 300 
zatáčkách v Hořicích nebo osmé místo 
ve třídě do 750 ccm na legendární Rallye 
Monte Carlo. Během nucené závodní 
přestávky za druhé světové války Vitvar 
ve svých novopackých dílnách pomáhal 

vyvíjet jeden z nejlepších motocyklů naší 
historie – Jawa 250 „Pérák“.
Vitvarovu kariéru neukončil ani nástup 
komunistů k moci, byť se o to ze všech 
sil snažili. Jeho fi rma byla v roce 1949 
znárodněna a skončila i jeho éra v Jawě. 
Pořídil si ale anglické motocykly Norton, 
na kterých se stal začátkem padesá-
tých let nejlepším jezdcem celého Čes-
koslovenska. Je čtyřnásobným vítězem 
prvních ročníků Velké ceny silničních 
motocyklů v Brně, kde také v roce 1955 
odjel svůj poslední závod. Jako padesá-
� letý veterán tehdy skončil v těžké za-
hraniční konkurenci v pres� žní kategorii 
do 500 ccm tře� . Po odchodu do spor-
tovního důchodu ještě pár let pracoval 
jako pumpař ve svém bývalém obchodě 
proměněném v národní podnik Moto-
techna, na což dodnes vzpomíná řada, 
a nejen novopackých, pamětníků. Anto-
nín Vitvar zemřel 18. března 1978.

Jan H. Vitvar

ANTONÍN VITVAR – VÝROČÍ NAROZENÍ
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DOTACE NA KOMPOSTÉRY A ZAVEDENÍ DOOR-TO-DOOR SYSTÉMU
Vedení města se v minulém roce rozhod-
lo ke stažení nádob na třídění bioodpa-
du. Důvodem bylo znečištění vytříděné-
ho odpadu plasty, směsným odpadem, 
tex� lem apod. Takto kontaminovaný 
bioodpad již nemohl být klasifi kován 
jako bioodpad, ale musel být předán 
k odstranění jako směsný komunál-
ní odpad. Tedy byl následně ukládán 
na skládku. To je pro město nevýhodné 
a nesprávné.
Při stažení jsme slíbili náhradu za nádo-
by na bioodpad ve formě kompostérů, 
pokud dopadne dotace na pořízení. Do-
tační � tul se otevřel místo konce listopa-
du 2023 až na konci ledna 2024 a naše 
město podalo svoji žádost okamžitě 
po otevření možnos�  požádat o dotaci. 
Nyní již konečně máme informaci, že 
jsme uspěli. Nyní nás bude čekat vypsání 
veřejné soutěže na dodávku kompostérů 
a nádob na door-to-door systém.

Informace ke kompostérům
Občané, kteří měli zájem o dodávku 
kompostéru a splňovali podmínky, se 
registrovali prostřednictvím formuláře 
či na Technických službách Nová Paka. 
Žádost o dotaci byla podána na počet 
registrovaných zájemců, a těmto bude 
kompostér zapůjčen. 
Vypsání soutěže předpokládáme v prů-
běhu léta 2024, vybraný dodavatel bude 
znám až v průběhu podzimu. Lze tedy 
očekávat, že k registrovaným zájemcům 
se nádoby dostanou během zimy.
Souběžně bude probíhat i výběrové říze-
ní na dodavatele popelnic na třídění pa-
píru a plastů v rámci D2D systému.

Door-to-door systém (D2D)
Systém, který umožňuje třídit a soustře-
ďovat odpad přímo v domácnostech, se 
nazývá door- to-door. Jde o svoz popel-
nic od dveří domu. V mnoha městech 
a obcích pomohl tento systém snížit 
množství směsného komunálního od-
padu a zlepšit jeho třídění, a to zejména 
díky souběžnému snížení frekvence svo-
zu SKO a důslednému třídění bioodpadu.

Co je door-to-door sběr odpadu?
Systém door-to-door zvyšuje komfort 
občanů při třídění, protože lidé mají ná-
doby na separaci u dveří svých domů. 
Třídění odpadu tak probíhá přímo v do-
mácnostech. Zavádí se zejména u rodin-
ných domů a menších bytových domů.
Celkově door-to-door systém třídění od-
padů nabízí mnoho výhod, které mohou 

přispět k udržitelnějšímu a efek� vnější-
mu nakládání s odpady, což prospívá jak 
občanům, tak životnímu prostředí. 

Proč zavádět door-to-door?
Jestliže mají lidé nádoby na tříděný od-
pad přímo u dveří, zvyšuje se jejich mo-
� vace k separaci odpadu a také kvalita 
třídění je mnohem lepší. Z pohledu obce 
jde o výsledné snížení množství vypro-
dukovaného směsného komunálního 
odpadu a zároveň zvýšení míry třídění.
Důsledným tříděním, kterému pohodlí 
D2D přispívá, dochází k poklesu SKO.

Proč door-to-door v Nové Pace?
Nová Paka si v třídění odpadů stojí již 
po dese� le�  velmi dobře. Proto je mož-
né, aby se v našem městě nepla� ly po-
platky za odpady.
Nicméně doba se velmi mění a v naklá-
dání s odpady se značně přitvrzuje jak 
v cenách za směsný odpad (SKO), tak 
v množství odpadů, které bude povin-
nost vytřídit. Pouze k danému množství 
SKO na občana je možné uplatnit slevu 
při skládkování. A již nyní, při velmi sluš-
né kvalitě třídění, musí město doplácet 
zvýšenou cenu.
Směsný odpad končí na skládkách nebo 
je energe� cky zpracován. Obce jsou mo-
� vovány k jeho snižování odpadovou le-
gisla� vou, která vychází ze směrnic EU.

Poplatek za ukládání odpadu na sklád-
ky roste:

K tomu klesá počet kilogramů odpadu 
na občana, které obec může na skládku 
uložit za sníženou cenu:

Je možné spolu se sběrem odpadu ode 
dveří zavést evidenci odpadu?
Ano, popelnice budou osazeny čipy, 
pomocí nichž je pak velmi jednoduché 
odpad evidovat. Nicméně k tomuto ne-
dojde pravděpodobně ihned z počátku, 
neboť systém dynamických vah na svo-
zových vozech není ještě dokonalý. Ale 
do budoucnu budeme tuto technologii 
využívat. Door-to-door systém ve třídění 
odpadů přináší několik klíčových výhod, 
které mohou zlepšit efek� vitu, ekologic-
ké dopady a pohodlí pro občany. 

Shrňme si výhody D2D:
1. Vyšší míra třídění odpadu: Door-to-
-door systém může zvýšit míru třídění, 
protože je pro občany pohodlnější. Lidé 
jsou více mo� vováni třídit odpad, když 
vědí, že bude přímo odvezen z jejich do-
mova.
2. Lepší kvalita tříděného odpadu: Když 
je odpad tříděn přímo u zdroje (v domác-
nostech), je pravděpodobnější, že bude 
správně rozdělen a čistší, což usnadňuje 
další zpracování a recyklaci.
3. Snížení množství odpadu na sklád-
kách: Efek� vnější třídění odpadu může 
vést ke snížení množství odpadu končící-
ho na skládkách, což má pozi� vní dopad 
na životní prostředí.
4. Snížení emisí CO2: Door-to-door 
systém může snížit emise CO2 � m, že 
op� malizuje trasy sběru odpadu. Na-
místo toho, aby jednotliví občané jezdili 
do sběrných míst, specializovaná vozi-
dla sbírají odpad přímo z domovů podle 
efek� vních tras.
5. Pohodlí pro občany: Lidé ocení po-
hodlí spojené s door-to-door systémem, 
protože nemusejí nosit tříděný odpad 
do vzdálených kontejnerů nebo sběr-
ných středisek.
6. Větší zapojení veřejnos� : Tento sys-
tém může zvýšit povědomí a zapojení 
veřejnos�  do třídění odpadu, protože je 
součás�  jejich každodenní ru� ny. Měst-
ské úřady mohou také snadněji komuni-
kovat s občany o správných postupech 
třídění.

Rok
Dílčí základ poplatku

za ukládání využitelného 
odpadu (Kč/t)

2021 800
2022 900
2023 1000
2024 1250
2025 1500
2026 1600
2027 1700
2028 1800
2029 1850

Rok kg/občan
2021 200
2022 190

2023 180
2024 170
2025 160
2026 150
2027 140
2028 130
2029 120
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7. Efek� vnější sběr: Specializovaná vozi-
dla a pravidelné rozvrhy mohou zajis� t, 
že odpad bude sbírán efek� vněji a pra-
videlněji, což zamezí hromadění odpadu 
a zlepší hygienu v komunitách.
8. Ekonomické výhody: Zlepšené třídění 
může vést k ekonomickým úsporám díky 
lepším cenám za recyklované materiály 
a sníženým nákladům na skládkování.
9. Zlepšení kvality života: Door-to-door 

sběr odpadu může zlepšit kvalitu života 
v obcích � m, že snižuje nepříjemné pa-
chy a nepořádek spojený s přeplněnými 
odpadkovými koši a kontejnery.

Nevýhody D2D systému:
Prostor na umístění popelnic. 
Systém nemá žádnou nevýhodu, pouze 
se objevuje jediná poznámka, kam s dal-
šími dvěma popelnicemi?

Celkově door-to-door systém ve třídění 
odpadů nabízí mnoho výhod, které mo-
hou přispět k udržitelnějšímu a efek� v-
nějšímu nakládání s odpady, což prospí-
vá jak občanům, tak životnímu prostředí.

Miloš Kříž
Miroslav Pyciak

Zdroje: Ekokom, www.komunalniekolo-
gie.cz, S pomocí AI ChatGTP

KAREL POKORNÝ, SKAUT A FILMAŘ TĚLEM I DUŠÍ,
SE DOŽÍVÁ NEUVĚŘITELNÝCH 90 LET

S Karlem jsem se seznámila v období, 
kdy jsem sama začínala s fi lmem a on 
byl již zkušený fi lmař. K dnešnímu dni na-
točil 160 fi lmů, z toho 15 o své rodině. 
Asi před 15 lety jsme ho navš� vili s mým 
manželem v Nové Pace, kde bydlí. Kája, 
jak mu říkáme, byl velmi sdílný a rozpro-
střel před nás důležité mezníky svého 
života. Prvotní seznámení s kamerou 
a celuloidem patřilo šedesátým a sedm-
desátým letům, a hlavně fi lmům s rodin-
nou tema� kou.
Ale již v době tzv. celuloidové éry, a ne 
tak velké svobody projevu, se věnoval 
hrané fi lmové tvorbě a fi lmovému doku-
mentu. Toto stále zůstalo prioritou jeho 
činnos� . Kája nám ukázal i četná oceně-
ní za fi lmy, kterých je několik desítek. 
Nejvíce si váží například trojnásobného 
ocenění v Kroměříži za fi lm Mlčení, kte-
rý pojednává o letci ze skupiny RAF, dále 
hlavní ceny z Uherského Hradiště za fi lm 
Česko – Slovenský relikt, který pojedná-

vá o historii podkarpatského kostelíku. 
V řeči čísel obdržel pět 1. míst, deset
2. míst a šestnáct 3. míst, spolu s desít-
kami čestných uznání. 
Mimo fi lmařinu byl i dopisovatelem – 
krajánkem pro tehdejší sport, publiko-
val v okresním � sku, většinou tema� ku 
sportu i skau� ngu. Karel zůstává duší 
skaut stále. Jeho prioritou je pravdo-
mluvnost, upřímnost, láska k přírodě 
a jejím hodnotám, čestnost a láska k li-
dem i duchovním tradicím. Vždyť ještě 
nedávno o Vánocích pravidelně roznášel 
Betlémské světlo.
V roce 1948, kdy vstup do KSČ byl po-
važován za občanskou povinnost, Karlův 
ta� nek tento požadavek odmítl. Proto 
Karel přišel o možnost studovat na ví-
celetém gymnáziu. Ve svých 15 letech 
tedy nastoupil do pracovního procesu 
v semilské tex� lce. Smutná byla i ztráta 
většiny jeho úspor vinou měnové refor-
my v roce 1953. Za tyto úspory si chtěl 
pořídit fotoaparát.
Dozvěděli jsme se také, že jeho nega� vní 
vyjádření k událostem v roce 1968 mělo 
vliv na pracovní zařazení. Téměř polovi-
nu života pracoval v tex� lní továrně jako 
mistr a roce 1968 po změně poli� ckých 
poměrů byl z této funkce sesazen. Jeho 
názory a poli� cké přesvědčení se odrazi-
ly i v jeho fi lmové tvorbě.
Oslava 90. narozenin proběhla důstojně. 

Městské kulturní středisko v Nové Pace 
poskytlo Karlovi prostory pro veřejné 
promítání jeho fi lmů. Sešlo se tam ně-
kolik desítek diváků, gratulantů a rodin-
ných příslušníků. Tímto Karel Pokorný 
ofi ciálně ukončil svoji fi lmovou kariéru.
Co by Karel Pokorný přál neprofesionál-
ní fi lmové tvorbě a jejím autorům?
Všem bez rozdílu věku, povolání a smýš-
lení bych přál, aby stále tvořili a bez zása-
hu cenzury. Aby se nenechali odradit di-
letanty našeho fi lmového řemesla a aby 
pravdivě mapovali život kolem nás.
Jaká má Karel přání?
Prý příliš sobecká přání. Především zdra-
ví, i když ho už začíná zrazovat. Dalším 
přáním je úspěšný vstup jeho vnuka On-
dry do života, vše nejlepší přeje také sy-
novi Romanovi.
Co říká Karel na závěr?
Skau� ng ovlivnil v roce 1945 můj život 
a pokud mám použít slov literáta, říkám: 
„Je-li ve mně něco dobrého, pak díky 
skau� ngu.“ Nikdy jsem nekouřil, celý 
život jsem abs� noval, nikdy jsem nebyl 
poli� cky organizován, ač mně vedoucí 
strana ve státě nabízela výhody, zpříjem-
ňující můj život nejen fi nančně, ale i spo-
lečensky. Vždy jsem si zachoval čest, byť 
pro� řečila sankcím mně určeným. A po-
slední přání? Abych ještě několik roků 
byl mezi svými, i když jako řadový občan. 

Alena Krejčová
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Národu, který si neváží hrdinů, 
hrozí, že nebude žádné mít, 

až je bude skutečně potřebovat

Působení bezmála 2500 českosloven-
ských letců na válečném nebi v období 
druhé světové války 1939–1945 se vel-
mi významnou měrou zapsalo do naší 
moderní vojenské historie. V široké 
veřejnos�  vzbuzují � to lidé velkou úctu 
a jsou nejčastěji spojováni s odvahou, 
hrdinstvím a národním uvědoměním. 
Jejich operační činnos�  se nejvíce ode-
hrávaly v rámci Královského letectva 
(RAF) ve Velké Británii, kde vznikly 
postupně 4 samostatné čs. perutě – 
s� hací 310, 312 a 313 a pouze jediná 
bombardovací – 311. Právě tato bom-
bardovací se vypracovala mezi vůbec 
nejlepší bombardovací perutě v řadách 
RAF. Bohužel za takovými bojovými 
výsledky stálo 250 padlých čs. bombar-
dovacích letců, kteří tvořili téměř polo-
vinu všech ztrát mezi čs. perutěmi RAF 
za druhé světové války. Ve spojitos�  
s Novopackem u této letecké jednotky 
působilo celkem 5 letců: bratři Bohu-
mil a Jaroslav Liškovi, kteří se dočkali 
dnů vítězství a do osvobozené vlas�  se 
v roce 1945 vrá� li. Dalším třem už osud 
nebyl tak příznivě nakloněn, a své mla-
dé životy položili za vlast – byli to Josef 
Mohr, Stanislav Rouš a Jaromír Brož, 
u kterého si připomeneme 13. 9. 2024 
právě 110 let od jeho narození...

Jaromír byl nejmladší ze tří dě�  manželů 
Brožových. Rodina se později přestěho-
vala z Brda do Staré Paky. Po povinné 
školní docházce nastoupil na novopacké 
reálné gymnázium a v roce 1932 maturo-
val. O rok později maturoval i na učitel-
ském ústavu v Hradci Králové. Postup-
ně začal učit na menšinových školách 
v Trutnově, Chvalči a Boru u České Lípy. 
Dne 1. 10. 1937 nastoupil do Školy dů-
stojníků letectva v záloze v Prostějově se 
zařazením k četě pozorovatelů a po roce 
ji ukončil. V září 1938 byl přidělen k Le-
teckému pluku 2 „Dr. E. Beneše“ a jako 
pozorovatel letec přidělen k 61. letce.
Protektorátní hranici přešel do Polska 
23. 8. 1939 společně s Jaroslavem Čer-
mákem a Fran� škem Sedláčkem (rodák 
ze Staré Paky a později příslušník 1. čs. 
armádního sboru v SSSR). K 29. 8. 1939 
byl ve III. skupině škpt. Bohumila Lišky 
přijat do polského letectva a odeslán 
k Centru Wyszkolenia Lotnictwa Nr 1 
(CWL Nr 1) v Deblinu. Zde ho 2. 9. 1939 
zas� hla válka a společně s polskými let-
ci ustoupil. 4. 9. 1939 vznikla na le� š�  
Góra Pulawska Czechoslowacka Eskadra 
Rozpoznawcza (CER), k této letce byl při-
dělen ve funkci pozorovatele. V osádce 
s rtm. let. Karlem Richterem společně 
s dalšími letci přelétla cvičná a školní 
letadla k východním hranicím a 13. 9. 
1939 nouzově přistáli za mlhy u Kovelu. 
Později byli internováni Rudou armádou, 
která 17. 9. 1939 vstoupila do Polska. 
Zimu strávil v oblas�  Českého Kvasilova, 
odtud byl odeslán 21. 3. 1940 do inter-

načního tábora Oranky. V červnu odplul 
z Oděsy do Istanbulu, odsud pokračoval 
přes Port Said, Suez a Bombaj a 27. 10. 
1940 připlul do anglického Liverpoolu. 
Poté byl 11. 11. 1940 přijat do RAF VR 
u čs. depotu ve Wilmslow v hodnos�  
P/O a zařazen jako Navigator B. V březnu 
1941 byl přemístěn k 311. čs. bombar-
dovací peru�  do Honingtonu a v rámci 
perutě prodělal u OTF operační výcvik. 
V červnu 1941 byl přidělen k operační 
311. čs. bombardovací peru�  do East 
Wretham.
Nevrá� l se ze svého 8. operačního 
letu v noci z 16. na 17. 1. 1942 z náletu 
na Brémy. Jejich bombardér Vickers We-
llington Mk. IC T2971 (KX-J) byl nad cílem 
zasažen pro� letadlovou palbou, osádka 
se pokusila při zpátečním letu nouzově 
přistát, ale letoun havaroval severový-
chodně od Tilburgu v Holandsku. V hoří-
cím letounu zahynuli kapitán Sgt Jindřich 
Svoboda, P/O Jaromír Brož a Sgt Rudolf 
Mašek. Zbylí tři členové osádky Sgt Zde-
něk Sichrovský, Sgt Karel Batelka a Sgt 
Josef Šnajdr padli do zaje�  a válku pře-
žili. Trojice zahynulých letců byla pocho-
vána s vojenskými poctami na městském 
hřbitově Gilzerbaan v Tilburgu. 
Počátkem devadesátých let minulého 
stole�  byl mimořádně povýšen na pod-
plukovníka letectva in memoriam. U pří-
ležitos�  100 let od narození byla Jaro-
míru Brožovi odhalena v září 2014 pa-

LETEC JAROMÍR BROŽ 
(podplukovník letectva in memoriam) 13. 9. 1914 – 17. 1. 1942

Znak 311. čs. perutě RAF

Portrétní foto

Na leti šti  RAF
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Před operačním letem

mětní deska v obci Chvaleč, kde působil 
jako první český učitel, a místní základní 
a mateřská škola nese jeho jméno. Dne 
13. 9. 2016 mu byla rovněž odhalena pa-
mětní deska na gymnáziu v Nové Pace 
a ve Staré Pace mu bylo uděleno 22. 10. 
2016 čestné občanství in memoriam. 
Od května 2017 připomíná jeho jméno 
také pamětní deska na základní škole 
U Lesa v Novém Boru. Ve Staré Pace je 
po něm pojmenována jedna z ulic a také 
sportovní hřiště. U příležitos�  80. výročí 
bitvy o Británii a 75. výročí konce druhé 
světové války byl jemu a dalším letcům 
Novopacka 12. září 2020 v Jírových sa-
dech v Nové Pace odhalen pomník. 
Za svoji činnost ve II. čs. zahraničním 
odboji byl vyznamenán Čs. medailí 
Za chrabrost, polským Krzyźem Walecz-
nych a Čs. válečným křížem 1939 in me-
moriam. 

Na závěr životního příběhu tohoto vá-
lečného hrdiny lze citovat úryvky kondo-
lenčního dopisu div. gen. Karla Janouška, 
inspektora čs. letectva ve Velké Británii 
psaného 6. června 1945 v Londýně a ad-
resovaného mamince Jaromíra Brože, 
paní Anně Kynychové: „Podporučík le-
tectva Jaromír Brož byl od počátku války 
vynikajícím příslušníkem českosloven-
ského zahraničního bombardovacího 
letectva. Cí� m s Vámi, vážená paní, Vaši 
bolest a děkuji Vám jménem svým i jmé-
nem všeho čs. letectva za společnou 
oběť a vítězství, o něž se podporučík 
Brož zasloužil. Čest jeho jménu, práci 
i památce!“

Za IPMS Krkonoše z. s. Radim Karel
foto: archiv Josefa Brože 

prameny: Jan Rail/Jiří Micka,
Pačáci v odboji

Universal Opportunity s.r.o.
▪  Vedení účetnictví
▪ Vedení daňové evidence
▪ Mzdy a personalis� ka
▪ Účetní, daňové a právní poradenství
▪ Poradenství a zpracování žádos�  se zaměstnáváním OZP
▪ Poradenství v oblas�  zaměstnání cizinců

Kontakt:
Universal Opportunity s.r.o.

Kancelář – Chelčického 554, 509 01 Nová Paka

Šárka Nožičková
Provozní obchodu
nozickova@uniopp.cz
Tel: 739 461 117

Šárka Valentová
Jednatelka
valentova@uniopp.cz
Tel: 733 733 034
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Globální geopark UNESCO Český ráj, 
do jehož rozlohy patří i náš novopacký 
region, spravuje nezisková společnost 
Geopark Český ráj o.p.s. Posláním spo-
lečnosti  je pečovat o uchování přírodní-
ho a historického dědictví, uplatňovat 
poznatky výzkumu a vědy, vzdělávat ve-
řejnost a vytvářet podmínky pro šetrnou 
turisti ku a udržitelný rozvoj ve spolupráci 
s místními komunitami.
Pro mimořádně cenné přírodní, geologic-
ké a krajinné hodnoty byl Geopark Český 
ráj v roce 2005 zařazen do Evropské sítě 
geoparků a v roce 2015 se stal jako jedi-
ný v České republice členem Globální sítě 
geoparků UNESCO.

Od pátku 26. do úterý 30. července kon-
trolovali komisaři John Calder z Kanady 
a Alberto Gil Toja ze Španělska činnost 
Geoparku UNESCO Český ráj, který jako 
jediný z jedenác�  geoparků v České re-
publice získal už v roce 2015 pres� ž-
ní značku. Byli vyslaní sekretariátem Glo-

bálních geoparků 
UNESCO v Paříži.
Revalidace se usku-
tečňuje každé čty-
ři roky a geopark 
UNESCO musí pro-
kázat, že plní přísná 
kritéria, která tato 
značka vyžaduje. 
Minulá revalidace 
v Českém ráji byla 
kvůli pandemii 
covid-19 posunu-
ta o více než rok 
a uskutečnila se 
v říjnu 2021. Geopark Český ráj získal 
tzv. „zelenou kartu“, která opravňuje 
geopark užívat � tul Globální geopark 
UNESCO po další čtyři roky.
V případě zjištění drobnějších nedostat-
ků je geoparku udělena tzv. „žlutá karta“ 
a geopark má dva roky na zjednání ná-
pravy. Červená karta znamená vyloučení 
geoparku ze sítě Globálních geoparků 
UNESCO bez možnos�  značku znovu zís-
kat.
V sobotu 27. července jsme měli tu čest 
na počátku návštěvy přivítat oba ko-
misaře v doprovodu ředitelky geopar-
ku Ing. Blanky Nedvědické a předsedy 
správní rady Mgr. Josefa Cogana na úze-
mí regionu Nové Paky. Nejprve navš� -
vili letní tábor v Roškopově, kde pod 
vedením hlavního geologa RNDr. Vác-
lava Mencla Ph.D. dě�  pracovaly s te-
ma� kou kamenářské dílny. Následně si 
k velké spokojenos�  prohlédli výstavu 
Dřevo a kámen ke 140. výročí narození 
Vojty Suchardy. Svoji návštěvu zakončili 
v nedávno otevřeném Paleoparku Balka. 
Tam si s velkým zájmem a údivem za pří-
tomnos�  ředitelky muzea Ivety Mečířo-
vé prošli a osobně vyzkoušeli jednotlivé 
zastávky Paleoparku.

Jejich další, celkem pě� denní inspekční 
cesta, vyús�  do závěrečného hodnoce-
ní, které buď doporučí nebo nedoporučí 
další setrvání Geoparku Český ráj v pres-
� žní společnos�  UNESCO. O výsledku 
hodnocení Vás, vážení čtenáři, budeme 
informovat.

Milan Pospíšil, místostarosta

REVALIDACE GLOBÁLNÍHO GEOPARKU UNESCO ČESKÝ RÁJ

Pozvání
Srdečně zveme novopackou veřejnost, školáky, rodiče s dětmi, turisty i cykloturisty

k účasti na letošním 59. ročníku
Novopackých podzimních pochodů.

Pochod se uskuteční v sobotu 14. září 2024 – start od 6 hod. ve Skautské klubovně.
Každý účastník si může vybrat ze šesti navržených tras od 10 do 50 km.

Kdo si zvolí vlastní trasu, je to možné. Přijďte se projít a pokochat přírodou Novopacka.
Cíl je opět ve Skautské klubovně do 18 hod. 

Novopačtí turisté
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Ve čtvrtek 31. října od 18 hodin v kině v Nové Pace. Po pro-
mítnutém fi lmu Nebe bude následovat beseda s jeho auto-
rem Tomášem Etzlerem.
Tomáš Etzler (*1. dubna 1963) je bývalý český novinář, který 
působil sedm let v Číně. Je prvním českým novinářem oceně-
ným cenou Emmy. Vystudoval zeměpis a tělocvik na Pedago-
gické fakultě v Ostravě.  Od roku 1987 byl dramaturgem zá-
bavných pořadů ostravského studia Československé televize. 
V roce 1991 odešel do USA.  V roce 1999 mu byla nabídnuta 
práce v CNN.   V roce 2006 dal v CNN výpověď a poté nastoupil 
do Pekingu, kam se přestěhoval za svojí manželkou zpravodaj-
kou švýcarské televize Barbarou Lüthiovou. Od ledna 2007 byl 
prvním stálým zpravodajem České televize v Číně a po souhla-
su švýcarské i České televize spolupracoval s manželkou na re-
portážích pro obě média. V roce 2010 následoval svoji manžel-
ku do Hongkongu.  Reportáže natáčel po celé Číně, v souvislos�  
s čínskými tématy se vydal také na Tchajwan, Filipíny a do Aus-
trálie.  Za dobu svého působení v Číně připravil a prezentoval 
skoro pět set reportáží nebo živých vstupů. Podařilo se mu do-
stat také do dětského domova pro pos� žené dě� , kde sloužily 
řádové sestry. Právě zde vznikl fi lm Nebe. Tento fi lm chtěli ná-
vštěvníci březnové besedy v Nové Pace vidět.
Vstupenky za 160 Kč jsou již v předprodeji v Našem knihkupec-
tví. (Vstupné na místě 200 Kč.)

B. Korbelářová

POZVÁNKA NA FILM
TOMÁŠE ETZLERA „NEBE“

do 30. září 2024

Nezapomínejte se pravidelně objednávat na preventivní
prohlídky! Sledujte v našímobilní aplikaciKartamého srdce,
kdy a u kterého lékařemáte nárok na preventivní prohlídku.

REGISTRACE ONLINE!

Podpora péče o duševní zdraví

Očkování - pásový opar

Korekční laserová operace očí

Nitrooční operace

Dentální hygiena - dospělí

Podpora nutričního poradenství

Moderní diagnostické a léčebnémetody

Nízkobílkovinová dieta a další
vzácnémetabolické poruchy

4000Kč

4000Kč

4000Kč

2000Kč

400Kč

2000Kč

2000Kč

10000Kč

Dentální hygiena - děti 700Kč

PŘIDEJTE SE K MOJÍ

ZDRAVOTNÍ POJIŠŤOVNĚ

www.zpskoda.cz
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DEN SOCIÁLNÍCH SLUŽEB V NOVÉ PACE
Dne 5. 9. 2024 se v Nové Pace uskuteční 1. ročník s názvem „Den 
sociálních služeb“. Cílem je prožít odpoledne plné zábavy, po-
znání a nových zážitků. Akce pro širokou veřejnost se uskuteční 
ve venkovním prostředí areálu v Nové Pace, sídle organizace Ži-
vot bez bariér z. ú. V areálu se nachází park s posezením, což je 
zárukou pohody a relaxu. Vstup na akci je zdarma.

Život bez bariér, z. ú. spolu s městem Nová Paka organizuje akci, 
jejímž cílem je představit poskytovatele sociálních služeb regio-
nu Novopacko. Široká veřejnost tak bude mít příležitost setkat se 
v jeden čas na jednom místě s poskytovateli, kteří budou prezen-
tovat jednotlivé sociální služby. Ve dvanác�  stáncích se představí 
zástupci příspěvkových organizací a neziskového sektoru, posky-
tujících ambulantní či pobytové sociální služby. Život bez bariér, 
z. ú. spolu s městem Nová Paka sestavili program, který oslovuje 
veřejnost bez rozdílu věku a pos� žení. Program bude rozmani-
tý, provozovatelé sociálních služeb u prezentačních stánků navíc 
připraví soutěže pro dě� . Mnozí mohou vyzkoušet skákací hrad. 
Průběhem celého odpoledne bude provázet moderátor a přiví-
tá na podiu vystoupení kouzelníka a zpěvačky Evy Matějovské. 
Nebude chybět občerstvení s příjemným posezením. Areál býva-
lého kláštera v Nové Pace přímo vybízí k akci podobného typu. 
Pokud bude zima nebo deš� vo, bude se akce konat v krásných 
vnitřních prostorách Novopackého kláštera. 
Každý z nás občas potřebuje pomoc pro sebe, svého blízkého 
a mnohdy neví, kde najít „rady nad zlato“. 
Budeme se těšit na vaši návštěvu.

Jitka Fučíková
ředitelka Života bez bariér, z. ú.

PROGRAM
dne 5. září 2024

13:00 – 13:30 Zahájení (zástupci města Nová Paka
a ředitelka Života bez bariér, z.ú.)

13:30 – 15:00 Seznámení s programem akce
–  představení poskytovatelů sociálních služeb
–  informace o soutěžích 

15:00 – 15:45 Vystoupení kouzelníků MAGIC DUO Radek
a Simona

15:45 – 17:30 Seznámení s programem akce
– představení poskytovatelů sociálních služeb
– informace o soutěžích 

17:30 – 18:30 Koncert Evy Matějovské

18:30 – 19:00 Ukončení akce

V průběhu celé akce soutěže pro děti.
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Jak si stojíme se stavebními za-
kázkami v letošním roce? Záměr 
rozhovoru byl dovědět se o za-
kázkách Nové Paky, které ovliv-
ňují kulturní i společenský život 
v našem městě. A věru člověk až 
zíral na to množství dokumentů, 
které jsou aktuální nejen pro le-
tošek, ale i dobu budoucí. Řadu 
informací mně poskytl Ing. Ladi-
slav Stuchlík, vedoucí odboru.
V současné době „probíhají“ 
na území našeho města zakázky: 
kompletní rekonstrukce Měst-
ského kulturního střediska s ter-
mínem dokončení 31. 12. 2025. 
Dále významná rekonstrukce 
Domova důchodců. Zde se jedná 
o přístavbu nového křídla s cílem 
navýšení kapacity o 35 klientů, úpravu 
prostor okolo Domova důchodců a čás-
tečnou opravu stávajícího objektu. Ter-
mín ukončení výstavby 31. 1. 2025.
Občané v ulicích Ruská a Lužická se do-
čkají konečných úprav rekonstrukce 
chodníků, komunikací a veřejného osvět-
lení. Termín dokončení stavebních úprav 
by měl být 23. 8. 2024. Problémy s par-

kováním vozidel už jsou vyřešeny v ulici 
Otakara Číly, kde dnem 23. 8. 2024 bude 
zřízeno nové parkoviště u bazénu pro
16 osobních automobilů. A v neposlední 
řadě zakázek se také zmiňuji o kompletní 
rekonstrukci v ulici Lomnická, kde se jed-
ná o rekonstrukci vodovodu, vybudování 
nové dešťové kanalizace a celkovou re-
konstrukci splaškové kanalizace, chodní-

ků, veřejného osvětlení a ko-
munikací. 
Další zakázky by se měly v le-
tošním roce začít ještě reali-
zovat. Za� m však, s výjimkou 
přístavby Mateřské školy Hu-
sitská, neproběhla výběrová 
řízení. 
Na dotaz, jak město kont-
roluje kvalitu na stavbách, 
Ing. Stuchlík odpovídá: „Kon-
trolu kvality zajišťujeme po-
mocí technického dozoru 
ve spolupráci s generálním 
projektantem, autorským 
dozorem a rozpočtáři. Je to 
koordinovaná činnost všech 
zainteresovaných stran. Kon-
trolní dny zaměřené na pl-

nění termínů, kvality staveb jsou pravi-
delně každý týden. Pokud se vyskytnou 
drobné problémy, tak ty se snažíme řešit 
opera� vně. Finance na zajištění plynulé 
výstavby řeší vedení města. Stavby jsou 
pokryty schváleným rozpočtem města 
a dotacemi.“ 

Oldřich Houška

NA NÁVŠTĚVĚ MAJETKOVÉHO ODBORU – INVESTIČNÍHO ODDĚLENÍ

Ing. Ladislav Stuchlík, ved. majetkového odboru, inv. oddělení 
Městského úřadu Nová Paka
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Dům a zahrada
VítězCena kvality

SHOPROKU 2017

Dům a zahrada
FinalistaCena kvality

SHOPROKU 2016

M ÁT E  R Á D I  H O D N Ě  PÁ L I V É ?
Navštivte e-shop Seminka-Chilli.cz 
a vybírejte ze široké nabídky pálivých dobrot. 

Jsme pěstitelé i výrobci a sídlíme v Nové Pace.
Výdejní místo pro osobní odběry je v Husitské 1303.
Potřebujete poradit s výběrem? Volejte 776 283 726.

M ÁT E  R Á D I  H O D N Ě  PÁ L I V É ?

KLUB SPORTU PROKLUB SPORTU PRO
VŠECHNY NOVÁ PAKA  VŠECHNY NOVÁ PAKA  

Vás zve na cvičeníVás zve na cvičení

místo den čas pro koho věk. hranice co a s kým

Gymnázium pondělí 17.00 – 18.00 mladší žactvo 4–8  s Vendulkou D. a Soňou

Sportovní
hala II. ZŠ

Husitská (na
sídlišti)

pondělí 19.00 – 20.00 ženy bez omezení zdravotní cvičení s Evou

pondělí 20.00 – 21.00 ženy bez omezení Pilates s Evou

středa 16.30 – 17.30 rodiče s dětmi 1–4 Nikol 

středa 17.30 – 18.30  žákyně / žáci 5–15 / 5–8 Jany L. a S., Simča a Petra S.

středa 18.30 – 19.30 ženy bez omezení zdravotní cvičení s Evou

středa 19.30 – 20.30 ženy 16 a více kondička s Jiřkou

Sportovní
hala I. ZŠ

Komenského

pondělí 17.45 – 18.45  ženy bez omezení zdravotní cvičení s Hanou

pondělí 19.00 – 20.00 mladší ženy 14 a více Zumba s Janou P.

čtvrtek 15.30 – 16.30 rodiče s dětmi 1–4  čeká Vás Iveta a Kája

čtvrtek 18.00 – 19.00 žákyně 8–15 Petra, Zdenča a Naďa

čtvrtek 18.00 – 19.00  žáci 8–15 Míla a Jenda 

Při zakoupení roční průkazky máte výše uvedená cvičení zdarma.
Dále získáte i výrazné slevy na další akce klubu. Začínáme 4. 9. 2024.

Členské příspěvky: dospělí         1000 Kč
důchodci, MD 600 Kč
děti, žactvo, dorost 500 Kč
cena za hodinu   50 Kč

Více informací najdete na webových stránkách klubu: www.kspv.cz

Vše v duchu našeho hesla
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CENA RADY KRÁLOVÉHRADECKÉHO KRAJE ZA PAMÁTKOVOU PÉČI
Ve čtvrtek 13. června 2024 proběhlo 
v areálu Kolowratského zámku v Rych-
nově nad Kněžnou již čtvrté udílení cen 
za příkladnou realizaci obnovy archi-
tektonického dědictví, významný počin 
a dlouhodobý přínos památkové péči 
v našem kraji, které je každoročně vy-
hlašováno Radou Královéhradeckého 
kraje pod názvem Hereditas obligat (Dě-
dictví zavazuje). Úvodního slova se ujala 
náměstkyně hejtmana pro oblast soci-
álních věcí, kultury a cestovního ruchu 
Mgr. Mar� na Berdychová a přítomné 
v sále pozdravila rovněž sama hraběnka 
Kolowratová. 

Cena památkové péče je vyhlašována 
ve čtyřech samostatných kategoriích 
a nominace se podávají v průběhu ledna 
a února na Krajský úřad Královéhradec-
kého kraje, odbor kultury, památkové 
péče a cestovního ruchu. Za naši obec 
s rozšířenou působnos�  nominovala re-
ferentka státní památkové péče Bc. Ka-
teřina Wohanková hned dvě památky 
do kategorie restaurování a obě se pro-
bojovaly do úzkého fi nále. Jednalo se 
o restaurování sgrafi tové fasády Dílny 
u Suchardova domu, novorenesančního 
objektu z konce 19. stole�  a restaurová-
ní Sochy sv. Mikuláše, která se nachází 
na hranicích úbislavické a novopacké 
farnos�  u rybníku Mikuláš v Úbislavi-
cích. Restaurování obou památek se ujali 

studen�  z pražské AVU pod odborným 
vedením MgA. Jana Kracíka, který má 
kořeny v Nové Pace a je vedoucím pe-
dagogem ateliéru Restaurování sochy. 
V kategorii restaurování prohlášené 
památky udělila porota nakonec hlavní 
cenu Římskokatolické farnos�  — děkan-
ství Chlumec nad Cidlinou za restaurová-
ní osmi renesančních náhrobků v kostele 
sv. Voršily. 
Vítězem kategorie stavební obnova 
chráněné stavby se stala společnost Kin-
ský dal Borgo, a. s. za obnovu zámecké-
ho areálu Karlova Koruna v Chlumci nad 
Cidlinou. Barokní areál Karlovy Koruny, 
vystavěný podle návrhů Jana Blažeje 
San� niho Aichela, se skládá z jízdárny, 
konírny, kočárovny a domku u červené 
brány. Oprava těchto budov, spolufi -
nancovaná ze zdrojů EU, trvala tři roky 
a jejím výsledkem je jednak obnovení 
vzhledu, ale i původního účelu staveb. 

Druhá světová válka a komunis� cký re-
žim přerušily na dese� le�  v Karlově Ko-
runě chov koní. Nyní zde můžete vidět 
koně Kinských, takzvané plemeno chlu-
meckých plaváků a je možné zde ustájit 
až šest koní. 
Cenu za záchranu neprohlášené památ-
ky získal pan Jaroslav Kopecký, nadšenec 
a bývalý pracovník VAKu, který na své 
náklady zakoupil starý vodojem ve Svo-
bodě nad Úpou a zachránil ho před 
zchátráním. Jedná se o komoru na pře-
rušení tlaku v potrubí nepoužívanou 
od 80. let 20. stole� , která byla součás�  
vodovodu vystavěného v letech 1915 až 
1917 z Rýchor do Trutnova. 
Za popularizaci památkové péče byl od-
bornou porotou oceněn pan Jiří Něme-
ček, učitel dějepisu, který v roce 1990 
založil Společnost ochránců památek 
ve východních Čechách. Společnost se 
zasloužila o opravu řady objektů a vyda-
la bezmála 40 odborných a popularizač-
ních publikací o historii a památkách.
Vítězové jednotlivých kategorií převzali 
šek ve výši 50 � síc korun jako výraz úcty, 
poděkování a morální podpory za úsilí 
věnované zachování architektonického 
dědictví pro další generace. Slavnost-
ní vyhlášení bylo oživeno hudebními 
vstupy žáků ZUŠ Rychnov nad Kněžnou 
a po závěrečném občerstvení bylo mož-
né absolvovat komentovanou prohlídku 
Kolowratského zámku nebo kostela Nej-
světější Trojice.

Fotografi e, medailonky a videa všech fi -
nalistů naleznete na
https://www.khk.cz/cz/krajsky-urad/
kultura/hereditas-obligat-zna-sve-vite-
ze-404622/.

Šárka Haklová
odbor školství a kultury

foto: Královéhradecký kraj

Zrestaurovaná socha sv. Mikuláše

Suchardův ateliér po restaurování

Finalisté vyhlašování cen Hereditas obligat s náměstkyní 
hejtmana Marti nou Berdychovou Vyhlašování kategorie restaurování
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OZDRAVNÝ POBYT
V JANSKÝCH LÁZNÍCH

I letos seniorům z Nové Paky počasí přálo, když v týdnu 
od 15. do 22. června absolvovali ozdravný pobyt v Jan-
ských Lázní.
Kromě procházek po zdejším okolí tu také zhlédli i dvě pěk-
ná vystoupení na kolonádě, a to žákovský orchestr JC Band 
z Fran� škových Lázní a známé písně Luciana Pavaro�  ho 
v podání zdejšího primáře léčebné péče doktora Václava 
Šolce. Někteří se projeli i vláčkem na Modrokamennou 
boudu a na Janskou horu.
Poslední den pobytu na chatě Lovrana se všichni potles-
kem rozloučili s panem vedoucím Havlínem a jeho perso-
nálem. Následující den se pač�  senioři spokojeně rozjeli
do svých domovů ke svým všedním dnům.

Květoslava Knapová

S dlouho plánovanou přestavbou budovy 
MKS nastala pro mnohé spolky v našem 
městě výrazná změna týkající se využívá-
ní prostor, nezbytného zázemí a potřeb 
nutných ke své činnos� . Díky ak� vitě 
pracovníků MKS a ochotě vedení města 
nám byla naštěs�  k užívání poskytnuta 
adekvátně velká prostora ve Spolkovém 
domě na náměs� , a my jsme tak mohli 
bez přerušení pokračovat v běžných ak-
� vitách. Je velmi potěšitelné, že právě 
v tuto dobu do našeho fotoklubu našlo 
cestu i několik mladších kolegů, kteří se 
ihned do činnos�  klubu ak� vně zapojili.
Jednou z pilotních ak� vit Fotoklubu MKS 
Nové Paka je každoroční účast v soutěži 
zvané Mapový okruh Český ráj, které se 
náš klub účastní již 51 let. Vloni na pod-
zim, již v náhradních prostorách, se čle-
nům podařilo v tajném hlasování vybrat 
kolekci 20 soutěžních snímků a přes 
zimní období zhlédnout a obodovat sou-
těžní kolekce ostatních 11 klubů z růz-
ných koutů České republiky, sdružených 
v této soutěži.

Počátkem léta odjel náš zástupce Jan 
Maglen ke kolegům do Kladna, aby zde 
na závěrečném vyhodnocení získal pře-
hled o průběhu a výsledcích 63. ročníku 
soutěže. Tentokrát jsme zůstali těsně 
pod stupni vítězů a z Kladna si odvezli 
velmi pěkné a potěšitelné 4. místo. A jak 
budeme úspěšní v 64. ročníku, to se uká-
že příš�  rok. Bude záležet na tom, jaké 
snímky se nám na podzim podaří do sou-
těže přinést a hlavně, které z nich spo-
lečnými silami opět v tajném hlasování 
vybereme.

Nejen touto činnos�  je však živ náš fo-
toklub. Pořádáme dle možnos�  příle-
žitostné výstavy, výlety a v neposlední 
řadě diskutujeme o fotografi ích, techni-
ce, úpravách a všem, co kdo jako téma 
nadhodí. Rovněž mezi sebou soutěžíme 
na dané fotografi cké téma prostřednic-
tvím webových stránek klubu.
Nemá někdo z vás, čtenářů, chuť se při-
dat?

Nabízíme setkávání jednou za 14 dní 
v přátelském kolek� vu, debaty nad foto-
grafi emi i technikou, výměnu zkušenos-
� , společné výstavy, prezentaci své tvor-
by v klubové skříňce na podloubí apod. 
Jsme otevřeni kolegům i kolegyním, 
fotografům i fi lmařům z Novopacka i ši-
rokého okolí. V červenci a srpnu máme 
prázdniny. Pokud se v případě zájmu 
chcete přihlásit, zeptat se na cokoli, co 
vás konkrétně zajímá, či se jen dozvědět 
něco víc o klubu a jeho historii, tak mů-
žete i na: h� ps://fotoklubnovapaka.cz.
Těšíme se na nové tváře, které mohou 
přinést neotřelé nápady, vlastní krea� v-
ní pohled či cokoli, co by mohlo ostatní 
zaujmout či nadchnout. Tak třeba v září 
na viděnou!

Za Fotoklub MKS Nová Paka
předseda Miroslav Suchánek

a archivář Vláďa Herbrych

NOVOPAČTÍ FOTOGRAFOVÉ INFORMUJÍ

Jan Maglen přebírá pamětní list Katalog s pamětním listem.
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operátor/ka
strojník/ce
brigádník/ce do výroby
RCM inženýr/ka
vývojový pracovník/ce
technik/čka MaR
specialista/ka řídicích systémů
pracovník/ce údržby
BOZP specialista/ka
HR Advisor

Devro s. r. o. - Víchovská 830 - Hrabačov - 514 01 Jilemnice

WWW.PRACE-DEVRO.CZ
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Letošní skautský tábor 3. oddílu novo-
packých skautů proběhl na nádherné 
louce v Horní Branné v prvních dvou 
červencových týdnech. V tomto článku 
bychom rádi sdíleli pár vzpomínek něko-
lika z nás, abyste mohli zprostředkovaně 
prožít aspoň malou táborovou ochut-
návku.

„Na skautském táboře to bylo moc su-
per. Téma táborové hry bylo Pán prstenů 
a moc děkuji těm, kdo ji připravili! První 
dny tábora jsme zejména stavěli stany 
pro jídelnu, zdravotníka a na bydlení. 
Dále jsme kopali vsakovačku, stavěli zá-
vory k latrínám, nosili dříví do kuchyně 
a na táborák, stavěli táborák, vymýšleli 
program k táborákům atd. A nesmím za-
pomenout na bodování úklidu stanů, to 
bylo každý den! Předposlední den jsme 
měli nejdelší a nejlepší táborovku. Ta 
spočívala v tom, že jsme museli sbírat 
karti čky, ale měli jsme různé podmínky 

a také překážky – mladší vedoucí, kteří 
dělali nepřátelské skřety, před kterými 
jsme utí kali. O závěrečné táborovce jsme 
donesli prsten k lávě a tam na Froda sko-
čila příšera, která pak i s tí m prstenem 
spadla do lávy, a my tak vyhráli!”
Ema (11 let)

„Letos jsem poprvé spolutvořila celotá-
borovou hru. Nikdy jsem si nedokázala 
představit, kolik času do toho vložíme. 
Ale myslím si, že to všechno stálo za to. 
Bylo úžasné vidět, jak se celý příběh 
odvíjí před očima prostřednictvím jed-
notlivých her. Nejvíce mě bavily reakce 
dětí  na noční hru, kdy se nacházely v do-
lech Morie a začal je honit Balrog, nebo 
na závěrečnou hru, kdy se snažily dostat 
do Hory osudu mezi skřety.”
Čmelka (17 let)

„Já si letos moc užila roli táborové ku-
chařky – poprvé jsem byla tí m, kdo na 1 

týden ručí za přípravu jídel pro 50 lidí, 
která se odehrává na táborníky posta-
vených kamnech. Krom toho tato role 
obnáší plánování a provádění nemalých 
nákupů tak, aby pokud možno nic nepři-
šlo nazmar. A nekonečné využívání poky-
nu: „Oloupejte co nejvíc cibule, prosím!” 
A díky mnoha ochotným a pracovitým 
dětem i dospělým se vždy vše zvlád-
lo a jídlo vznikalo (a úspěšně i mizelo). 
A děti  k tomu ještě zvládaly vyhrát spous-
tu her a plnit mnohé skautské „odborky” 
a zkoušky. Byla radost je sledovat a trávit 
s nimi čas, navíc na tak krásném místě!” 
Rusalka (28 let)

„Mě tento rok mimo jiné uchváti lo po-
zorování noční oblohy. Jednou po večer-
ní poradě jsme si toti ž všimli zvláštního 
jevu – objektu pohybujícího se oblohou 
se světlým bodem uprostřed a rozšiřují-
cím se světelným ští tem kolem něj. Jak-
mile ští t dosáhl určité velikosti , rozplynul 
se, a jev začal nanovo. Později jsme ze 
zpráv zjisti li, že se pravděpodobně jedna-
lo o start rakety Ariane 6 z Francouzské 
Guayany. Opravdu jedinečná podívaná!”
MB (27 let)

„Mě nejvíce pobavil zážitek, když jsme 
šli na výlet (bylo to asi 20 km za ukrutné-
ho sluníčka). Když jsme v polovině cesty 
konečně došli ke studánce, začala vodní 
bitva. Nikdo neodešel suchý. Když jsme 
se na konci toho blbnutí  začali balit a od-
cházet, najednou začala pomalu a ne-
nápadně padat jedna kapka za druhou, 
až přišla bouřka. A my celí mokří jsme se 
trmáceli zpět do tábora. Ale zase se zážit-
kem navíc!” //-…/.-/.-./.-// (15 let)

Kolekti v III. oddíl

SKAUTSKÝ TÁBOR 3. ODDÍLU 2024
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Tento rok se skau�  z II. oddílu vydali 
na své tradiční tábořiště u Šidlákova ne-
daleko Domažlic. Prvních pár vedoucích 
se tam vypravilo už ve středu 26. 6., aby 
začali s prvními přípravami tábora ještě 
před příjezdem dě� . Zbytek táborníků se 
na místo dopravil v sobotu 29. 6. Po půl-
denní cestě vlakem dorazili na tábořiště 
chvíli po obědě.
Na letošním táboře dě�  provázeli dva 
slavní Galové Asterix a Obelix. Dě�  spo-
lečně s nimi plnily 12 úkolů, které měly 
prověřit jejich fyzickou zdatnost, týmo-
vou spolupráci a mnoho dalších schop-
nos� . Hlavním cílem celotáborové hry 
ovšem bylo, aby si dě�  něco nového zku-
sily a vytvořily si zážitky, na které budou 
moci dlouho vzpomínat. Program tábora 
byl bohatý a rozmanitý. Každý den začí-
nal rozcvičkou a pokračoval řadou ak� -
vit, které zahrnovaly vše od sportovních 
soutěží, přes dopolední práci, až po akč-
ní hry a kumšty. Dě�  si tak zkusily třeba 
pletení náramků, vyřezávání ze dřeva, 
některé se i bez úrazu najedly vlastno-
ručně vydlabanou lžící, nebo střelbu 
z luku a ze vzduchovky. Pobyt v přírodě 
s výpravami do okolí nám umožnil po-
znat krásy přírody CHKO Český les a pro-
cvičit si dovednos� , jako je práce s ma-
pou a buzolou a orientace v terénu.
Svou zručnost, schopnost spolupráce, 
dovednost se sekerou, nožem či pilou, 
nebo třeba i vařečkou jsme pilovali celý 
tábor. Začalo to stavbou tábora, kdy bylo 
potřeba postavit podsadové stany, a po-
kračovalo to stavěním jídelny, sušáků, 
sprchy, latrín a zkrátka vším, bez čeho se 
tábor neobejde. Jeden den si dě�  samy 
pouze s dohledem vařily oběd v kotlíku 
na ohni z ingrediencí, které si vybojovaly 
ve hře.

Během tábora jsme také vyrazili na výlet 
do Domažlic, kde jsme navš� vili místní 
Muzeum Chodska s věží, z níž jsme měli 
město a okolí jako na dlani. Na táboře 
nám nechyběl ani „puťák“, neboli výlet 
s přespáním mimo tábořiště. Ti menší 
účastníci, tedy vlčata a světlušky, došli 
k nedaleko vzdálenému koupališ�  u Po-
běžovic, kde se vykoupali, uvařili večeři 
a přenocovali. Druhý den poznali krásy 
zámeckého parku přímo v Poběžovicích, 
kde si zahráli hry a poobědvali. Poté se 
do Šidlákova vrá� li autobusem. Skau�  si 
udělali „puťák“ přes zříceninu kostela sv. 
Apoleny na hrad s nejstarším kamenným 
záchodem v Čechách – Přimdu. Cestou 
narazili na tábor skautů z Prahy, kteří 
je velice dobře pohos� li „buřtgulášem“ 
a ukázali jim své tábořiště a zvyklos� .
Tábor jsme zakončili slavnostním oh-
něm, u něhož jsme si mohli zazpívat 
nebo si jen tak nechat projít hlavou 
všechny zážitky, které si s sebou odve-

zeme domů. Na slavnostní oheň navázal 
oheň ještě slavnostnější – oheň slibový, 
u něhož se naše řady rozšířily o nového 
člena. Poslední den tábora jsme rozebra-
li stany a všechny stavby mimo kuchyň 
a srub, uklidili louku, rozdali si pamětní 
listy, udělili ceny nejlepším táborníkům 
a vyhlásili výsledky celotáborové hry. 
Všechny družiny byly ve hře úspěšné 
a podařilo se jim společně splnit všech 
12 úkolů, které jim Caesar uložil.
Tak se i letošní skautský tábor u Šidlá-
kova stal důkazem toho, jak významný 
může být čas strávený v přírodě, daleko 
od každodenních staros� . Čas, kdy je člo-
věk obklopen přáteli a veden skautskými 
ideály. Doufáme, že příš�  rok přinese 
další krásné zážitky a dobrodružství.

Za novopackou dvojku
Václav Mandík

a Jiří Mühl

SKAUTSKÝ TÁBOR NOVOPACKÉ DVOJKY U ŠIDLÁKOVA
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POČÁTKY PŘÍJMU ROZHLASU NA NOVOPACKU
V uplynulém roce 2023 uplynulo 100 let
od zahájení pravidelného rozhlasové-
ho vysílání v Československu. Stalo se 
tak 18. 5. 1923 ve 20:15 slovy techni-
ka rozhlasu pana Vlacha: „Halo, haló. 
Zde stanice O. K. P. Kbely u Prahy, pro-
zatí mní vysílací stanice Radiojournálu, 
která vysílá na vlně 1025 metrů zprávy 
a program.“ Oslovil � m první poslucha-
če, shromážděné kolem jediného ofi ci-
álně přihlášeného přijímače v pražském 
kině Sanssouci v dnešní Opletalově ulici. 
Oslovil � m i spousty dalších posluchačů, 
kteří měli „načerno“ smontované přijí-
mače, podle různých stavebních návodů 
v časopisech a knihách. Československo 
se tak stalo po USA (1920) a britské BBC 
(1922) tře�  zemí na světě s pravidelným 
rozhlasovým vysíláním.
První vysílání u nás provozovala soukro-
má společnost Radiojournal z kbelského 
vysílače z provizorního studia umístěné-
ho v zapůjčeném plátěném skautském 
stanu vybaveném kobercem 
a klavírem. Vysílání z počátku 
probíhalo pouze jednu hodinu 
večer a to od 20:15 do 21:15, 
kdy byly pro příjem signálu nej-
lepší podmínky.
Kdo chtěl poslouchat rozhlas, 
musel mít úřední povolení 
(koncesi) a zaplacen rozhlaso-
vý poplatek. Byl zde i strach, 
že posluchači mohou zaslech-
nout také tajné vojenské zprá-
vy, nebo zprávy úřadů. Proto 
první koncese byly udělovány 
jen „státně spolehlivým" ob-
čanům, pod příslibem mlčen-
livos�  o zaslechnutých zprá-
vách. Získání povolení bylo 
proto značně komplikované 

a stalo se brzdou rozvoje rozhlasu. Po-
slech si tak mohli na počátcích vysílání 
dovolit jen boha�  lidé – advoká� , lékár-
níci, továrníci nebo bankéři. Velká část 
posluchačů také proto poslouchala „na-
černo“, a dostávala se tak do konfl iktu se 
zákonem. Hrozilo jim zabavení přijímače, 
nebo až vězení. Vše vyřešila amnes� e 
prezidenta T. G. Masaryka „černým po-
sluchačům“ v roce 1924 a nový zákon.

Novopacko
Pro popularizaci rozhlasu byly pořádány 
po obcích přednášky s ukázkami příjmu. 
V Novopackém okrese se konala první 
veřejná přednáška o rádiu s ukázkami 
dne 10. listopadu 1923 v sále Pivovar-
ského hotelu – dnes hotel Centrál.
První přihlášenou rádiovou stanici 
v Nové Pace měla fi rma B. Schnabel 
v roce 1924. Sídlo fi rmy bylo v dnešní 
poliklinice. 
V roce 1928 bylo na Novopacku 338 
předpla� telů, z nichž připadlo na obvod 

pošty Nová Paka 157, Lázní Bělohradu 
98, Staré Paky 49, Pecky 9, Dolní Kalné 
24 a Čisté 5. 

První přijímače
Při vzdálenos�  asi 90 km od vysílací sta-
nice bylo potřeba na Novopacku pro 
kvalitní příjem nejméně třílampové při-

jímací stanice. Taková přijíma-
cí stanice stála okolo 2000 Kč 
a roční náklady na provoz činily 
asi 400 Kč, což byly v té době 
nemalé peníze. 

Autor článku by uvítal jakékoliv 
informace a materiály o pro-
dejcích radiopřijímačů, prvních 
posluchačích a historii posle-
chu rozhlasu na Novopacku 
pro zdokumentování této zají-
mavé historie.
Kontaktní e-mail:
hrm@centrum.cz.

Miloš Kraus
Zdroje: archiv autora,

monografi e Novopacko

Poválečné reklamy novopačtí  prodejci. 
Archiv autora.

Nová Paka čp. 628 – Jan Zejda s otcem po roce 1928
 Autorovi zaslala Ivana Lukášková
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HEŘMANICKÉ SLAVNOSTI
Po roce Heřmanice opět ožily stovkami 
návštěvníků. Jako už tradičně heřmanic-
ký osadní výbor uspořádal další velké 
letní společenské setkání.
Musím se přiznat, že kromě loňského 
ročníku, kdy jsem využíval služeb růz-
ných zdravotních zařízení, jsem navš� vil 
snad všechna dosavadní. Už proto, že 
jsou bezvadně a do detailu připravena 
jak po stránce bohatého programu, tak 
organizace i občerstvení.
Vše odstartoval výstřel z přesné repli-
ky kanónu napoleonských válek vedený 
Pavlem Fajferem a pochopitelně hlav-
ním pořadatelem a hybnou silou všech 
heřmanických akcí – Jirkou Novákem.
K dostání bylo novopacké jedenác� -
stupňové pivo Kryštof, o jehož distribuci 
se starala trojce Pavlů – Fajfer, Valenta 
a Voj� šek. K dispozici byl pro všechny 
účely všestranný Ivan Sehnal. V pro-
dejním okénku klubovny heřmanická 
děvčata nabízela nealkoholické nápoje, 
výborné koláčky od Voráčků, topinky, 
langoše a samozřejmě i kávu. Na grilu se 

postupně točily dvě vepřové kýty a k za-
kousnu�  byly i klobásy. 
Tradiční byly i atrakce pro malé a dospě-
lé. V neustálé permanenci byl skákací 
hrad, velký zájem byl i o módní malování 
na obličej a jízdu na koni. Hasiči kromě 
přípravy pěny nabízeli pohled na Heřma-
nice a okolí z 32metrové plošiny, umístě-
né na automobilovém podvozku. Ta byla 
neustále využívána mnoha dospělými 
i dětmi. 
Heřmanická „náves“, hlídaná už tradičně 
dospělou loutkou čarodějnice s kasičkou 

na dobrovolné vstupné, byla opatřená 
krytým sezením. Pro účinkující hudební 
skupiny připravily technické služby pódi-
um. V této souvislos�  jsem si uvědomil, 
jak prozíravé bylo jej pro tyto a další úče-
ly městem zakoupit. V této době je již ur-
čitě „zaplaceno“.
Na něm se postupně vystřídaly tři sku-
piny. Hudební rodina Křížkových se pre-
zentovala s dalšími účinkujícími hned 
ve dvou, a to ve skupinách „Ježkovy 
Woči“ a „Batersea“. 
Na závěr vše tradičně obstarali rokeři 
z Tample – TampelBandRock.
To, že se v Heřmanicích lidé bavili 
do pozdních hodin, již patří k tradici to-
hoto známého společenského setkání.
Heřmanič� , za všechny zúčastněné 
Vám patří velké poděkování za přípravu 
a provedení letního heřmanického sra-
zu. Ujišťujeme Vás, že se těšíme na další 
vaše akce. 

Milan Pospíšil, místostarosta
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UDĚLEJME SPOLEČNĚ NĚCO MALÉHO,
ALE DŮLEŽITÉHO PRO LEPŠÍ SVĚT
„Vomáčková vychovala deset svých dětí  
a čtyři nevlastní,“ vysvětluje Jiří Bartoš-
ka coby Pán Bůh v pohádkové komedii 
Anděl Páně, proč Vomáčková nepatří 
do pekla. Kdo by tuhle pěknou scénu ne-
znal, že?
Ano, v minulos�  to bylo úplně normál-
ní. Komu zbýval kousek místa v chalu-
pě, kousek jídla ve spíži a kousek lásky 
v srdci, ochotně se ujal sirotků nebo dě� , 
které by jinak skončily tzv. na okraji spo-
lečnos�  (řečeno moderní terminologií). 
Navzdory tomu, že měl chalupu plnou 
vlastních děcek.
Dneska se žije jinak, to je pravda. Ale lidí 
v trvale ob� žné životní situaci existuje 
pořád hodně. Solidarita a dobrovolnická 
pomoc v nouzi tak mají stále cenu zlata. 
Možná víc než kdy dřív.
Záslužnou a chvályhodnou ak� vitou je 
pěstounství. Díky němu dostává mnoho 
dě�  ničím nenahraditelnou šanci k dob-
rému startu do života, bez níž by se jejich 
vyhlídky ztrácely v mlze.
Pěstounství však není pro každého. Ne 
každý má možnos�  a předpoklady pro 
poskytování této neocenitelné služby 
druhým. Přesto by rád obdobným způ-

sobem pomohl tam, kde to dává smysl. 
Třeba rodinám pečujícím o dě�  či dospě-
lé se zdravotním pos� žením.
Existuje nějaká taková alterna� va? 
Ovšemže ano. Například homesharing 
je příležitos�  pro každého solidárního 
dobrovolníka, který má chuť udělat něco 
malého, ale důležitého pro lepší svět.
Co je homesharing? Jednoduše řečeno: 
dobrovolník si čas od času vezme do své 
péče dítě (či dospělého) se zdravotním 
handicapem a vyrazí s ním na procház-
ku, na zmrzku, nebo si jen tak posedí 
doma, na zahrádce, uvaří si jídlo… A pe-
čující rodiče za� m mají chvíli drahocen-
ného času pro sebe. Tenhle scénář má 
ale ještě jedno nesmírně důležité kouzlo: 
zmíněné dítě (či dospělý) získává nové 
sociální kontakty, vyklouzne z „bubliny“ 
domácího prostředí a učí se navazovat 
vztahy s lidmi „zvenku“. Pro člověka 
v jeho situaci je to devíza k nezaplacení.
Obava, že by dobrovolník nezvládl 
péči o osobu se zdravotním pos� že-
ním, je zcela zbytečná. Od toho je tady 
zprostředkující organizace, která jej 
na všechno odborně připraví a vede 
po celou dobu poskytování homesha-

ringu. V Královéhradeckém kraji je touto 
organizací Centrum Orion z Dlouhé Vsi.

A tak máte-li v srdci trochu místa pro po-
moc potřebným, přidejte se k homesha-
ringu a udělejme společně něco malého, 
ale důležitého pro lepší svět. Pokud vy 
sami takovou možnost nemáte, ale víte 
o někom, koho by mohl homesharing za-
jímat, povězte mu o něm. Více informací 
najdete na www.centrum-orion.cz.

Za Centrum Orion
Jirka Raichl

kontakt na koordinátora:
Jiří Raichl
     601 383 988
     raichl@centrum-orion.cz

kontakt na průvodkyni rodin:
Mgr. Ivana Vídenská
     725 190 990
     videnska@centrum-orion.cz

Pojďtespolusnámi
pomáhattam,

kdetodává
skutečnýsmysl!
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Staňte se hostiteli dětí s handicapem, které Vaši
pomoc opravdu potřebují! Darujte jejich
rodičůmtonejcennější: trochuvonéhočasu...
www.centrum-orion.cz/homesharing
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ZVONIČKA
V sobotu 8. června 2024 byla slavnostně 
vysvěcena podlevínská zvonička, která 
je historickou součás�  této malé obce 
pod vrchem Levín.
Podlevín je nyní čás�  města Nová Paka, 
a právě Nová Paka pomohla zdejší-
mu osadnímu výboru najít nové místo. 
Za požehnání pana faráře Mgr. Pavla 
Kality tato památka našla nové stání 
na pozemku u zdejší hasičské zbrojnice, 
která je nyní díky snaze a práci osadního 
výboru Podlevína centrem zdejšího spo-
lečenského dění.
Ale zvonička má svoji velkou a dlouhole-
tou historii. Více jak 120 let stála na mís-
tě u domu čp. 33, který sehrál velkou roli 
v dějinách nejen této památky, ale i celé-
ho Podlevína. 
V polovině dvacátých let minulého stole-
�  se do tohoto stavení nastěhovla rodina 
Jana a Růženy Horáčkových spolu se tře-
mi dětmi Janem, Bohumilem a Růženou. 
Víceméně to bylo na nátlak rodičů Jana 
Horáčka, kteří si přáli, aby převzal malou 
podlevínskou hospůdku, které se říkalo 
buď „U Zvoničky“ nebo také „Partyzán-
ská“. A vzhledem k tomu, že Jan Horáček 
byl nadán režisérsky i hudebně, začal žít 
kulturně i Podlevín. Hrálo se zde divadlo, 
pořádaly se tancovačky a velkou součás-
�  byla i hudební odpoledne, jejichž teh-
dejšími hity byly skladby „Chaloupky pod 
horami“ a „Ta naše písnička česká“.
A jakou roli hrála zvonička? Ta stála 
na pozemku patřícímu k domu, a tak bylo 
přirozené, že Horáčkova rodina ji také 
opečovávala. Jan Horáček zvonil pravi-
delně klekání, zvon doprovázel svatby 
i pohřby a samozřejmě i další veselé 
a smutné událos� . Podlevín a jeho zvo-
nička překonaly druhou světovou válku 
a přišlo období po roce 1945. Janovi 
a Růženě Horáčkovým se rozprchly jejich 

dě�  do světa, ale podlevínská hospůdka 
a zvonička nadále žily a tvořily zdejší ko-
lorit s kulturním životem, byť po jejich 
práci. Jan Horáček, kterému se po válce 
blížila padesátka, stále udržoval zvonič-
ku v chodu, klekání se již nezvonilo, ale 
pohřby a svatby nadále ano. V roce 1963 
se do domu čp. 33 po smr�  svého man-
žela vrá� la z Hos� nného Růžena Blažejo-
vá, zvoničku nadále rodina udržovala 
a zdejší hospůdka se sice ztenčila jak 
společensky, tak kulturně, ale žila.
V tuto chvíli mi dovolte vstoupit do auto-
rova krásného textu s jednou mojí osob-
ní vzpomínkou. Zcela zřetelně si vybavuji 
krásné zimní nedělní odpoledne přibliž-
ně v polovině šedesátých let minulého 
stole� , kdy jsme s bratrancem Jirkou 
vyrazili ze Staré Paky po úpa�  Staropac-
kých hor na běžkách. Po hezké projížďce 
jsme dorazili do Podlevína a na doporu-
čení jsme se ocitli ve zmíněném stavení 
čp. 33 v hospůdce „U Zvoničky“. Tam nás 

úslužný hos� nský pan Horáček občer-
stvil žlutou limonádou. Byla nám podána 
v lahvi s typickým porcelánovým uzávě-
rem, kterou si dříve narození dobře pa-
matují.
Spoustu prožitků si vzhledem ke svému 
věku vybavuji stěží, ale tu žlutou limoná-
du vidím jako dnes.
Zvonění později začalo ohlašovat pří-
jezdy pojízdné prodejny, která dvakrát 
týdně zásobovala Podlevín potravinami 
a základním zbožím. V roce 1966 pan Jan 
Horáček zemřel a obec Podlevín ztra� la 
svého zvoníka, kterého občas nahra-
zovali další obyvatelé Podlevína. Dům 
čp. 33, k němuž zvonička patří, však 
stále byl jistým centrem zdejšího dění – 
namátkově zde byla zřízena veřejná tele-
fonní stanice, bylo zde místo pro činnost 
pojízdné prodejny a ve zdejší požární 
zbrojnici umístěné napro�  se obyvatelé 
scházeli formálně i neformálně. Zvonička 
byla nadále v rámci možnos�  udržována 
rodinou Blažejových za pomoci několika 
obyvatel Podlevína až do prodeje domu 
čp. 33 v prvním dese� le�  tohoto sto-
le� . Další osudy tohoto podlevínského 
symbolu již vzaly později do rukou zdejší 
osadní výbor a město Nová Paka.
Tato krátká vzpomínka vznikla hlavně 
na počest pana Jana Horáčka (narozen 
1887), který se se svou rodinou stal 
neodmyslitelnou součás�  historie této 
podlevínské dominanty a je jejím sym-
bolem. Stojí za to si to připomenout.

Vladimír Blažej, Iva Krausová
a Alena Letošníková, vnuk a vnučky 

pana Jana Horáčka

S malým přispěním se připojil spoluautor 
Milan Pospíšil, místostarosta
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PaedDr. KATEŘINA KRAUSOVÁ

PŘEDSTAVUJEME VÁM

PaedDr. Kateřina Krausová je oblíbená 
středoškolská pedagožka, výtvarnice 
ovládající řadu technik, autorka karet 
a v posledních letech také tvůrkyně des-
kových her. Vystudovala Pedagogickou 
fakultu UK v Praze a po jejím absolvování 
se přestěhovala do Nové Paky. Setkání 
a spolupráce s touto originální krea� vní 
ženou, která si říká „Krakatka“, přináší 
člověku radost a pohlazení na duši. 

Kdy jsi začala kreslit a malovat a kdo Tě 
nejvíce ovlivnil?
Kreslila a malovala jsem už od malička, 
a to mě provází posledních třicet let tak-
řka denně.
S malováním to bylo jiné než s kreslením. 
Ve dvanácti  letech jsem sice dostala své 
první olejové barvy, ale barvám jsem 
propadla až na Pedagogické fakultě při 
pohledu na šumavské hvozdy. Tam se 
zrodila láska a fascinace barvou na celý 
život. Na plenérech s výtvarnou skupi-
nou „Neprůbojní“ jsem se setkala s mno-
ha inspirati vními učiteli současné české 
výtvarné scény, kteří vždy nějak zasáhli 
do mého vnímání neuchopitelné podsta-
ty malby. Nejvíce mě ovlivnil Petr Kvíčala, 
a to svým pojetí m svobody a konceptu 
v umění.

Máš k výtvarnictví geny po někom z ro-
diny?
Je to zvláštní, ale podle horoskopu, který 
jsem si v mládí nechala pro minutu mého 
narození vypracovat od známé Zoši Kin-
korové jsem rozený malíř s planetou Ve-
nuší přesně na Mediu coeli. A vyplnilo 
se to 😊. Jinak začátkem 20. století  byl 
můj strýček štukatérem, což je malířská 
profese, která tehdy vyžadovala velkou 
výtvarnou zručnost, zkušenost a kreslíř-
skou jistotu. Malířské nadání po mně ale 
zdědily obě dcery, vnučka a neteř Jitka. 
Ta se profesionálně věnuje propagační 
grafi ce.

Jaký je Tvůj vztah k Nové Pace?
Narodila jsem se v Nymburce, ale v Nové 
Pace a jejím okolí bydlím už dlouho. Díky 
nádherné krajině i milým a upřímným 
lidem mi zde „vrostly nohy do země“. 
Mám toulavou duši, ale že bych bydlela 
někde jinde než na Novopacku, si neu-
mím představit.

Záběr Tvé výtvarné tvorby je velice ši-
roký. Co všechno vlastně děláš a jaké 
jsou Tvoje oblíbené barvy a techniky?
Baví mě kreslit pohledy, ilustrace, plaká-
ty, hry, mapy soch, omalovánky, kalen-
dáře a novoročenky. Pořádám i umělec-
ké workshopy. Mojí srdcovou záležitostí  
je malba akrylem a tvorba pro děti . V po-
sledních letech se věnuji i kresbě a malbě 
deskových her a karet. Těch mi vyšlo více 
než dvacet sad.  Jsou to mariášové hrací 
i vykládací karty, taroty, pexesa. Karty 
Patriot, s krásami ČR, vydala televize Pri-
ma pro svůj seriál Slunečná a můj posled-
ní Černý Petr je inspirovaný sérií fi lmů 
milého režiséra Zdeňka Trošky – Slunce, 
seno. Z barev mám ráda růžovou, zlatou 
a žlutou a velké plochy barev. Baví mne 
i experimenty s technikami, linkou, oděvy 
a fotografi emi. 

Existuje nějaká výtvarná činnost, kte-
rou jsi ještě nezkoušela a chystáš se 
na ni?
V loňském roce jsem začala experimen-
tovat s graffi  ti  a spreji. Nejprve na velké 
zdi ve starých docích v Nymburce a pak 
mi Ježíšek poslal z USA dokonalé spreje. 
Zkusila jsem to s nimi i na plátna. V po-
sledních 8 měsících jsem zuřivým krajiná-
řem. Na některých moti vech nastříkám 
kompozici na plátno spreji a potom různé 
části  překrývám malbou akrylem. Tam, 
kde náhoda zapracuje pro mě, barvu 
sprejem nechávám zaznít a nezasahuji už 
do ní. Co bych si ještě v životě chtěla zku-
sit je grafi cká technika litografi e. To si ale 
budu muset zamluvit na celý den v Praze 
grafi ckou dílnu, doma se to dělat nedá. 
Pořád hledám něco nového a vrhám se 
do toho po hlavě 😊. Mám za sebou růz-
né vlastní autorské experimenty. Malo-
vala jsem třeba jogurtem, pálila obrazy 
v troubě na chalupě, kdy kasein v jogur-
tu různě zhnědnul, a obrazy na plátně 
pak zakopávala na 14 dní do země. Co 
mě napadne, většinou hned realizuji… 
nedokončené věci musejí v takové chvíli 
počkat.
Máš spočítané, kolik jsi dosud namalo-
vala obrazů a kde všude jsi je vystavo-
vala? 
Spočítané to bohužel nemám. Pláten bu-
dou desítky a kreseb a maleb na papíru 
stovky. Jsem už toti ž věku pokročilého 

a výtvarnou tvorbou od mládí medituji 
a držím se ve formě. U mě opravdu platí  
ani den bez čáry. Jsou dny, kdy kreslím 
nebo maluji dvě hodiny a jindy i deset 
hodin. Nedávno mi v mém výtvarném 
depozitáři pomáhala něco hledat sestra 
Evička. Když viděla to množství skic, kre-
seb a grafi k, tak upřímně politovala moje 
dědice. Malby jsem vystavovala na více 
než čtyřiceti  většinou samostatných vý-
stavách, hlavně v Čechách a na Moravě. 
V cizině naposled v Paříži, kde mi můj ob-
raz Kaple na lodi Je Sérs ukradli hned dru-
hý den. Pátrá po něm francouzská policie 
v Nanterre. Už jsem ale trochu ztrati la 
naději, že se najde, je ztracený čtyři roky.

V Nové Pace jsi začínala učit na Základní 
umělecké škole. Nyní vyučuješ výtvar-
nou výchovu a dějiny umění na Gym-
náziu a SOŠPg. Jaký význam má podle 
Tebe umělecké vzdělávání pro osobní 
a profesní rozvoj studentů a z čeho máš 
při své práci radost? 
Co se týká profese, výtvarnou činností  se 
u nás v Čechách uživí pouze zlomek stu-
dentů. Jsou to Ti, kteří vystudují napří-
klad fakulty architektury, nebo umělec-
ké řemeslo, učitelství výtvarné výchovy 
nebo muzejnictví, propagační výtvarnic-
tví, animaci a podobně. Absolventi  AVU 
nebo UMPRUM musejí obvykle ke své 
umělecké činnosti  ještě pár dní v týdnu 
učit, věnovat se kurátorství v galeriích, 
práci v muzeích, starožitnostech, kur-
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PŘEDSTAVUJEME VÁM
Vážení čtenáři Achátu, znáte ve svém okolí někoho zajímavého, 

o kom by se měli dozvědět i ostatní?

Můžete o něm napsat do rubriky PŘEDSTAVUJEME VÁM.

Vaše příspěvky posílejte na

achat@munovapaka.cz.

TĚŠÍME SE NA VAŠE PŘÍSPĚVKY!

sech pro veřejnost a podobně. Co se týká 
osobního rozvoje, tak význam výtvarné 
výchovy v posledních deseti  letech vý-
razně vzrostl. Vlastní výtvarná tvorba 
se v době, kdy za nás už doma i v práci 
skoro všechno udělají chytré stroje, sta-
la prostředkem seberealizace. Možnos-
ti  prožít štěstí , spokojenost, zaměstnat 
ruce, hlavu i srdce 😊. Poznat prostřed-
nictvím výtvarné činnosti  sám sebe a užít 
si to. Současné umění je toti ž o absolutní 
svobodě. To, jak má výtvor, kresba nebo 
malba vypadat, může říci pouze sám au-
tor díla. Jen on si může dát horší znám-
ku, než je jednička 😊. K dobrému stylu 
a vzdělání dnes patří i dobrá znalost slav-
ných staveb, obrazů a soch, které patří 
k uměleckému bohatství světa. Proto mě 
hrozně těší, když mohu vychovat i pouče-
né návštěvníky galerií a muzeí. Z umění 
se toti ž dá čerpat síla a nadšení v život-
ních situacích, kdy člověku není nejlépe 
a musí zabojovat. Já se v práci radovat 
mohu. Na Gymnáziu a SOŠPg v Nové 
Pace, kde učím, jsou samé chytré děti . 
Ty mé výtvarné působení zajímá, baví 
nebo je alespoň velice slušně tolerují, 
a i tak si alespoň něco z dějin umění od-
nášejí. A mám samozřejmě velkou radost 
i z toho, že mnoho desítek mých žáků vy-
studovalo fakulty umění, architektury, PF 
nebo umělecká řemesla. 

Prolíná se Tvá umělecká tvorba s peda-
gogickou činnos� ? Můžeš se se čtenáři 
Achátu podělit o nějaký projekt, který 
jsi se svými studenty realizovala a byl 
pro Tebe důležitý nebo na něj ráda 
vzpomínáš?
Jak říká klasik, mnohému jsem se naučil 
od svých učitelů, ale ještě více od svých 
žáků. To u mě platí . Mladí lidé jsou ne-
konformní, odvážní a svobodomyslní. 
Obdivuji tvorbu plnou energie, i vzdoru 
a temperamentu. Co se týká projektů, 
ráda vzpomínám na projektové dny u nás 
ve škole, do kterých se zapojili všichni žáci 
i učitelé. Celý rok vznikala výtvarná díla 
v daném stylu a v určený den se zapojila 
celá škola. Došlo na výstavu, temati cké 
přednášky kolegů, dílny, workshopy, ta-
nec, performance, módní přehlídku a po-
dobně. Byl to například Středověký den, 
Pravěk, Majáles, Upcyklace, Egypt. Tady 
nám dokonce jedna studentka darovala 
z rekonstrukce koupelny vanu, na kterou 
ostatní nakašírovali sarkofág faraona Tu-
tanchamona. Působil opravdu jako živý… 
pardon, jako originál. Nemohu také za-
pomenout na výtvarné plenéry se stu-
dentkami SOŠPg. Týden kreslení, malo-
vání, rozborů a přednášek o perspekti vě 

vždy v nějakém městě plném historických 
památek.

Kde hledáš inspiraci pro umění i učitel-
ství? Jakým způsobem relaxuješ a čer-
páš energii? 
S manželem se rádi touláme po vlastech 
českých. Někam jedeme, ale ne po D5. 
Manžel vybírá malé silnice. Jak uvidí věž 
kostelíku, rovnou k němu odbočí, proto-
že ví, že bych tam stejně chtěla. Když se 
nám někde líbí, zajistí me si tam nocleh, 
abychom město viděli i v noci a cíti li jeho 
vůni, poznali, jak to tam chodí. Máme 
rádi výstavy a galerie. Letos na jaře jsme 
byli už podruhé v úžasné galerii Danubi-
ana na ostrově na Dunaji za Brati slavou. 
Doporučuji… Energii čerpám také malo-
váním, to mě úplně pohlcuje, baví, nabíjí 
a těší. A spaním po obědě 😊.

Od konce letošního června zdobí Rů-
žencové schodiště vedoucí ke Klášteru 
Nanebevze�  Panny Marie Tvé autorské 
obrazy Zvěstování, Navš� vení, Očišťo-
vání a Nanebevze�  Panny Marie, které 
nahradily ty původní z dílny novopac-
kého malíře Antonína Mühla, zaměně-
né později za obrazy Karla Medlíka. Jak 
to celé vzniklo a jaké je jejich další pro-
pojení na Úbislavice?
S nápadem navráti t na opravené Růžen-
cové schodiště čtveřici obrazů ze života 
Panny Marie přišel Mgr. Bohuslav Benč, 
který mne na jaře r. 2020 laskavě oslovil. 
V říjnu a listopadu 2020 jsem pak během 
6 týdnů vytvořila akrylové malby, návr-
hy obrazů. Pro realizaci byl zvolen plech 
zinek-ti tan. Ten jsme museli dokonale 
opískovat a následně odmasti t tak, aby 
se ho před malbou nedotkl ani malíček. 
Samotná malba byl adrenalinový záži-
tek. Prohnutý plech se na stojanu klepal, 
pod dotekem štětce pružil a skákal. Za-
chránily mě dobré duše projektu z odbo-
ru školství a kultury – Ty a památkářka 
Kateřina Wohanková. Děkuji. Po vašem 

zásahu dostaly plechy dřevěnou půlkula-
tou postýlku z dílny pana Vaise, truhláře 
z Vidonic. Ten pro obrazy také vytvořil 
nádherné rámy – prostorové kazety se 
sklem a výrazným reliéfem. Malba jedné 
Marie mi trvala cca 4 měsíce. Ale možná 
mě čeká ještě další, poslední Marie. Tu 
bych chtěla věnovat obci Úbislavice, kde 
je 300 let starý kostel Narození Panny 
Marie. Byl postaven v letech 1720–1724, 
podobně jako klášterní kostel Nanebe-
vzetí  Panny Marie v Nové Pace. Oba sva-
tostánky, Novou Paku a Úbislavice, by 
pak v krajině spojovala zvláštní duchovní 
energie spojená legendou o životě Pan-
ny Marie. Na mapách jsme zkusili linkou 
propojit oba kostely zasvěcené Panně 
Marii. To, co jsme zjisti li, překonalo naše 
představy. Po prodloužení spojovací li-
nie ve směru na jihozápad tato spojnice 
přesně protí ná kolébku české státnosti , 
starobylý Vyšehrad a prochází okrajem 
města Stará Boleslav. Zde je Palladium 
Země České, slavný obraz Madony s dě-
ťátkem. Linka na mapě pokračuje dalším 
posvátným místem – Sv. Janem pod Ska-
lou, a pak až do jižní Francie, kde protí ná 
nejslavnější mariánské místo světa, Lour-
dy. To snad nemůže být náhoda! 

Na čem aktuálně pracuješ a jaké máš 
plány do budoucna?
Jako správná krajanka dělám krajinky 
😊 a těším se na každý krásně prožitý 
den. Objíždím 23 měst a vesnic krásného 
Lázeňského mikroregionu a maluji jejich 
panoramata v různých ročních obdobích. 
Bude to pro kalendář právě Lázeňského 
mikroregionu na rok 2025.
Zdravím čtenáře Achátu a děkuji moc, 
milá Šárko!

Káťo, děkuji za rozhovor a těším se 
na Tvé další nápady a díla.

www.katakrausova.cz
Šárka Haklová
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PAČÁCI NA CESTÁCH (143. DÍL)

   NA KOLE DO DÁNSKA NA MS A ZPĚT – TO JE PROJEKT 
ULTRAFONDO

Letošní hodně nadupanou sezónu za-
končím projektem, během něhož pro-
pojím svět ultramaratonů a klasické zá-
vodní silniční cyklis� ky. Na MS v Dánsku 
vyrazím z Nové Paky na kole a po závodě 
zase přijedu zpět.
Tato „ultrapakárna“ mě napadla, když 
se loni kluci na silničních závodech za-
čali bavit o mistrovství světa Masters 
v Dánsku. „Dá se tam dojet v pohodě au-
tem, nemusíš nikam lítat,“ zaslechl jsem 
a uvědomil jsem si, že když už se tam dá 
zajet autem, půjde to určitě i na kole. Ale 
v cestě stál jeden problém. Tím byla no-
minace na MS, kterou je potřeba si vyjet 
umístěním v prvních 25 % startovního 
pole na jednom ze závodů světového 
poháru Granfondo. 
A tak jsme si v březnu udělali s holkama 
pěknou dovču v Portugalsku, kde jsem si 
na Granfondo Coimbra Region nominaci 
vyjel. V ten okamžik se moje hra posu-
nula do dalšího levelu a já doufám, že ji 
dohraju do konce, který bude v podobě 
příjezdu do Nové Paky. Český reprezen-
tační dres povezu v závodě s hromad-
ným startem na 153 km, který startuje 
v neděli 1. září. Sice na rovinaté a větrné 
trase nebudu mít šanci na dobrý výsle-
dek, ale věřím, že po dlouhé štrece z ČR 
mi zbyde dost sil a ostudu taky neudě-
lám. Do Dánska pojedu bez podpory, 
takže na kolo naházím brašny, do nich 
dám vše potřebné a odjedu asi 1030 km 
na start v Aalborgu. Tam brašny sun-
dám, zajedu závod a potom zase vyrazím 
s plnou polní domů. Plánuju i malou od-
bočku na nejvyšší vrchol Dánska, 171 m 
vysoký Møllehøj, což bude velká horole-
zecká výzva :-). 
Stejně jako loni při Payer Ultra Projektu 
mě podpoří fi rma FollowMe, která mi 
zapůjčí tracker a zároveň zprostředkuje 

on-line přenos mého pohybu na mapě 
se zakreslenou trasou. Bude tedy možné 
mě kdykoliv potkat i přímo na cestě. Od-
kaz na sledování a další informace zve-
řejním na mém webu a sociálních sí� ch. 

Mákněme společně pro dobrou věc! 
V neposlední řadě bych � mto spor-
tovním výkonem rád podpořil i sbírku 
na dobrou věc, kterou jsem vyhlásil už 
na začátku sezóny. Každý, kdo přispěje, 
dá mému úsilí další rozměr a podpoří 
lidi, kteří si to opravdu zaslouží. Jednou 
z podporovaných byla i Kačka, které 
jsme chtěli společně pomoci v boji se 
zákeřným onemocněním. I přes špatné 
prognózy nic nevzdala a rozhodla se bo-
jovat o zdánlivě nemožné. Ze své stateč-
nos�  neztra� la ani kousek, ale pro�  sílící 
zákeřné nemoci již nebylo obrany. Sbírka 

měla původně hradit náklady na Katčinu 
léčbu a být také její mo� vací v přetěž-
kém boji. Po velmi smutné změně situa-
ce dostane podíl ze sbírky její malá dcera 
Karlička, která přišla o nejcennějšího člo-
věka ve svém životě. Na cestě do Dánska 
a zpět budu vzpomínat na mnoho lidí, 
Kačka mezi ně bude patřit. 
Start UltraFOnda plánuji na úterý 27. 8. 
v 16 hodin odpoledne z Jírových sadů 
v Nové Pace, na stejném místě bych ce-
lou tu „ultrapakárnu“ rád i zakončil. Kdy 
to bude, ale nelze odhadnout…

Projekt „UltraFOndo“ budete moci
sledovat na webu a sociálních sí� ch:
web: www.danielpolman.com,
IG: polman.daniel, FB: dandapolman

Danda Polman

Podělte se o své zážitky načerpané mimo 
„packou hroudu“ se čtenáři Achátu.

Text v rozsahu 1,5 - 2 str. spolu se 3-4 fotografi emi posílejte mailem předsedovi 
redakční rady D. Polmanovi

na mail: d.polman@seznam.cz.

Těšíme se na Vaše příspěvky!
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 Aktuální nabídku volných pracovních míst najdete na www.sqs-fiber.cz v sekci Kariéra.
V případě zájmu o zaměstnání v SQS můžete svůj profesní životopis vložit přes webový kontaktní formulář, zaslat na personal@sqs-fiber.cz, 

případně přijít osobně vyplnit dotazník uchazeče o zaměstnání. Na vaše dotazy rádi odpovíme na tel.  493 765 381.

PROCESNÍ INŽENÝR – OPTOELEKTRONIKA (DIE BONDING, WIRE BONDING)
Hledáme kolegu/kolegyni, který se chce podílet na vývoji nových výrobků a být u začátku 
inova�vních projektů.

PROCESNÍ INŽENÝR – VÝVOJÁŘ
Hledáme kolegu/kolegyni s VŠ vzděláním technického směru (op�ka, elektronika, 
mechatronika, automa�zace) a s chu� podílet se na vývoji nových výrobků.

PROJEKTOVÝ MANAŽER – TRANSFER VÝROBY A NOVÉ PROJEKTY
Hledáme kolegu/kolegyni s VŠ vzděláním technického směru, nejlépe obor elektro nebo 
strojní.

CO NABÍZÍME?
     Zázemí stabilní české výrobní a vývojové společnos�, přístup ke špičkovým technologiím                        
     a technickému vybavení, prostor pro invenci a krea�vitu. 
     Práci v 1směnném provozu, smlouvu na dobu neurčitou, nástup ihned nebo dle dohody. 
     Systém benefitů a odměn (pomoc s ubytováním, odměny za zlepšovací návrhy, 1 500 Kč   
     měsíčně při splnění docházky, stravenkový paušál, firemní kurzy AJ, mobilní telefon,  
     zaměstnanecké telefonní tarify, odměny za doporučení nového zaměstnance, možnost 
     využívat firemní dětskou skupinu za dotované školkovné a další).

KOHO HLEDÁME?

DS Saurus přijímá dě� do školky
SQS vzdělávací centrum DS-Saurus přijímá dě� do školky průběžně podle aktuální 
obsazenos�.

Školkovné 1 700 Kč měsíčně zahrnuje také všechny ak�vity, jako jsou kurzy plavání, bruslení 
nebo lyžování, výlety, divadlo, kino, dílničky s rodiči, spaní v DS Saurus a další.

DS Saurus je dětská skupina, jejímž zřizovatelem a provozovatelem je společnost                  
SQS Vláknová op�ka. Zařízení je otevřené všem dětem od 2 let (dle schopnos� dítěte).

DS Saurus je nadstandardně pojaté předškolní zařízení, které sídlí v kompletně 
zrekonstruovaném rodinném domku v Havlíčkově ulici v Nové Pace. Dě� mají k dispozici 
velmi kvalitně vybavené zázemí s hernami, klidovou místnos�/místnos� na spaní, 
kuchyňkou, jídelnou a učebnou. K venkovním ak�vitám slouží vlastní uzavřená zahrada 
s pískoviš�, záhonky a herními prvky. Celoroční provoz zajišťuje kvalifikovaný personál podle 
propracovaného výchovného a vzdělávacího plánu s důrazem na individuální přístup, využi� 
moderních didak�ckých pomůcek a především příjemnou rodinnou atmosféru.

DS Saurus nabízí
Plně kvalifikovaný personál – 3 paní učitelky na max. 24 dě�
Jógu, výtvarnou tvorbu, hudební výchovu, logopedii, zobcovou flétnu pro předškolní dě�…
Dvojjazyčný program – anglické dny
Utužování zdraví, podporu imunity – ak�vity na čerstvém vzduchu, bylinky a sezónní 
zeleninu z vlastní zahrádky, pohyb
Společné akce pro rodiče s dětmi

Laserové centrum SQS a První technické lyceum Nová Paka
Společnost SQS Vláknová op�ka v současnos� realizuje projekt výstavby nových výrobních a vývojových prostor laserové techniky. Součás� 
projektu je také  založení odborné střední školy s názvem První technické lyceum Nová Paka zaměřené na fotoniku, vláknovou op�ku, 
mechatroniku a laserovou techniku. Zahájení výuky je plánováno na září 2025.
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MUZEUM A KLENOTNICE

DÍLO VOJTY SUCHARDY S PŘIHLÉDNUTÍM KE SVATOVÍTSKÉMU 
CHRÁMU

Z pravého břehu východu putuješ Králov-
skou cestou na levý břeh západu. Překro-
číš onen práh a stoupáš k posvátnému 
pahorku Žiži, kam nositel světla kdysi 
umísti l boží stánek. Jeho loď zde vztyčili 
dva mistři stavební huti  Matyáš z Arrasu 
a Petr Parléř.
Dojdi k lodi té a poklekni...

Tře�  sál výstavní síně Suchardova domu 
v Nové Pace vám v rámci výstavy Dřevo 
a kámen v rukách Vojty Suchardy nabízí 
nejen setkání s dílem na secesně-neoro-
mánském kostele sv. Jana Nepomuckého 
ve Štěchovicích, ale především s jeho dí-
lem na Svatovítské katedrále. K němu byl 
přizván architektem Kamilem Hilbertem. 
Díky němu se řezbář a sochař původem
z Nové Paky stává roku 1910 členem ka-
tedrální hu� . Počátek této hu� 
sahá až do roku 1861, kdy zahajuje čin-
nost Jednota pro dostavění katedrály sv.
Víta.
Základní kámen Svatovítské katedrály 
byl položen v roce 1344 Janem Lucem-
burským. Její novodobá dostavba, tedy 
její délkové dokončení v novogo� ckém 
duchu započala již stavitelem Josefem 
Ondřejem Krannerem, který provedl 
v roce 1844–1845 zaměření katedrály 
a nakreslil plán na její dostavbu. 
Jeho práce se dotýkaly především nej-
starší čás�  katedrály od Matyáše z Arra-
su. Z Krannerových prací je patrné, že 

zcela pochopil sakrální geometrii chrá-
mové lodi, kterou určil jeho předchůdce 
mistr Matyáš. 
Na Krannera pak navazuje v roce 1872 
Josef Mocker, který naprosto přesně 
vstoupil v proporční harmonii lodi, a za-
měřil tak věnec pě�  kaplí tvořící závěr 
chrámu. Mocker přepracoval návrh 
svého předchůdce a uvedl tak západní 
průčelí do klasicky go� cké dvouvěžové 
podoby, které rozsví� l centrální velkou 
rozetou, jejíž mnohobarevné světlo do-
padající dovnitř chrámové lodi na její 
dlažbu, zobrazuje snad všechny barvy 
díla. 
Vítá tak poutníka a vede jej k zvláštnímu 
stavu usebrání.

Práci na ní dokončuje pak tře�  z nich, 
podílející se na její dostavbě, a � m je 
Kamil Hilbert. Ten přebírá rozdělanou 
práci po Mockerovi a dá se říci, že jí vra-
cí zkamenělou hudbu go� cké zákonné 
nesymetrie.
Právě on oslovil mistra Vojtu Suchardu, 
aby o� skl své dílo do jejích stěn. To pro 
něho musela být velká pocta.
Zkušenos�  k tomu, aby se odhodlal 
a s pokorou sobě vlastní přistoupil k dílu, 
sbírá již od svého dětství v neopakova-
telné tvůrčí atmosféře Suchardova rodu, 
kdy je ovlivněn mistrovskou prací svých 
předků a také svého staršího bratra so-
chaře Stanislava Suchardy. 

Ten jej také přizve kromě výzdoby Nové 
radnice na Starém Městě pražském 
i k výzdobě nádraží Fran� ška Josefa 
(dnešní Wilsonovo nádraží v Praze), ale 
i jinde. Ale též k práci na jeho nejvý-
znamnější zakázce, pomníku Fran� ška 
Palackého v Praze. 
Samozřejmě zkušenos�  Vojta Sucharda
nabral i na Uměleckoprůmyslové škole 
v Praze, kde absolvoval obor fi gurálního 
a ornamentálního modelování a řezbář-
ství u profesora Jana Kastnera.
Byla to především hravost a cit pro de-
tail, která vycházela z jeho zauje�  pro 
příběhy kočovných loutkoherců z výra-
zů obživlých postav jejich loutek. Ta se 
v mnohých případech přelila do jeho 
tvorby, tedy i do díla na Svatovítské ka-
tedrále.

Pozorujeme-li např. některé plas� cké 
dekora� vní kamenné prvky, zdá se nám, 
že Vojta navázal na dílo starých mistrů, 
na jejich karneval forem, jenž postřeh-
neme, když vstoupíme v go� ckou chrá-
movou loď. Ta vzbuzuje rozechvění u ka-
ždého návštěvníka, když se dívá.
Nalezneme zde tak kromě jiného i jeho 
vodníka a čerta s kašpárkem. Nesmíme 
ale pominout chrliče i zoomorfní detaily 
pro točité schodiště v jedné z věží či hla-
vice katedrální lodi rozkvétající od pou-
pěte a přinášející plod. Onu překrásnou 
transformaci života, který ač pod záko-

Pelikán, sádrový model, 1911-1913 (reliéf pro průčelí 
kostela sv. Jana Nepomuckého ve Štěchovicích,

majetek římskokatolické farnosti  Štěchovice
Detail Sedící kněz, sádrový model, kolem roku 1910

(pro hlavici katedrály sv. Víta), sbírky Pražského hradu
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nem časnos�  denně prchá a ukazuje onu 
pomíjivost, tak v sobě nese jedinečnou 
krásu proměňujících se forem. 
Vojta s citem komunikuje s oním parlé-
řovským tvaroslovím nejen skrze rostlin-
nou a živočišnou říši, která dodává hlavi-
cím onu jedinečnou zdobnost. 
Najdeme zde např. netopýra, včelu, rybu, 
žábu, kopre� nu, šišku, bodlák, růži...
Ve výstavní místnos�  Suchardova domu 
objevíme sádrový odlitek pro jednu z ta-
kovýchto hlavic a také hlavici s podobou 
sedícího kněze. Z této plas� ky k vám 
promlouvá kontemplující z� šení, kdy 
není třeba slov…

U kaple sv. Václava, která má uvnitř 
chrámové lodi své výsostné postavení, 
to je dáno místem jeho spočinu� , zdo-
bí Vojta Sucharda hlavice vzpomínkou 
na patrony katedrály. Nacházíme zde sv. 
Václava s jeho mý� ckým vojskem – bla-
nickými ry� ři, napro�  je pak sv. Vojtěch 
jako šiřitel křesťanství. 
Pro tuto nejvýznamnější kapli (chrám 
v chrámu) rekonstruuje také tympanon 
pro západní vstup do Svatováclavské 
kaple katedrály sv. Víta. Nacházíme zde 
tak jeho práci – veraikon (pravý obraz 
Krista) s anděly.
Uvnitř této významné kaple o� skl do an-
dělských tváří své nejbližší (andílci – 
světlonoši mají rysy Vojtových malých 
dcer a andělé jako součást světcova hro-
bu nesou podobu jeho manželky Anny 
a sestry Miroslavy).

Boční reliéf hrobu pak zdobí Vojtův ob-
raz dvou pávů pijících z eucharis� ckého 
kalichu s hos� í. V něm můžeme vidět ne-
jen věčný život a nesmrtelnost.

Go� cká katedrála byla vždy jakýmsi du-
chovním azylem pro lidi, kteří uměli číst 
v bohaté ornamen� ce rozmanitých ná-
mětů a výjevů. Ti chápali kromě úsměvů 
svatých i pitvorně se šklebící groteskní 
fi gurky vystupující z jejich chrámových 
stěn. Prapodivné tváře maskaronů či 
hrozivě obživlých chrličů připomínající 
draky či jiné přízraky.

Snad to je i odkaz na hlučná, šibalská, 
veselá procesí středověku, opravdu žitá, 
prodchnutá entuziasmem a nadšením, 
které se nevyhnuly ani jejím stěnám.
Vojta Sucharda vstoupil tak svým dílem 
se šprýmem sobě vlastním v onu myste-
riózní hru, kterou postřehne jen bystré 
oko hledajícího. A vloudí se na jeho tvář 
úsměv pro mnohé nechápající. 

Naslouchal jako mnozí další té zvláštní 
řeči obrazů, které mu katedrála nabíze-
la. A nejen proto se pro něj stala místem 
návratů. Pokaždé k němu nějak hovořila, 
vždy více beze slov, svým mysteriózním 
obrazným jazykem.

Vojta Sucharda v ní ale i vzdal poctu 
všem těm, kteří se na dokončení díla po-
díleli, ať již reprezentovali katedrální huť 
(architekt Kamil Hilbert, historik umění 
Zdeněk Wirth, stavitel Josef Mocker, ma-
líř a grafi k Fran� šek Kysela…) a mnohým 
dalším. 
O� skl do jejích stěn i podobu svou a své 
ženy Anny, která s ním chápajíc souzně-
la, a on tak mohl na svém díle v klidu po-
kračovat.
Neopomněl ani ty prosté a zapomenuté, 
jejichž přičiněním dílo vzniká: kameníky, 
tesaře, zedníky, kováře... Ti všichni tam 
jsou. Najdeme zde i kočku a psa, kteří je 
doprovázeli.

Oni to byli, kdo se přičinili o to, aby dílo 
bylo dokončeno a mohlo se tak transfor-
movat v obraz chrámové lodi. 
Go� cká katedrála byla vždy svatyní Tra-
dice, její řeč kamene promlouvá a umoc-
ňuje rozechvění. Smělé klenby zdůrazňu-
jí plachtoví svatostánku a dodávají mu 
jistou vznešenost. Bohatá ornamen� ka 
s množstvím námětů a výjevů krášlí její 
šat. Takové místo je tu pro toho, kdo umí 
hovořit s kamenem, ptát se ho, je azylem 
pro hledající.

Volba pahorku nad řekou není náhod-
ná, stejně jako není náhodné dílo, které 
na něm vzniká...

Dřevo a kámen v rukách
Vojty Suchardy,

Městské muzeum Nová Paka,
výstavní síň Suchardův dům,

4. 6. – 22. 9. 2024

Ivo Chocholáč, foto: autor

Sedící kněz, sádrový model, kolem roku 
1910 (pro hlavici katedrály sv. Víta), 

sbírky Pražského hradu

Detail anděla, Veraikon s anděly, 
rekonstrukce tympanonu, sádrový 

model, 1914, osazeno 1919 (pro západní 
vstup do Svatováclavské kaple katedrály 

sv. Víta), sbírky Pražského hradu



32 ACHÁT - měsíčník pro občany Nové Paky a okolí

Městské kulturní středisko Nová Paka, tel./fax 493 721 928, www.kultura-novapaka.cz

KULTURNÍ KALENDÁŘ
ZÁŘÍ

Název Akce Místo, čas Pořadatel

19. Čt CESTOPISNÁ PŘEDNÁŠ-
KA KANADA
– PaedDr. Libor Turek

Klenotnice 
muzea, 18:00

MKS
Nová Paka

25. St SVATOVÁCLAVSKÝ KON-
CERT– Pifferaios a Toni 
dei Signori

Kostel sv. Miku-
láše, 18:00

MKS
Nová Paka

29. Ne O NEMOCNÉM DRAKOVI 
– LS Rolnička Nová Paka

Dvorek
u kostela, 16:30

MKS
Nová Paka

CESTOPISNÁ PŘEDNÁŠKA
KANADA – PaedDr. Libor Turek
čtvrtek 19. 9. 2024 v 18:00, Klenotnice muzea Nová Paka, 
vstupné 70 Kč
Měsíční cesta Britskou Kolumbií a Albertou, Grónsko, Vancou-
ver, kouzelné národní parky Jasper, Banff , Yoho, Waterton. 
Olympijský park v Calgary, údolí Okanagan, Whistler – dějiště 
olympiády 2010. „Hlavní město dinosaurů“ – Drumheller. Di-
nosaur Provincional Park – největší naleziště dinosaurů na svě-
tě. Bizarní přírodní útvary zvané Hoodoo, Skalisté hory, jezera, 
vodopády, ledovce, překrásná květena probouzející se přírody, 
divoká zvěř včetně medvědů...

SVATOVÁCLAVSKÝ KONCERT
– Flétnový soubor Piff eraios a Toni dei signori
středa 25. 9. 2024 v 18:00, kostel sv. Mikuláše, vstupné 100 Kč
Flétnový soubor Piff eraios společně s mužským sborem Toni dei 
signori z Lázní Bělohrad pod vedením Ivany Václavů.
V programu se můžete těšit na pestrou směsici staré muziky, 
písní židovských, úpravy lidových písní i spirituály, skladby zpí-
vané i hrané za doprovodu fl éten, houslí, kytary a rytmických 
nástrojů.

O NEMOCNÉM DRAKOVI
– LS Rolnička Nová Paka
neděle 29. 9. 2024 v 16:30, dvorek u kostela sv. Mikuláše, 
vstupné 40 Kč
Když draka bolí zub, tak v celém království vyhasne oheň, a to je 
problém. Šikovný kašpárek a statečný Honza vše zachrání.

PŘIPRAVUJEME:

říjen 2024 – VÝSTAVA SPOLKU 
PODKRKONOŠSKÝCH VÝTVARNÍKŮ
– sloupový sál kláštera

10. 10. 2024 – ČESKÁ OPERETA
– refektář kláštera

8. 11. 2024 – PŘEDNÁŠKA TOMÁŠE 
ŠEBKA – LÉKAŘI BEZ HRANIC
– refektář kláštera, vstupné 200 Kč v prodeji od 7. 10.,
rezervace míst nutná!

1. 12. 2024 – ODPOLEDNÍ ZÁJEZD
NA MUZIKÁL ANDĚL PÁNĚ
– Hudební divadlo Karlín, cena 1250 Kč, odjezd ve 12:00,
předprodej od 30. 9.
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startovné zdarma

Pivo BERNARD

Sobota
na svatého 

Václava

99

11

limča
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Nová PakaNová Paka

Program, info: Facebook Kino60 Nová PakaLomnická 60, Nová Paka / E-mail: kinopaka@seznam.cz                      

St
13

17.30 

Film-Bez záruky Nechte se překvapit

Princezna se zlatou hvězdou na čele
Jedna z klasických českých filmových pohádek, 
nepostrádající nic z toho co by správná pohádka měla mít.

Pohádka/ Československo, 1959, 78 min
Vstupné 30 Korun

Čt
17

 David Vávra & David Noll 

19.00 

beseda:
MUDr.Marie Svatošová 
a Aleš Palán

čt
15

18.00 
Důvodem této vyjímečné akce je vydání úžasné knihy 
rozhovorů dvou známých a zkušených autorů – MUDr. Marie 
Svatošové a Aleše Palán: „Neboj se vrátit domů“.MUDr. Marie 
Svatošová před lety přišla s myšlenkou hospicové paliativní 
péče. Byla to ona, kdo v Červeném Kostelci iniciovala první 
český hospic. A je to stále ona, kdo neúnavně jezdí po 
republice s hospicovými přednáškami 
Součástí setkání je autogramiáda knih obou autorů.
Vstupné dobrovolné.

divadelně poezicky hudební večer plný improvizací, 
textů, básní a jiných sdělení Davida Vávry za 
hudebního doprovodu klavíristy a skladatele Davida 
Nolla.
Vstupné 150 korun

Velmi akustický koncert rockových legend tria Michala 
Prokopa spolu s nadžánrovým kytaristou Lubošem 
Andrštem a všestranným houslistou Janem Hrubým.
Trio Michala Prokopa vzniklo v roce 1987, přičemž k jeho 
zvuku a stylu přispěli všichni členové stejným dílem. 
Jejich vystoupení mají komornější ráz než koncerty s 
kapelou Framus Five a nabízí zase trochu jiné aranžmá. 
Snoubí se v něm Prokopův písničkový rockový základ s 
blues dobarvené Andrštovými jazzovými zkušenostmi a 
jiskřivými elektrickými houslemi Jana Hrubého.
Vstupné 290 Korun, vstupenky již v předprodeji.

Michal Prokop
Luboš Andršt, Jan Hrubý

Pá
18

20:00 

koncert 

RetroRetro Nová PakaNová Paka

Program, info: Facebook Kino Nová PakaLomnická 76, Nová Paka / E-mal: kinopaka@seznam.cz                      

St
18
17.30 
20.00 

Film-Bez záruky Nechte se překvapit

Máte rádi překvapení? Přijdte a nechte se (příjemně) 
překvapit filmem, který jste nejspíš ještě neviděli! Zaručeně 
odehrajeme film. Nezaručíme, že se Vám bude líbit. 
Nezaručíme žánr, zaručíme kvalitu. Zaručeně předem 
neplatíte vstupné. To zaplatíte až při odchodu a jen takové, 
jaké si film podle Vás zaslouží.   Nevhodný mládeži do 15 let.

Duben2018Duben2018

So
7 Celovečerní dokument o hudební skupině, která se zrodila 

před 36 lety z kamarádství dvou žáků základní školy, a 
postupem času se vyvinula v komplexní fenomén české 
kulturní scény. Zpěvák, bubeník a vizuální umělec Milan Cais 
a baskytarista a sloupkař Mardoša jsou dokladem toho, že 
přátelství může být hnací silou životů a tvorby, která přinesla 
hity jako Šťastnější, Attention Aux Hommes!, Pěšáci, Jaro, 
Kraftwerk in Saint Tropez, Vesmírná, Lasičky, Elišce, Zvony, 
Tanečnice nebo Filmařská…

Tata Boys

20.00 

Dokument / Česko, 2024, 95 min.
Režie: Marek Najbrt
mládeži přístupný, Vstupné 125 Korun

Pá
6 speciálně vybraný film pro všechny náctileté i jejich rodiče. 

Na Oscara nominovaný výkon hlavního hrdiny v nezávislé, 
cenami ověnčené americké road movie komedii z roku 2016, 
která vás dojmě a zároveň naštve. O světě bez Coca Coly a 
Adidasek, který není kompletní, dokud se nestřetne se světem 
zcela odlišným. O cestě školním autobusem za poznáním 
zvláštností současného světa.
Pro uhádnuvší názvu filmu nápoj zdarma. Vstupné dobrovolné.

So
28

Filmová trilogie Zahradnictví se skládá ze tří 
samostatných filmů odehrávajících se na pozadí 
nejdramatičtějších období minulého století. Vypráví o 
třech rodinách: rodině leteckého radiotelegrafisty, rodině 
majitele kadeřnického salonu a rodině majitele 
zahradnictví. Obsáhne 20 let života postav, které musely v 
těchto pohnutých časech prožít nejlepší léta svých 
životů.

Zahradnictví – dezertér

Drama / Komedie, Česko / Slovensko / Polsko / 2017 / 115 min
Režie: Jan Hřebejk / Předloha, scénář: Petr Jarchovský (kniha)
Hudba: Petr Ostrouchov
Hrají:Jiří Macháček, Gabriela Míčová, Anna Geislerová, Martin 
Finger, Klára Melíšková, David Novotný, Lenka Krobotová,

Mládeži přístupný, Vstupné 85 Korun

Koncert:

Květy
Pá
28

20.00 

Květy jsou brněnská alternativní hudební skupina, čerpající z 
mnoha hudebních žánrů (rock, folk, blues, šanson, jazz, world 
music, hip hop aj. Jejich alba jsou vysoce oceňována v anketách 
různých rádií .
Mezi dalšími cenami získala skupina i 3krát cenu Anděl v žánru 
Alternativní hudba. Na půdě restaurace představí  speciální set 
písní skupiny Psí Vojáci ve vlastních aranžích o které byly 
požádány  jejich manažerem Romkem Hanzlíkem.
Květy hrají skladby z různých období, od hitů k minimalistickým 
věcem, z větší části ve značně autorských úpravách.
Vstupenky již v předprodeji na Goout.cz  nebo v restauraci.

 Karel Plíhal-  koncert

PŘIPRAVUJEME   květen

29

So
14 Edu Součka, jeho maminku a tatínka už známe z filmu 

Obecná škola. Nyní jsme však v Protektorátu, kdy je rodina 
osmiletého Edy donucena vystěhovat se z Prahy na venkov 
k příbuzným. Městečko, kde chlapec dosud trávil jen 
prázdniny, se nyní stává jeho domovem. Eda má před 
sebou nelehký úkol: najít a obhájit své místo v místní 
klukovské partě, jejíž svět je naprosto odlišný od jeho 
městského. Nejnovější film dua Svěrákových oceněný 
několika českými lvy.

Po strništi bos

17.30 
20.00 

Drama / komedie / Česko / Slovensko / Dánsko 2018/2017 /
111 min / Režie: Jan Svěrák / Scénář: Jan Svěrák
Hrají: Tereza Voříšková, Ondřej Vetchý, Jan Tříska, Oldřich Kaiser
Vstupné 85 Korun

So
28

americký rodinný animovaný film studia Universal Pictures 
navazující na předchozí dvojici snímků. Bývalý padouch 
Gru má problém. Mezi prsty si nechal utéct aktuálně 
nejhledanějšího zlosyna na světě, a tak ho vyhodili z práce 
v Antipadoušské lize. Jeho Mimoni jsou navíc čím dál 
nespokojenější s tím, že už páníček není zlý.

Já Padouch 3

Animovaný / Akční / Dobrodružný / Rodinný / USA / 2017, 
90 min / Režie: Kyle Balda, Pierre Coffin

Vstupné 65Korun 

10.00 

6.5.

10.00 

18.00 

20.00 

17.30 
20.00 

15.00 

Expediční kamera je filmový festival, který již od roku 
2009 přináší do kin ty nejlepší cestovatelské a 
dobrodružné filmy z mezinárodní i domácí produkce.
Výpravy do nitra džungle i pouště, neuvěřitelné 
výkony na skalách, plavby přes oceány i po divokých 
řekách, adrenalinové šílenství, návštěvy domorodých 
kmenů, stovky uběhnutých kilometrů i putování na 
dvou kolech, to vše máte možnost zažít během 
festivalu.   Vstupné  125 Korun

Osmnáciletá nadějná zpěvačka, vítězka rozhlasové 
kategorie pěvecké soutěže Česko zpívá v dubnu 2012.
 Na podzim 2017 se Eva stala součástí hudebního 
seskupení Pospolu u stolu (Ondřej Škoch, Štěpán Škoch, 
Petr Kužvart, Darek Král, Petr Tichý a Jan Linhart). 

Eva Matějovská 
& Ondra Škoch

Pá
17

19.00 

koncert

akustický koncert

Tomáš Vejmola
St
22

18.00 

cestovatelská přednáška

Tuktukem z Bangkoku až domů
O svých zážitcích s motory, kopci, kulturami, policisty a 
celníky, o bláznivých nápadech a roce na cestě vypráví 
Tomáš Vejmola aka Tomík. Rozhodl se, že do svých 
krásných rodných Hranic na Moravě přijede 35 let 
starým vozidlem z Thajska.
Vstupné 100 Korun

ParazitSo
 25

Drama / Komedie / Thriller/ Jižní Korea/ 2019/ 132 min
Režie: Džun-ho Pon 
Přístupný od 15ti let, vstupné 95 Korun

17.30 

Černá komedie Parazit režiséra Pong Čun-hoa, získala letos 
čtyři Oscary včetně ocenění za nejlepší film loňského roku a 
podle mnohých ohlasů se Parazit stal také nejzábavnějším 
vítězem festivalu v Cannes od dob Pulp Fiction.

20.00 

Připravujeme říjen

Alena Mornštajnová
Pá
21

18.00 

beseda

beseda o tom, co vás zajímá
beseda se známou spisovatelkou a překladatelkou, 
autorkou románů Hana, Tiché roky a Listopád 
na půdě restaurace  od 18.hod.
Vstupné 150 Korun

Film na oslavu školního roku
Přijďte přivítat  začátek školy do kina
Vezměte děti do kina za statečnost  a nechte je 
překvapit filmem, který jsme pro ně i Vás  speciálně 
vybrali.  Vstupné dobrovolné.

Filmové překvapení

St
29

Mladý pár Lenka a Michal se věnují výchově svého 
čtyřletého syna s nejvyšším možným nasazením. Miško má 
už od narození naplánovanou každou minutu svého života 
tak, aby se z něj jednoho dne stal úspěšný vrcholový 
sportovec a po všech stránkách „kvalitní člověk". Tomuto 
cíli je podřízeno vše. Živými situacemi z rodinného života 
otevírá režisérka Erika Hníková řadu otázek ohledně 
výchovy dětí a rodičovských výzev v dnešní době. 

Každá minuta života

17.30 
20.00 

D   D   U   U   B   B   E   E   NN

Beseda s autokrosovými závodníky
Lukáš Musil, Ondra Medlík a Filip Hartman

Zveme vás na besedu plnou historek,  vyprávění a promítání ze 
světa autokrosových závodů, tréninků a zážitků našich 
známých autokrosových jezdců. 
Vstupné 100 Korun
 

20.00 

13.5.

11.10.  radůza  koncert

 Marian Jelínek - beseda19.5.

 Václav Koubek - koncert19.5.
Filmy- Betlémské světlo / Vyšehrad

So
Dobový film Vlny režiséra Jiřího Mádla ukáže napínavé a 
doposud utajené příběhy novinářů Československého 
rozhlasu. Na konci 60. let, kdy zněl z rádiových vln rokenrol a 
studentské revolty měnily svět, nastoupí starší z bratrů do 
prestižní redakce rozhlasu. Záhy se ocitne v nebezpečném 
souboji redaktorů a tajných služeb. Ve víru událostí půjde brzy 
všem o život a hlavní hrdina stojí před drsnou volbou: ochránit 
bratra, nebo pravdu a kolegy? Film je inspirován skutečným 
příběhem skupiny novinářů mezinárodní redakce 
Československého rozhlasu a jejich odhodláním přinášet 
nezávislé zprávy za každou cenu 

Vlny

Drama / Thriller / Historický/ Česko, 2024, 131 min
Režie/scénář:  Jiří Mádl
Hrají: Vojtěch Vodochodský, Táňa Pauhofová, Stanislav Majer, 
Vojtěch Kotek, Martin Hofmann,
,Nevhodné mládeži do 12 let, vstupné 125 Korun

17.30 

So
7

17.30 

So
8

 Filmová komedie režiséra Jana Prušinovského (Most!, Okresní 
přebor) vypráví příběh dvou bratranců Romana (Kryštof 
Hádek) a Emila (Robin Ferro), jejichž snem je dostat se na 
závody Formule 1. Když jednoho dne Emil v televizní soutěži 
vyhraje vstupenky na Velkou cenu Španělska v Barceloně, 
netuší ani jeden z nich, že jejich výlet za snem se brzy změní 
na divokou jízdu napříč Evropou.

Grand Prix!

20.00 

So
8

Na pozadí příběhu jednoho z nejvýznamnějších extrémních 
sportovců v historii České republiky Michala Marošiho natočil 
režisér Martin Vrbický celovečerní dokument o osudu celé 
generace lidí, která upsala život horským kolům a dalším 
extrémním sportům. Před kamerou se tak vystřídaly legendy 
jako jsou Tomáš Slavík, Michal Prokop, Eva Adamczyková 
nebo Kanaďané Richie Schley a Brett Tippie. Film není pouze 
portrétem člověka, který stál nesčetněkrát na hraně mezi 
životem a smrtí, ale zároveň odráží jeho snahu skloubit 
rodinný život s životem vrcholového sportovce.

Ten co slaví každý den

Dokumentární / Sportovní / Česko, 2024, 65 min
Režie: Martin Vrbický
Hrají: Michal Maroši, Tomáš Slavík, Eva Adamczyková, David 
Horváth, Monika Maroši,
Nevhodný mládeži do 12 let, vstupné 125 Korun

20.00 

zahrají písně Psích vojáků

vstupenky již v předprodeji na Goout.cz

Filmová hádanka 2

Pá
6

Animovaná klasika z roku 1978, natočená podle anglického 
bestselleru, který uchvátil svět. Půvabný film určený divákům 
všech generací patří mezi nejlepší animované filmy v historii. 
Hlavní zvířecí hrdinové Lískáč, hlavoun, Borůvka a Bříza tě 
zatáhnou do jejich života a do jejich nekonečné cesty za 
přežitím. 
Pro uhádnuvší názvu filmu nápoj zdarma. Vstupné dobrovolné.

Oslavte nový školní rok v kině

16.00 

 Uhádněte název filmu

Filmová hádanka 1

So
21

So
21 Celovečerní film Zápisník alkoholičky vypráví dramatický 

příběh mladé ženy bojující se závislostí na alkoholu. Hlavní 
hrdinkou je mladá maminka, která se rozhodla nevzdat, 
nastoupit léčbu a bojovat se svým démonem i o svou rodinu. 
Jak těžké je si problém s pitím přiznat? Proč není překážkou 
závislosti ani malé dítě? Kde vzít sílu se léčit a co následuje 
poté? Na tyto a mnohé další otázky odpovídá autentická a 
upřímná filmová zpověď abstinující alkoholičky. 

Zápisník alkoholičky

Drama,Česko, 2024, 92 min
Režie: Dan Svátek
Předloha: Michaela Duffková (kniha)
Hrají: Tereza Ramba, Miloslav König, Martin Finger, Barbara 
Lukešová, Miroslav Hanuš,
Nepřístupné pro děti do 15 let , vstupné 125 Korun

20.00 

28
S0

14.00 

11. ročník dětského "adrenalinového" závodu Schodcross 
ve výběhu klášterních schodů v Nové Pace. 

Pro ročníky  2009/2019 
akce se koná za každého počasí,  občerstvení zajištěno. 
startovné zdarma.

11Schodcross 2024

So
28 Nový film Jiřího Havelky, balancující na hraně bizáru, 

absurdna a tragikomedie je inspirován skutečným příběhem 
a stejnojmenným literárním dílem od Karla Čapka.

Zahradníkův rok

20.00 
Komedie / Drama / Česko, 2024, 103 min
Režie/ scénář: Jiří Havelka
Hrají: Oldřich Kaiser, Dáša Vokatá, Štěpán Kozub, Michal Isteník, 
Alena Mihulová,
Nevhodný mládeži do 12 let , Vstupné 125 Korun

Alena Mornštajnová
Pá
21

18.00 

beseda

beseda o tom, co vás zajímá
beseda se známou spisovatelkou a překladatelkou, 
autorkou románů Hana, Tiché roky a Listopád 
na půdě restaurace  od 18.hod.
Vstupné 150 Korun

  Z   Á   Ř   Í  Z   Á   Ř   Í
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So
14

Učitel Julien je neprávem obviněn ze sexuálního obtěžování 
dívkou z jeho třídy. Zatímco čelí rostoucímu tlaku ze strany 
dívčina staršího bratra a spolužáků, situace se vymyká 
kontrole: obvinění se šíří, v celé škole zavládl zmatek a Julien 
musí bojovat, aby očistil své jméno. Režisér a scenárista 
Teddy Lussi-Modeste film Nedělej vlny natočil podle 
skutečné události na základě  vlastního zážitku z doby, kdy 
byl učitelem na střední škole. Film tak nejen provokuje, ale 
především otevírá důležité otázky ohledně spravedlnosti a 
hledání pravdy.

Nedělej vlny

17.30 

Drama/ Francie / Belgie, 2024, 90 min
Režie/scénář: Teddy Lussi-Modeste
Hrají: François Civil, Shaïn Boumedine, Mallory Wanecque,
mládeži přístupný, Vstupné 125 Korun

So
14 Rodinná sešlost jako prase! Tak by se dala popsat každoroční 

zabíjačka, která probíhá v jedné rodině a v jedné chalupě 
stojící v zapadlé vísce na stejně zapadlém Osoblažsku. Malá, 
skromná a naprosto efektivní sonda do „čecháčkovské“ 
vesnické mentality, evokující československé klasiky, jako 
jsou Slavnosti sněženek a Hoří má panenko. Film Mord se 
probojoval do Hlavní soutěže 58. ročníku Mezinárodního 
filmového festivalu Karlovy Vary.  

Mord

20.00 

Drama / Komedie / Česko / Slovensko, 2024, 84 min
Režie/ scénář: Adam Martinec
Hrají: Karel Martinec, Miloslav Čížek, Pavlína Balner, Aleš Bílík, 
Albert Čuba, Karin Bílíková,
Nevhodné mládeži do 12 let, vstupné 125 Korun
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ŠKOLY

„Tak jsme první, no a coooo!!!“ 6. června 
jsme jako vítězové okresního kola ve fl or-
balu jeli na krajské fi nále. S respektem 
k soupeřům se kluci začali rozcvičovat. 
Gólman Robin Král se pod maskou zahří-
val na provozní teplotu. Bylo rozlosová-
no a hned v prvním zápase jsme dostali 
silného soupeře – vítěze okresu Hradec 
Králové, ZŠ Štefcova. Chlapci dodržovali 
tak� ku a zasypávali hradeckého gólma-
na jednou střelou za druhou. To přineslo 
ovoce a vedli jsme 1:0. Zaskočený sou-
peř a výborné zákroky našeho gólmana. 
Hra plynula a ze hry jsme stále měli na-
vrch, ale přesto hradeč�  srovnali 3 mi-
nuty před koncem na 1:1. Kluci byli hla-
doví po gólu a stále se tlačili do branky, 
co to šlo. Velké úsilí našich chlapců vedlo 
k překonání brankáře po krásné nahráv-
ce Tomáše Musila na Honzu Suchar-
du, který se postaral o gólovou radost
40 vteřin před koncem. Konec zápasu si 
naši hráči zkušeně pohlídali a byla z toho 
důležitá výhra 2:1 v náš prospěch. Dal-
ší zápas se ZŠ Hos� nné tréninkově 7:0, 
ZŠ Rychnov nad Kněžnou 5:2 a pohlída-
ný průběh zápasu. Prvenství ve skupině 
a jdeme na semifi nále. ZŠ Nová Paka, Ko-
menského – ZŠ HK Gočárova 7:3. I přes 
3 obdržené góly si kluci zápas pohlídali, 
bylo k vidění mnoho krásných zakončení 
a soupeři jsme nedali šanci. Pokud chce-
te vyhrát turnaj, musíte porazit všechny. 

Poslední překážkou v cestě za vítězstvím 
v turnaji byli chlapci ze ZŠ Voděrady.
Nastoupili jsme do zápasu jako papí-
rově silnější a hned jsme ukázali, proč 
tomu tak je. Přes pestrou kombinační 
hru jsme se postupně dostávali na góly 
a kluci začali věřit ve vítězství, ale sou-
peř ještě zabral a ze skóre 3:0 bylo náh-
le 3:2. V tuto chvíli jsme disciplinovaně 
přidali na obraně, ale nezapomněli úto-
čit. Během pár chvil sví� lo na ukazate-

li skóre 5:2 a zazněl hvizd rozhodčího 
na ukončení zápasu. Jsme vítězové!!!
Radost z výhry a pokřik „Tak jsme první, 
no a coooo!!!“ si užívali: Tomáš Musil, 
Honza Sucharda, David Mašek, Vojta 
Bonaventura, Vojta Müller, Matěj Antoš 
a Robin Král.
Kluci, děkujeme za perfektní reprezen-
taci naší školy. Byla to radost se na vás 
dívat :-).

Marti n Štryncl

      KRAJSKÉ FINÁLE – FLORBAL 3.–5. TŘÍDY (ZŠ KOMENSKÉHO)

každý den od 28. srpna!



36 ACHÁT - měsíčník pro občany Nové Paky a okolí

PŘÍBĚHY NAŠICH SOUSEDŮ (ZŠ KOMENSKÉHO)

ANGLICKÁ SOUTĚŽ ENGLISHSTAR 
(ZŠ KOMENSKÉHO) 
S rados�  a hrdos�  oznamujeme výsledky dalšího ročníku anglické grama� cké soutěže
Englishstar. Tento rok se soutěže zúčastnilo 300 škol a 6687 soutěžících z celé České 
republiky. Naše škola se díky velmi úspěšným soutěžícím umís� la na 5. místě s prů-
měrnou úspěšnos�  95,36 %. Blahopřejeme zúčastněným: Lucie Bajerová, Dominik 
Brendl (6. tř.), Tomáš Mühl, Ondřej Doubek, Matěj Patka (7. tř.), Kristýna Militká, 
Nela Hamanová, Jakub Němec, Tobiáš Soběslav, Filip Vokatý (8. tř.), Ondřej Pokorný 
(9. tř.). Gratulujeme!!!

Mgr. Kateřina Krsková

„Příběhy našich sousedů“, tak zněl půl-
roční projekt, kterého se zúčastnili žáci 
z 9. tříd ze ZŠ Komenského (Diana Slámo-
vá, Ondřej Pokorný, Ondřej Drahoš, Ta-
deáš Lorenc). Projekt spadá pod společ-
nost h� ps://www.postbellum.cz/, která 
zaznamenává příběhy pamětníků.
Poprvé jsme se sešli 18. ledna 2024. 
V tento den jsme se prvně setkali s ko-
ordinátorem celého projektu, aby nás 
o něm informoval a nasměroval nás k vý-
běru pamětníka. Jako pamětníka jsme si 

vybrali Karla Pokorného. Během jara nás 
čekala spousta úkolů: setkání s pamětní-
kem a natáčení u něj doma, workshop 
k animačnímu natáčení, psaní scénáře, 
tvorba kulis na animaci, natáčení, střih 
a dabing, tvorba prezentace a v červnu 
příprava na slavnostní závěr.
Naši žáci zpracovávali příběh pana Kar-
la Pokorného, který svůj život zasvě� l 
skau� ngu a zažil útrapy v minulých reži-
mech. Během 2. světové války roznášel 
balíčky vězňům, kteří putovali přes Jičín. 
Díky tomu ho oslovil vedoucí skautského 
oddílu a Karel se začal skau� ngu věnovat 
a zasvě� l mu celý život. Zažil drama� cké 
událos�  během okupace.
  Výsledkem byla tvorba animačního vi-
dea, které je možné zhlédnout na strán-
kách „Příběhy našich sousedů (Hořicko)". 
Slavnostní zakončení se konalo v pátek 
14. 6. 2024 v Hořících, kam byli pozváni 
ředitelé škol a pamětníci ze všech zpra-
covaných projektů z blízkého okolí. Žáci 
si připravili závěrečnou prezentaci a vy-
tvořili báseň o Karlu Pokorném. Za svoje 
úsilí sklidili obdiv všech a do života si od-
nášejí cenné zkušenos� . 

Mgr. Marti na Vondráčková

Karel Pokorný

Když vám někdo řekne "skaut",
co se komu vybaví?

Někomu skaut z Liberce,
někomu skaut z Moravy.

To já znám jednoho skauta,
skauta z Nové Paky.

Co se kdysi skautem stal,
za světové války.

Karel Pokorný, dítětem byl,
když zajatcům pomohl.
A později na nabídku

o skautu hned přikývl.

Vojna ho skoro stála život,
když si službu vyměnil,

s kamarádem, kterého však
někdo při hlídce zastřelil.

A při ruské okupaci,
do lesa houby sbírat šel.

Najednou se zvedl a
nad sebou vojáka viděl.

Ten ho ovšem nestřelil,
pusti l ho dál.

A Karel při okupaci,
rozhlas v práci vysílal.

Za rozhlas byl vyhozen,
smutný byl však chvíli jen.

Vzal kameru a do města šel,
o významných lidech natáčel.

Za fi lmy získal mnoho cen,
v životě se často musel bát.

Ale jak by sám teď řek',
„Vším, čím jsem byl, byl jsem rád“.
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SILNÁ STRÁNKA SŠGS NOVÁ PAKA – MEZINÁRODNÍ PROJEKTY

Ve školním roce 2023–2024 se studen�  
gastronomických oborů, kteří studují 
studijní obor Hotelnictví a učební obo-
ry Kuchař-číšník a Cukrář měli mož-
nost zapojit do mezinárodních projektů 
v rámci programu Erasmus+. Jednalo se 
o projekty mobilit Erasmus+- KA1, které 
jsou zaměřeny na profesní zkušenos�  
v gastronomických provozech v zahrani-
čí a dále projekty Erasmus+- KA2, které 
jsou založeny na spolupráci škol. 
V rámci projektu Erasmus+ zaměřeném 
na partnerství škol studen�  gastrono-
mických oborů Kuchař-číšník a Hotelnic-
tví navš� vili partnerské školy ve sloven-
ském Bardějově a polském Gdaňsku.
Tématem projektových setkání byl jed-
nak cestovní ruch, především památky 
Unesco, a to nejen teore� cké studium 
(prezentace, soutěže), ale také prak� cké 
poznávání těchto památek v okolí Bardě-
jova a Gdaňsku. Jedním z dalších témat 
projektu bylo také seznámení s gastro-
nomickými tradicemi a regionálními po-
travinami. V rámci tohoto tématu se naši 
studen�  ve spolupráci se studenty part-
nerských škol naučili připravovat typické 
regionální slovenské pokrmy spojené 
s tradiční surovinou, zelím a v Polsku se 
seznámili s přípravou ryb z Bal� ckého 
moře, které si pak mohli samozřejmě 
ochutnat. Tyto recepty následně budou 
součás�  společné e-kuchařky, která se 
stane jedním z výstupů celého projektu. 
V červnu se uskutečnilo setkání v Nové 
Pace, kterého se zúčastnili učitelé z part-
nerských škol ze Slovenska a Polska. 
V rámci tohoto setkání se zahraniční 
učitelé mohli seznámit s chodem školy, 
navš� vili prak� cká výuková střediska – 
cukrářské, pekařské a krejčovské v Nové 
Pace, navš� vili i odborné pracoviště 
truhlářů v Lázních Bělohradě. V Lázních 
Bělohradě se rovněž seznámili s chodem 
prak� cké výuky u sociálního partnera 
Lázně Bělohrad a. s., kde je paní Hlož-
ková provedla provozy lázní ve Stromu 
života a Anenských lázních a vysvětlila 

podstatu praxí studentů školy. Prohlédli 
si také výukové středisko a seznámili se 
s postupem prací na rekonstrukci celého 
střediska. Pedagogové se samozřejmě 
zabývali i vlastním projektem, postupem 
prací na projektových výstupech a jejich 
kontrolou pod vedením koordinátora ce-
lého projektu.
Další setkání studentů se plánuje u nás 
ve škole na začátku nového školního 
roku a už se těšíme na naše zahraniční 
studenty. 
Odborné praxe v zahraničí 
Obohacení prak� cké výuky je cílem pro-
jektů typu KA1 v rámci programu Eras-
mus+. Střední škole gastronomie a slu-
žeb se podařilo získat již po několikáté 
grant pro tento typ projektů. Studen�  
tak mohli absolvovat praxi v partner-
ském hotelu v Německu, v oblas�  Berch-
tesgadenska. Tato praxe je určena pro 
studenty Hotelnictví a oboru Kuchař-
-číšník, studen�  se střídají v sezóně vždy 
po jednom a jejich praxe trvá zhruba je-
den měsíc. Studentům se tam velmi líbí, 
jedná se o menší rodinný hotel s velice 
vstřícným přístupem ke studentům, kte-
ří mají možnost se seznámit s chodem 
celého hotelu. V červnu se zúčastnila 
dvanác� členná skupina studentů od-
borné praxe v čtyřhvězdičkovém hote-
lu v přímořském středisku v polském 
Darlowku. Zde byli studen�  rozděleni 
do jednotlivých provozů – hotelové ku-
chyně a hotelové restaurace. Tři studen-
�  prak� kovali v ubytovacím oddělení, 
v kterém se vystřídali jak na recepci, 
tak také v housekeepingu. Studen�  byli 
spokojeni nejen s vlastní praxí, ale také 
s prostředím přímořského střediska. 
Ve volném čase si užívali písečných pláží, 
plavby po moři vikingskou lodí, navš� vili 
zámek v nedalekém Darlowu a ochutnali 
některé druhy bal� ckých ryb.
Na přelomu srpna a září se uskuteční od-
borné stáže ve slovenském hotelovém 
komplexu Kaš� el Mojmírovce nedaleko 
Nitry. Se slovenským partnerem spolu-
pracujeme již v několikátém mezinárod-
ním projektu a stu-
den�  jsou s touto 
praxí velmi spoko-
jeni, protože mají 
možnost poznat 
nejen celý provoz 
hotelu, seznámí se 
s tzv. vysokou gas-
tronomií v oddělení 
kuchyně, účastní se 
velkých akcí jako 

svateb, oslav a poznají i provoz recepce 
a housekeepingu. Opět je velmi ceněno 
využi�  hotelových zařízení ve volném 
čase, mohou navš� vit wellnessového 
oddělení s velkým bazénem, saunami, 
vyzkoušet si bowling, zajít i do venkov-
ních zařízení jako plážového volejbalu, 
tenisu či minigolfu. Ve volném čase mají 
i možnost využít blízkos�  termálních 
lázní a prohlídky starého města včetně 
krásného hradu v krajském městě Nitra.
V rámci tohoto typu projektů škola zís-
kala i grant na mezinárodní soutěž Svě-
tovou olympiádu kuchařů a cukrářů 
ve Stu� gartu, která se konala v únoru 
a naše škola zde získala cenné medaile, 
jednu zlatou a dvě bronzové v cukrář-
ském oboru. 

Jsme rádi, že se naší škole daří úspěšně 
podávat granty v rámci programu Eras-
mus+ a že � m mají naši studen�  možnost 
čerpat zkušenos�  v zahraničí. Budeme 
doufat, že se i v budoucnu podaří tyto 
granty získávat, i když je to administra-
� vně stále složitější.  

Mgr. Milena Jarošová
Koordinátorka mezinárodních projektů

 Návštěva Gdyně

Marina Royale Darlowko

Projekty - Marina Royale
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TRUHLÁŘI SŠGS ZÍSKALI NÁŘADÍ HILTI
Na začátku stála náhoda. 
Zástupce fi rmy HobbyTec 
p. Šafránek získal přes Ing. No-
váka, majitele truhlářství v Dol-
ní Dobrouči a dlouholetého 
člena zkušební komise závě-
rečných zkoušek oboru truhlář 
na naší škole, kontakt na zá-
stupkyni ředitele pro odborný 
výcvik Ing. Kocourkovou a slo-
vo dalo slovo. Zrodil se nápad, 
jak by naši truhláři mohli takří-
kajíc za hubičku získat pro svoji 
práci profesionální nářadí od fi rmy HILTI.
Mezinárodní společnost HILTI se sídlem 
v Lichtenštejnsku je prodejcem jedno-
ho z nejkvalitnějších nářadí na našem 
trhu, má v naší zemi již mnohaletou 
tradici a nabízí stavebnímu průmyslu 
špičkové technologie. V rámci projektu 
Tools4Schools neboli Stroje pro školy se 
zaměřuje na dlouhodobou udržitelnost 

a dává strojům druhý život � m, že posky-
tuje školám v ČR z programu Fleet Man-
agement (dlouhodobý pronájem nářadí 
fi rmám) profesionální nástroje pro zlep-
šení prak� cké výuky.
V úterý 25. 6. 2024 tedy zástupci fi rmy 
HILTI navš� vili budovu SŠGS a předali ná-
řadí pro obor truhlář. Ofi ciálního předání 
se zúčastnilo vedení školy, vedoucí učitel 

odborného výcviku truhlářů J. 
Vízek i někteří z truhlářských 
učňů. Truhláři získali pro svou 
práci na 60 sad jen mírně opo-
třebovaného nářadí (aku šrou-
bováky, aku vrtačky, kotou-
čové pily, příklepové vrtačky, 
měřicí lasery, vysavač apod.), 
které by dle slov zástupců fi r-
my HILTI mělo přispět k vyšší 
produk� vitě i bezpečnos�  prá-
ce, protože stroje jsou stan-
dardně vybaveny an� vibrační-

mi systémy, bezpečnostními pojistkami 
či kontrolou točivého momentu.
Vedení školy spolupráci s dodavatelem 
vybavení velmi vítá, protože jednoznač-
ně přispěje ke zvýšení kvality výuky 
a přípravy žáků na jejich budoucí profes-
ní uplatnění na trhu práce.

Monika Váňová

LÉTO (OPĚT) VE ZNAMENÍ STAVEBNÍCH ÚPRAV ŠKOLNÍCH BUDOV
Na SŠGS Nová Paka se stalo tradicí, že 
prak� cky každé prázdninové období 
znamená především čilý stavební ruch 
ve všech budovách školy. Převze� m 
bělohradského výukového střediska se 
tato činnost ještě zmnohonásobila. A ani 
letošní léto nebylo výjimkou.
V hlavní budově školy na Masarykově ná-
měs�  nastoupila stavební fi rma REVIST 
s. r. o. Opatovice nad Labem společně 
s pracovníky fi rmy COMA Jilemnice, s. r. o.
k celkové výměně rozvodů pitné vody. 
Upřímně řečeno, do této akce se niko-
mu příliš nechtělo, nicméně část rozvo-
dů pocházela ještě z původní stavby ve

30. letech minulého stole�  a ani pozdě-
ji realizované částečné výměny potrubí 
již nesplňovaly přísné hygienické limity. 
A tak se opět v celé budově bouralo a se-
kalo. Díky skvělému přístupu pracovníků 
obou fi rem se však podařilo v předs� hu 
celou náročnou akci dokončit a po cel-
kové výmalbě připravit budovu na nový 
školní rok. Celá akce přišla na téměř 2,3 
mil. Kč a v plném rozsahu ji hradil zřizo-
vatel školy, Královéhradecký kraj.
Stavební ruch neu� chl ani ve výukovém 
středisku SŠGS v Zámecké ulici v Lázních 
Bělohrad. Naopak, celé dvouměsíční ob-
dobí bylo naplněno intenzívní stavební 
a montážní činnos�  při rekonstrukci su-
terénu školy, kde vznikají moderní pro-
story cvičné kuchyně a cukrářské dílny. 
Pracovníci Stavební společnos�  Žižka 
spol. s r. o. ze Dvora Králové n. L. dokon-
čovali veškeré stavební práce a v patách 
za nimi postupovali montéři trutnovské 
fi rmy GAST-PRO s. r. o., kteří zajišťovali 
dodávky a montáž technologií pro obě 
pracoviště. I když smlouvy, které obě 
fi rmy podepsaly, uváděly termín předání 
díla na polovinu listopadu, cílem všech 
bylo otevřít zrekonstruovaná pracoviště, 
pokud možno, na zahájení školního roku, 
popř. v prvních týdnech školního roku 
tak, aby zde mohl být zahájen plnohod-
notný odborný výcvik obou oborů, cuk-
rářů i kuchařů – číšníků. Díky úsilí všech 
zúčastněných se podařilo výrazně zkrá-

� t dodací lhůty a bělohradské středisko 
může zahájit plnohodnotnou výuku jak 
teorie, tak praxe. S bližšími podrobnost-
mi celé rekonstrukce i průběhem otevře-
ní dílen čtenáře ještě seznámíme. Celá 
rekonstrukce si vyžádala částku přesa-
hující 25 mil. Kč, kterou v plném rozsahu 
opět hradil zřizovatel školy, Královéhra-
decký kraj.
Společně s dokončovanou rekonstrukcí 
suterénu pokračovaly i přípravy na re-
konstrukci všech sociálních zařízení 
ve škole i sportovní hale a zároveň bylo 
ukončeno i výběrové řízení na dodava-
tele projektové dokumentace na rekon-
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Uplynulý školní rok přinesl kromě spousty nových věcí i zcela 
novou koncepci přijímacího řízení. Byla schválena digitalizace 
celého procesu přijímacího řízení. Počáteční problémy se star-
tem digitalizace na školách včetně naší vyvolávaly obavy, jak se 
podaří nový systém přijímaní uchazečů zvládnout. Nakonec ale 
vše dopadlo více než dobře, a tak nastal čas na alespoň drobné 
zhodnocení. 
Základním problémem bylo, že se celý systém tvořil, tak říka-
jíc „za pochodu“. Díky tomu jsme neměli dostatek času na na-
studování celého systému a jeho aplikace do praxe. Nejistotu 
vyvolávala i mediální kampaň, která se okolo zavádění nového 
systému rozpoutala.
Nový systém DIPSY, který tým tvůrců v čele s ředitelem CER-
MATU M. Krejčím vytvořil, je však pro uživatele velmi příjemný 
a jednoduchý. Je založen na intuitivním ovládání, a tak je i pro 
širokou veřejnost snadno zvládnutelný. Pro uživatele přinesl 
celou řadu pozitiv, a to jak pro školy, tak i pro uchazeče a je-
jich rodiče. Za všechny jmenujme alespoň velice jednoduchý 
systém podání přihlášek online, snadnou a pohodlnou komuni-
kaci s rodiči, tvorbu výstupů z přijímacího řízení a další. Velkou 
výhodou je i nastavená prioritizace přihlášek a její závaznost, 
čímž odpadly značné problémy s častými změnami rozhodnutí, 

kterým nezabránil ani, naštěstí nyní již zrušený, formální zápi-
sový lístek.
Aplikace celého systému prokázala, že celý systém DIPSY je 
z pohledu naprosté většiny uživatelů krok správným směrem 
a věřme, že jej tvůrci budou postupně ještě vylepšovat.
A jak dopadla s novým systémem naše škola? Již v prvním kole 
byla beze zbytku naplněna všechna místa u oboru Hotelnictví 
a u všech ostatních oborů byla situace podobná. Při zahájení 
školního roku jsou tedy u všech oborů v prvních ročnících jed-
notlivé obory naplněny do posledního místa. O novopackou 
školu je z tohoto pohledu určitě trvalý zájem.

Bc. Olga Viková

OHLÉDNUTÍ ZA PŘIJÍMACÍM ŘÍZENÍM NA SŠGS NOVÁ PAKA

strukci kotelny a výměnu otopných těles 
v budově školy. Těmito akcemi by měla 
být celá rekonstrukce interiérů střediska 
uzavřena. V další etapě bude pokračo-

vat úsilí o snížení energe� cké náročnos�  
obou budov instalací fotovoltaických pa-
nelů na střeše střediska (mimochodem 
se stejnou akcí se počítá i u hlavní budo-
vy školy na Masarykově náměs�  v Nové 
Pace a truhlářských dílen v Bělohradě). 
A aby stavebních ak� vit nebylo málo, 
další úpravou prošla i strojovna sila 
na odtah pilin a hoblin od strojů ve výše 
zmíněných truhlářských dílnách. Tato 
akce přišla na téměř 700 000 Kč, přičemž 
i zde v plném rozsahu akci zafi nancoval 
Královéhradecký kraj.
Zapomenout bychom neměli ani na stře-
disko truhlářů ve Vrchlabí, kde po zimním 

„kolapsu“ zastaralé plynové kotelny měs-
to Vrchlabí, které je vlastníkem objektu, 
uvolnilo ze svého rozpočtu 0,5 mil. Kč
na výstavbu nové plynové kotelny. Tuto 
akci se rovněž podařilo zrealizovat v let-
ních měsících.
Z uvedeného přehledu vyplývá, že se 
škole díky výrazné podpoře ze strany zři-
zovatele školy a dalších partnerů daří vy-
tvářet pro přípravu žáků moderní, bez-
pečná a špičkově vybavená pracoviště, 
což se jistě pozi� vně promítne do kvality 
vzdělávání žáků školy.

Mgr. Petr Jaroš

ŽÁCI 9. TŘÍD ZÁKLADNÍCH 
ŠKOL STOJÍ PŘED DŮLEŽITÝM 

ROZHODNUTÍM, KTERÉ 
OVLIVNÍ JEJICH BUDOUCNOST
Ujasnit si svoji volbu střední školy a získat důležité infor-
mace mohou žáci na Prezentaci středních škol a zaměst-
navatelů 2024 v Masarykově divadle v Jičíně. Tady se jim 
na jednom místě představí střední školy z regionu společně 
s místními zaměstnavateli, kteří rádi poskytnou informace 
o studijních i učebních oborech a možnostech budoucího 
zaměstnání.
Nechte se inspirovat, poznejte možnos�  a najděte tu pra-
vou cestu pro váš další krok ve vzdělávání. Akce je skvělou 
příležitos�  i pro rodiče, kteří chtějí být svým budoucím 
středoškolákům oporou při rozhodování.

18. - 19. 10. 2024
jičín

Naskenuj QR kód a přidej si událost do kalendáře.

Tahle akce má swag!
Pořádá ji Krajská hospodářská komora Královéhradeckého kraje.

www.vybiramstredni.cz

Prezentace středních škol 
a zaměstnavatelů 2024

Masarykovo divadlo, Husova 206, Jičín

Pod záštitou starosty města Jičín Jana Malého

Partner akce:

Virtuální realita
Technologie budoucnosti

Ukázky povolání
… a spousta dalšího!

Pátek 9:00 – 18:00
09:00 - 18:00 PŘEDSTAVUJEME STUDIJNÍ A UČEBNÍ OBORY - interaktivní stánky

09:00 - 18:00– KOMENTOVANÉ SHOW OBORŮ STUDIA

09:00 - 18:00 HIGH 3D TECHNOLOGIES – stánek SUPŠSK Hořice

09:00 - 18:00 KARIÉROVÉ PORADENSTVÍ – stánek Úřadu práce

1 6 :00 - 17:00 JAK VYBRAT STŘEDNÍ ŠKOLU - přednáška Úřadu práce

Sobota 8:00 – 12:00 
08:00 – 12:00 PŘEDSTAVUJEME STUDIJNÍ A UČEBNÍ OBORY - interaktivní stánky

08:00 – 12:00 KOMENTOVANÉ SHOW OBORŮ STUDIA

08:00 – 12:00 HIGH 3D TECHNOLOGIES - stánek SUPŠSH Hořice

08:00 – 12:00 KARIÉROVÉ PORADENSTVÍ - stánek Úřadu práce

prednášky, souteže, workshopy

09:30 – 10:30 JAK VYBRAT STŘEDNÍ ŠKOLU? – přednáška Úřadu práce

Změna programu vyhrazena.

ZÁVODNÍ SPECIÁL autokrosového juniorského mistra Evropy Jakuba Novotného
ZÁVODNÍ VŮZ pro DAKAR 2025
VÝUKOVÝ TRAKTOR John Deere

NOVINKA  pŘÍLEŽITOST PRohlédnout si zblízka 
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Z NOVOPACKÉHO SPORTU

OHLÉDNUTÍ ZA XVII. VŠESOKOLSKÝM SLETEM
 „PAČANDY NA SLETU“ 

„Heslem XVII. Všesokolského sletu 2024 
je slovo SPOJUJE – ať už lidi navzájem, 
historii a současnost, sport a umění, re-
giony s Prahou i Česko se světem,“ uvedl 
ve svém vystoupení starosta České obce 
sokolské Mar� n Chlumský. 
Spojil i skupinu cvičenek z Nové Paky, 
které se sletu v Praze na začátku červen-
ce zúčastnily. Nacvičování skladby Babí 
léto nebylo lehké vzhledem k tomu, že 
novopacké cvičenky byly součás�  vel-
kého celku spolu se cvičenkami z Jičína, 
Valdic, Hořic, Sobotky a Železnice. Tako-
vý celek bylo možno secvičit pouze při 
dvou trénincích na okresní akci ve Valdi-
cích a krajském sletu v Hradci 
Králové. Vlastní vystoupení 
na obou sletech prováze-
lo špatné počasí a silný déšť 
v kontrastu s mo� em skladby 
Babí léto „Je po dešti “. I v Pra-
ze provázelo hlavní vystoupení 
špatné počasí a provazce vody 
znepříjemnily začátek hlavního 
čtvrtečního programu. Novo-
packé cvičenky vystupovaly 
naštěs�  v hlavním pátečním 
programu, který proběhl bez 
deště a bez obávaného větru, 
který by nekontrolovatelně po-
hyboval hlavním cvičebním ná-
činím – deštníky. Takže páteční 
pražské vystoupení proběhlo 
konečně bez problémů. 
Mo� o sletu „spojuje“ bylo také 
i naším heslem. Celá skupina 
cvičenek držela pohromadě, 
společně si užívala i volný čas 
a využila ho dle fyzických mož-
nos�  k poznávání kulturně-his-
torických míst a samozřejmě 
to byla i příležitost k posílení soudržnos�  
kolek� vu. Mezi cvičenkami máme zkuše-
nou cvičenku, která prošla všemi novo-
dobými slety České obce sokolské, a tak 
byla také možnost si zavzpomínat, jak to 
všechno bylo.

Jaké byly první novodobé začátky so-
kolských sletů?
Vzpomínám na tzv. tělovýchovné slav-
nos�  v r. 1990, které proběhly na Ro-
šického stadionu v Praze, což už nebyla 

spartakiáda, a ještě ani slet. Cvičila jsem 
skladbu žen Otevření hudebních síní 
od Jaroslava Ježka. S láskou vzpomínám 
také na ústřední cvičitelku Jarinu Žitnou, 
která měla na staros�  skladby žen při 
sokolských sletech. Obdivovala jsem její 
trpělivost, jasné a srozumitelné pokyny 
a pečlivost, která se projevovala opako-
váním a usilovným tréninkem. To musím 
konstatovat, že v současné době je tro-
chu slabší, chtělo by to více společného 
tréninku při sletovém nácviku před sle-
tovými vystoupeními. Vždyť skladby jsou 
náročné na přechody, a to se v jednotli-
vých jednotách nedá spolehlivě nacvičit. 

Které skladby byly pro tebe ty nejhezčí 
a na které nejvíce vzpomínáš?
Nejhezčí ze sokolských sletů byla skladba 
Bolero, obsahovala cvičební prvky bale-
tu podpořené úborem – krásnými bílými 
šaty. Ovšem nemohu také zapomenout 
na skladbu Slovanské tance od Antonína 
Dvořáka, kterou pokládám za nejhezčí ze 
všech skladeb, které jsem kdy nacvičo-
vala. Je to ale skladba z poslední sparta-
kiády (1985), ale my jsme vždycky říkaly 
„jdu do sokola“.

Jsou nějaké momenty, které tě zaujaly 
a které by mohly být i přínosem do bu-
doucna?
Vzpomínám, že se na slety do Prahy 
jezdilo zvláštním autobusem pro sklad-
by žen a věrné gardy, tedy nejen ženy, 
ale i muži. Muži již jsou nedostatkové 
zboží, z naší jednoty se letošního sletu 
nezúčastnil ani jeden a z okresu pouze 
dva muži z Jičína!! Nemůžu také nevzpo-
menout na šustění pytlíků, vrzání těl 
při spánku o nafukovací matrace v tělo-
cvičnách a třídách škol, kdy jsme ještě 
za mlada takto spávaly. To už dnes není 
možné a volíme ubytování na postelích. 

Určitě bych oceňovala více 
společných zkoušek při nácviku 
sletových skladeb v Praze i při 
krajských sletech. No a určitě 
bych ocenila, kdyby se v Nové 
Pace našlo více cvičenců, ale 
hlavně i cvičitelů ochotných 
skladby nacvičovat. 
Vždyť se sletu z Nové Paky zú-
častnilo 8 cvičenek ve skladbě 
Babí léto a 6 cvičenek Gardy! 
Je mi také líto, když vidím, 
že se sletových skladeb pro 
dě�  a mládež účastní cvičenci 
z Valdic, Hořic a Dolní Kalné, 
a z Nové Paky ne. 
Dlouholetou cvičenku Mar-
tu Kytlerovou vyzpovídaly její 
spolucvičenky ze skladby Babí 
léto, které obdivují její vitali-
tu a fyzické schopnos� , kte-
ré jí umožňují i s osmi křížky 
zvládnout náročnou přípravu 
a vlastní vystoupení. Je nám 
všem velkým příkladem. Spo-
lečně s Martou zavzpomínaly 

také další účastnice všech novodobých 
sokolských sletů, Marie Pyšná s Věrou 
Nýdrlovou. Účast na sletových cvičeních 
je „velkým zážitkem na celý život a jsem 
ráda, že jsem mohla být poprvé u toho,“ 
říká naše nová spolucvičenka Milena Au-
gustová. 
Uvítáme další cvičenky, které by rozšířily 
naše řady, a doufáme, že se jich dalšího 
sletu zúčastní více.

Za celý kolekti v Milena Jarošová
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Pro packou dorosteneckou triatlonistku 
byla červnová Olympiáda dě�  a mládeže 
vrcholem sezony, jak sama dodala – více 
než mistrovství republiky v Příbrami.
Ve Zlivu na ODM Maruška odstartova-
la skvěle. Po 300 m plavání se dostala 
do 6členné skupiny. Před nimi ale celých 
10 km spolupracovala dvojice Edita Po-
zlerová a Dorota Štramberská. V šes� ci 
u Marušky byl pád, a další borkyně ne-
vydržela tempo. Čtyřka pak jela skvěle, 
malinko dotahovala, a najednou byla fa-
voritkou na zlato ze skupiny TOP běžky-
ně Anna Fixová, reprezentující Liberecký 
kraj (ale oddílově Trutnov).
Edita Pozlerová celé 3 km ale běžela 
skvěle, Dorota Štramberská „kapala“ 
a rychle se k ní blížila Maruška Karbano-
vá (ztrácela zprvu 18 sekund), Anna Fi-
xová trochu překvapivě zaostala. Marie 
Karbanová běžela skutečně „zvěrsky“, 
na sílu. Souboj s Dorotou o 2. místo je 
odtrhl od 4. Anny, ta běžela sice pěkně, 
ale jen o bramborovou medaili. Hořická 
(byt), dvorská (kolo), hradecká (plavá-

ní) i packá (triatlon) závodnice nakonec 
500 m před cílem, a vlastně překvapivě, 
ztra� la šanci na stříbro, ale s velkým ná-
skokem dobyla bronz. Vysoce hodno� -
me její běh a bojovnost. 
V Příbrami na MČR se s Maruškou z pac-
kého oddílu představil ještě PETR SOU-
KUP, jenž obsadil ve své kategorii 1. mís-
to a 12. celkově. Marušce zde závod tolik 
nevyšel, ale i tak se 6. místo mezi doros-
tenkami cení.
Dalším důležitým závodem pro Pet-
ra byl na začátku července Oraviaman 
na středních tra� ch, avšak zde Petrovi 
bohužel předčasně skončila závodní se-
zona po ošklivém pádu se zlomeninami.
Za� mco Marie si dala po ODM závodní 
pauzu, ostatní členové triatlonového 
oddílu TJ Nová Paka nezaháleli a objíž-
děli spíše pro zábavu regionální závody 
po Čechách. Dařilo se jim opravdu sk-
vostně. Toto je výčet úspěchů v období 
od konce května do poloviny srpna.

RUDA COGAN
42. ročník Dřevěného muže, jednoho 
z nejstarších závodů v Evropě, v oko-
lí Turnova na konci června, s účas�  asi
100 lidí.
Tratě: 1 km plavání - 108 km kolo - 12 km 
běh – 3. místo, po kole byl první.  
Hradecký terénní triatlon
Ve sprintu (150 m plavání – 8 km kolo – 
1500 m běh) se v souboji o vítězství pral 
s borcem, co má 1500 m za 4:10 min, což 
se naštěs�  dozvěděl až v cíli. Ruda to má 
letos za 4:45, ale triatlonové běhání je 
prostě jiné, ovlivněné cyklis� kou a pro-
jeví se i plavání. I tak byl v kategorii nad 
50 let suverénně 1. a spolu s ním si na
3. pódiové umístění stoupl i další pačák 
ZDENĚK SUCHARDA.
V dlouhém závodě (0,5-20-4 km) Rudovi 
zezadu přijel perfektní cyklis� cký spoj –

Pavel Jindra, kte-
rého ale neuvisel, 
a zničen se pak už 
jen propadal na ko-
nečné 13. místo. 
V kategorii bral 
Ruda 1. místo. 
ZDEŇKA COGANO-
VÁ, brala v Hradci 
2. místo ve sprintu 
(1. v kategorii), a to 
díky fantas� cké 
cyklis� ce, kterou 
vyhrála. Koneckon-

ců se stala vicemistryní ČR v silniční cyk-
lis� ce v kategorii 30–40 let, 14. 7. 2024 
v České Třebové na tra�  65 km.
A co naše packé triatlonové naděje? 
Na žákovských tra� ch řádili sourozenci 
SUCHARDOVI.

HYNEK SUCHARDA (6 let)
1. místo Poděbradský školní triatlon
1. místo Jičínský city run
2. místo triatlon Konopiště (300 m běh)
1. místo triatlon Krušnoman (duatlon)
2. místo Houmrův triatlon Jiříkov
 (kolo + běh)
1. místo Děčínský triatlon
4. místo Triatlon Thiersee (Rakousko),  
 25 m plavání – 750 m kolo – 250 m  
 běh, z 21 kluků
3. místo IronKids Hradec Králové
 (250 m běh)
3. místo Jihlavský triatlon (duatlon)

VILÉM SUCHARDA (8 let)
Dvojnásobný krajský plavecký přeborník 
na 100 m a 50 m prsa, 2. místo 50 kraul 
a 3. na 100 znak
1. místo na 100 m polohový závod –  
 Cena o ry� ře Hrona v Náchodě
1. místo na Hradeckém školním triat- 
 lonu, stylem start – cíl v kategorii  
 1.–3. tříd)
1. místo triatlon Jablonman
5. místo Český pohár v triatlonu Kono- 
 piště
1. místo triatlon Krušnoman
4. místo Houmrův triatlon Jiříkov
 (s o 3 roky staršími)
1. místo Děčínský triatlon
6. místo Triatlon Thiersee (Rakousko)  
 z 23 kluků z pě�  zemí
1. místo Jihlavský triatlon

JUSTÝNA SUCHARDOVÁ (10 let)
1. místo Hradecký školní triatlon
 (4. třída)
1. místo triatlon Jablonman
4. místo triatlon Krušnoman
1. místo Houmrův triatlon Jiříkov
3. místo Děčínský triatlon
8. místo Triatlon Thiersee (Rakousko) 
 z 21 dívek
3. místo Jihlavský triatlon

Na začátku září čeká žákovské borce 
a MARUŠKU KARBANOVOU ještě po-
slední závod Českého poháru v Karlo-
vých Varech. Přejeme jim hodně zdaru 
a Petrovi brzký návrat formy po zranění.

Oddíl triatlonu TJ Nová Paka

BRONZOVÁ TRIATLONISTKA MARUŠKA KARBANOVÁ NA OLYMPIÁDĚ 
DĚTÍ A MLÁDEŽE
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Ještě před prázdninami se pod novopac-
kou sjezdovkou konaly závody, kde byla 
výrazně vidět dětská sekce klubu BA-
KAKO Nová Paka. Zlato si vyjel Jáchym 
Plecháč, stříbro Ondra Mádlík a Nikča 
Morávková, bronz získala Nela Brádlová. 
V Lomnici n. P. si pro 2. místa dojeli sou-
rozenci Morávkovi a 3. místo si vyjel Já-
chym Plecháč. Ve Vrchlabí zvítězil Davča 

Morávek. Pro 2. místo si dojel Jáchym 
Plecháč a 3. místo bral Luky Trllo. Záro-
veň se tu uzavíral letošní ročník Krko-
nošského MTB poháru a Davča Morávek 
senzačně obsadil konečné 1. místo. Luky 
Trllo a Jáchym Plecháč obsadili koneč-
ná 2. místa ve svých kategoriích. Dále 
také Jáchym Jeřábek v Těpeřích získal 
zlatou medaili. V Mimoni si pro 3. místo 

dojela Nikča Morávková. V Suhrovicích 
jsme opanovali stupně vítězů převážně 
my! Zvítězili zde Nela Brádlová a Davča 
Morávek. Pro 2. místa si zde dojely Ema 
Brádlová a Nikča Morávková. Naše děc-
ka mají ještě mnoho závodů před sebou, 
ale o tom až příště.
Dospělá část klubu též vozí úspěchy, 
a tak při Novopackém maratonu si Mára 

MÁRA JUNIORSKÝM MISTREM ČR

ME V AUTOKROSU SE PO PACE PŘEHOUPLO DO DRUHÉ POLOVINY
Pátým závodem o víkendu pokračovalo 
ve Š� kovské rokli u Nové Paky Mistrov-
ství Evropy v autokrosu. Proměnlivé po-
časí přivítalo v pě�  kategoriích více jak 
sto padesát závodníků ze šestnác�  zemí 
v boji o evropské body.
Časový harmonogram se díky kolizím 
(následné odtahy a opakované jízdy) 
po oba dny protáhl, a tak se jezdilo 
do pozdních odpoledních hodin. V so-
botních měřených trénincích se nejvíce 
dařilo Otakaru Výbornému (TA), Miguelu 
Vasquezovi (Cross Car), Elišce Plné (JB), 
Remo Kobrasovi (B 1600) a v kategorii 
Super Buggy dosáhl na nejrychlejší čas 
Zdeněk Antony.
Poté ve třech sériích kvalifi kačních jízd 
jezdci sváděli zajímavé souboje, z nichž 
se do semifi nálových jízd překvapivě ne-
podařilo postoupit třeba v Super Buggy 
Straubovi, Behringerovi nebo Casarino-
vi, v Buggy 1600 Duřtovi, Van Burenovi. 
V kategorii Cross Car Doležalovi a Kune-
šovi. Protože se nakonec nejelo semifi -
nále v Touring Autocross, zůstali mimo 
hru i zkušení „plechovkáři“ Šimurda 
a Červený.
Sítem semifi nálových jízd pak nepro-
šli do fi nále třeba Bartelen a Callaghan 
(SB), Pytloun, Novotný a Kobras (B 1600) 
nebo Plná a Feuillade (JB). Vyvrcholením 
novopackého závodu byly fi nálové jízdy 
jedoucí se na sedm kol. V divizi Touring 
Autocross, která se jela jako vložený zá-
vod, po souboji s Dleskem vyhrál Výbor-
ný a tře�  místo obsadil domácí Musil. 

Těsný souboj v Cross Car pro sebe roz-
hodl Francouz Valen� n Comte, který po-
razil svého krajana Davida Meata. Tře�  
skončil Ivan Pina Chinchilla. Po krásném 
výkonu ovládla závod Junior Buggy Eliš-
ka Pytlounová a za své vítězství sklidila 
velké ovace diváků. Stala se tak první 
ženskou vítězkou závodu Mistrovství 
Evropy. Na stupně vítězů ji doprovodili 
Nathan O�  nk a Mar� n Kolomý. Nic si 
mezi sebou nedarovali fi nalisté v kate-
gorii Buggy 1600. Nakonec celkem suve-
rénně zvítězil nizozemský závodník Mer-
vin Klaassen před Ricardem O� o a čes-
kým zástupcem Václavem Kindlem. Pátý 
skončil Arnošt Florián a pro pěkné sed-
mé místo si dojel domácí Filip Hartman. 

Ve fi nále nejsilnější divize Super Buggy si 
vybral smůlu jinak po celý víkend suve-
rénní Zdeněk Antony, který musel před-
časně odstoupit pro technickou závadu 
a slabou útěchou pro něj bylo osmé mís-
to. Technická závada pos� hla i vedou-
cího závodníka šampionátu Petra Niko-
déma, který skončil o příčku lépe. Bronz 
bral Radek Jordák, stříbro Robert Theuil 
a z vítězství se po skvělé jízdě ve fi nále 
radoval David Horák. Závody sledovalo 
po oba dny několik � sícovek diváků.

Pavel Vydra
Foto: Jan Pilát

Pěkné souboje předváděli i jezdci
divize TA

Start B 1600 - Novotný, Kindl, Pytloun

Vítězná Eliška Pytlounová David Horák si připsal cenné vítězství
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V POLSKU JANA MIKEŠOVÁ TENTOKRÁTE DRUHÁ ZA LOTYŠKOU 
Vynikající packá vytrvalkyně z Vrchovi-
ny Jana Mikešová se vzhledem ke zdra-
votním problémům na sedmdesá� kilo-
metrové největší běžecké akci v Polsku, 
Dolnośląski Fes� wal Biegów Górskich, se 
startem v lázeňském městě Ladek Zdrój, 
musela tentokráte spokojit s druhým 
místem, když vyhrála Lotyška Agate Ar-
mane. 
„Postavila jsem se na start 70km Ultra 
trail s celkovým převýšením 2915 m ve
4 hodiny ráno, a tak čelovka, která osvět-
lovala trať, byla nezbytnou součástí  po-
vinné výbavy až do první občerstvovací 
stanice na deseti  kilometrech. Hned 
od startu se na čele utvořila skupinka 
deseti  mužů, včetně mě a Lotyšky Agate 

Armane. Na první kopec jsem vyběhla 
jako první žena, v seběhu se na mě Loty-
ška dotáhla a po chvíli mi trochu cukla. 
Já sti hla zareagovat a podařilo se mi ji 
dva kilometry držet. Prvním kontrolním 
bodem jsem probíhala jako druhá a Lo-
tyška se mi pomalu vzdalovala. A právě 
tady začala moje krize. Tělo stávkovalo, 
nohy zdřevěněly a záda bolela, což trvalo 
až do druhé občerstvovací stanice. Tam 
mě ale postavila na nohy coca-cola s ion-
tovým nápojem a můj přítel Pepa. Odsud 
to už šlo zase podle plánu, to taky díky 
tomu, že od druhé poloviny závodu zača-
lo větší převýšení, což mi vyhovuje, avšak 
na první místo jsem měla ztrátu stále 
stejnou. Poziti vní ale bylo, že jsem do-

kázala předběhnout ještě několik mužů 
a za mnou třetí  žena byla v nedohlednu.
Do cíle jsem doběhla jako druhá žena 
v čase 7:30:20, což bylo o 5 minut rychleji 
než v loňském roce.
V absolutním pořadí, spolu s muži, jsem 
byla osmá ze 322 účastníků. Druhé mís-
to pro mne znamenalo první porážku 
po dvou letech,“ sdělila našim čtenářům 
Jana Mikešová. 
Umístění prvých tří závodnic:
1. Agate Armane 7:09:23 (Lotyšsko) 
2. Jana Mikešová 7:30:20 (CZE)
3. Lea Doppelbauer 8:55:52 (GER)
V mužích zvítězil Gorzyza Bartosz v čase 
6:37:40:25.

Míla Pour

JANA MIKEŠOVÁ BEZKONKURENČNĚ ZVÍTĚZILA V POLSKU
NA SUPERMARATONU
Packá vytrvalkyně Jana Mikešová 
na červnovém Supermaratonu Gór Sto-
lowych (SGS) v Polsku opět potvrdila 
svoji výjimečnost mezi ženami.
V 15. ročníku tohoto vytrvalostního zá-
vodu v polských Stolových horách s vel-
kým náskokem přesvědčivě zvítězila, 
když mezi muži skončila na výborném 
jedenáctém místě.
Před samotným závodem si přihlášení 
vytrvalci a vytrvalkyně mohli vybrat dél-
ku své trasy ze tří distancí – Labyrint run 
na 4 km, trasa Light na 21 km a královská 
trasa Supermaraton na 55 km.
„Já jsem se již posedmé postavila 
na start královské trasy Supermaratonu 
s parametry 55 km a 2400m převýšením. 
Počtvrté v řadě z toho bylo 1. místo mezi 
ženami a bez rozdílu pohlaví 11. příčka 
v čase 06:04:12, což bylo o 4 minuty rych-
leji než v loňském roce. K těmto čtyřem 
vítězstvím mám doma ještě dvě druhá 
a jedno třetí  místo z předešlých ročníků,“
sdělila vynikající vytrvalkyně před star-
tem. 

Na start v malebné vesničce Karlów, 
na úpa�  hory Wielki Szczeliniec se po-
stavilo celkem 302 vytrvalců. Svými do-
jmy z vlastního závodu se svěřila packá 
vytrvalkyně následovně: „Jelikož ráno 
i na startu hustě pršelo a trať byla díky 
tomu velice podmáčená a klouzavá, tak 
jsem po celou dobu závodu musela dávat 
velký pozor na uklouznutí , což by mohlo 
znamenat i konec závodu. Nejhorší to sa-
mozřejmě bylo ve skalách – přeskakovat 
kořeny, velké balvany, a ještě ukočírovat 
nohy při skluzu, to nebylo zrovna jedno-
duché. Ale podmínky byly pro všechny 
stejné, takže není nač se vymlouvat. 
Vystartovala jsem bok po boku s budou-
cím vítězem celého závodu a držela si 
první příčku mezi ženami, mezi muži pak 
11. místo. Na každém mezičase jsem prů-
běžně navyšovala nad druhou ženou svůj 
náskok a bylo jasné, že pokud mě nepo-
tká nějaká krize, doběhnu si pro čtvrté 
vítězství v řadě. Druhá část závodu byla 
technicky, ale i psychicky náročnější 
a měla i delší a prudší stoupání a já jsem 

právě v kopcích silná. Což se také potvr-
dilo na poslední části  trati , kde jsem svůj 
náskok mezi ženami ještě vylepšila na
52 minut a udržela i konečnou jedenác-
tou příčku mezi muži,“ svěřila se čtená-
řům Jana Mikešová.

Supermaraton Gór Stolowych – časy 
prvních tří vytrvalkyň: 

1. Jana Mikešová 6:04:13
2. Ewa Machul 6:56:18
3. Juystyna Guzera 7:00:24
Vítěz v kategorii mužů Jakub Gorzelaňc-
zyk doběhl v čase 4:57:22.

Dalším závodem, kterého se Jana zúčast-
ní a o kterém Vás budeme informovat, 
bude Dolnoslaski Fes� wal Biegów Gór-
skich. Jedná se o největší běžeckou akci 
v Polsku. Packá vytrvalkyně poběží i tra-
su 68 km ultra trail.

Míla Pour

Foltýn ml. dojel pro celkově 2. místo. 
Dále zde Vojta Mádlík obsadil 2. místo 
ve své kategorii a Péťa Mádlík s Luky 
Trllem obsadili 3. místa také ve svých 
věkových kategoriích. Na Rohanských 
stezkách v Lomnici n. P. si na krátké tra-
�  pro 3. místa v kategoriích dojeli Mára 
Foltýn st. a Míra Vaníček. Na dlouhé tra-
�  suverénně zvítězil Mára Foltýn ml. Při 
závodě Tour de Ralsko obhájil 2. místo 

Péťa Mádlík. V Lázních Bělohrad obno-
vili tamní závody a hned pro 2. místo 
ve své kategorii si dojel Mára Foltýn ml.
a 3. místo si také zde vyjel Mar� n Fikar.
Až do Karlových Varů se vydal Mára Fol-
týn ml., aby se zúčastnil závodu, který 
byl zároveň vypsán jako Mistrovství ČR 
pro rok 2024. Pro kategorii Junioři byla 
vypsána trasa o délce 45 kilometrů a zde 
celkově vyhrál tento náš výjimečně na-

daný biker. Do sbírky cenných výkonů si 
připsal další � tul, když se již v roce 2022 
stal Mistrem ČR v kategorii Kade� !
Konec prázdnin a začátek podzimního 
období je prošpikován mnohými závody, 
tak nám držte palce, ať můžeme nejed-
nou stanout na stupních vítězů.

Jirka Bajer
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DAN POLMAN VYHRÁL V NOVÉM REKORDU
1000 MILES ADVENTURE
Novopacký ultracyklista Daniel Polman, 
který má za sebou úspěchy na mnoha 
ultramaratonech, včetně těch nejdel-
ších na světě, se rozhodl okusit legen-
dární závod horských kol bez podpory –
1000 Miles Adventure. A nebyl by to 
snad ani výborný packý ultracyklista, 
aby nezávodil na 100 %. Hned při svém 
premiérovém startu, na již 14. ročníku, 
vytvořil na trase ze slovenské Nové Sed-
lice do české Třebeně rekord, když trasu 
projel za 6 dnů, 19 hodin a 58 minut.
Trasa dlouhá 1630 km s převýšením 
přes 40 000 m vedla ob� žným teré-
nem, nejčastěji po turis� ckých cestách 
a pěšinách. Startovalo se na slovensko-
-ukrajinské hranici a končilo v západním 
cípu Čech v Hranicích. Závod bez jaké-
koliv podpory od pořadatelů nebo týmu 
závodníka sliboval velké dobrodružství 
okořeněné například i výskytem med-
vědů na Slovensku, kvůli kterým byly 
na mnoha místech zavedené zákazy noč-

ních jízd. Závodníci si vezli vše s sebou 
a po cestě si potřebné věci obstarávali 
sami. Spaní bylo na každém – od bivaků 
pod širákem až po využívání ubytovacích 
zařízení poblíž trasy. Závod má dvě vari-
anty – původní severní a pak také jižní, 
vedoucí zejména Čechami více jižním 
směrem. Na Slovensku se trasy několi-
krát spojují. 
Rekord tra� , který Dan Polman překo-
nal, překvapil organizátory i samotného 
packého ultracyklistu, který se podělil 
o zážitky ze závodu se čtenáři Achátu 
následujícími slovy: „Do závodu jsem 
vstupoval s respektem, nicméně ihned 
po ohlášení své účasti  jsem byl považo-
ván i za jeho favorita. Takže jsem na star-
tu stál jako nováček, ale zároveň jsem byl 
předem pasován na adepta na vítězství. 
Byla to trochu schizofrenní situace. Věděl 
jsem, že kluci, kteří závod jezdí pravidelně 
na medailových pozicích, mají na rozdíl 
ode mě cenné zkušenosti , včetně znalosti  

trasy. To byla obrovská výhoda. V mém 
případě jsem vsázel na cyklisti ckou for-
mu vyladěnou z kratších závodů. Do zá-
vodu jsem se rozjel s mnoha otazníky 
a čekal, co jeho průběh přinese. A přinesl 
toho opravdu hodně! Trasa byla vskutku 
velmi náročná – vedla přes mnoho poho-
ří a často i velmi obtí žně sjízdným teré-
nem. Pokud se do toho přidá špatné po-
časí, čeká na účastníky opravdové peklo. 
Prvních asi tři sta kilometrů na Slovensku 
bylo v pohodě, pak ale začaly úřadovat 
silné bouřky. Až do cíle bylo v lesích blá-
to, na horách zima a často pršelo. Poča-
sí mě několikrát dostalo na limit a hasil 
jsem opravdu velké krize. Že jsem v těch-
to podmínkách vylepšil rekord z roku 
2019, zajetý na suchu a v teple, o skoro 
4 hodiny, překvapilo asi každého, mě ne-
vyjímaje.“

Výsledky 1000 Miles Adventure
– trasa sever:
1. Daniel Polman:
 6 dní, 19 hodin a 58 minut
2. Tomáš Novotný:
 7 dní, 6 hodin a 48 minut
3. Pavel Šíp:
 7 dní, 19 hodin a 47 minut

Vítězem jižní trasy závodu se stal Matěj 
Činčera v čase 7 dní, 19 hodin a 9 minut.

Míla Pour
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PAČTÍ BASKETBALISTÉ VSTUPUJÍ DO DVAAOSMDESÁTÉ SEZÓNY
Celkem pět basketbalových družstev novopackého Sokola se 
v následující sezóně 2024–2025 utká se svými soupeři ve Vý-
chodočeské a Středočeské basketbalové lize.
Družstvo mužů, trénované Petrem Bartošem, si ve Východo-
české lize v prvé polovině zahraje s následujícími soupeři:
21. 9.  Sokol Nová Paka – TJ Turnov, 
  5. 10.  Sokol Nová Paka – Kanonýři Josefov,
  6. 10.  Sokol Nová Paka – BK Vysoká n. L.
19. 10.  BK Loko Trutnov – Sokol Nová Paka,
20. 10.  BK Bizoni Náchod – Sokol Nová Paka,
  9. 11.  Sokol Nová Paka – Tesla Pardubice B,
10. 11.  Sokol Nová Paka – Jiskra Heřmanův Městec,
23. 11.  Basket TJ Svitavy – Sokol Nová Paka,
24. 11.  Jiskra Havlíčkův Brod – Sokol Nová Paka.

Packé sokolky, trénované Terezou Podrazilovou, se utkají 
ve Východočeské basketbalové lize s následujícími deví�  týmy:
28. 9.  Kanonýři Josefov – Sokol Nová Paka,
29. 9.  BK Napos Vysoká n. L. – Sokol Nová Paka,
12. 10.  BK Loko Trutnov C – Sokol Nová Paka,
  2. 11.  Sokol Nová Paka – BK Přelouč,
  3. 11.  Sokol Nová Paka – TJ Pardubičky,
16. 11.  Jiskra Havlíčkův Brod – Sokol Nová Paka,
17. 11.  SKB Česká Třebová – Sokol Nová Paka,
  7. 12.  Sokol Nová Paka – TJ Sokol Stěžery,
  8. 12.  Sokol Nová Paka – Sokol Hradec Králové B.

Nadregionální ligu juniorů U 19 Východočeského kraje budou 
hrát mladí pač�  sokolové pod trenérem Alešem Sekotem s tě-
mito soupeři:
28. 9.  Sokol Nová Paka – SK Týniště nad Orlicí,
12. 10.  Adfors Basket Litomyšl – Sokol Nová Paka,

26. 10.  Sokol Nová Paka – SŠB Pardubice,
  2. 11.  BK Bizoni Náchod – Sokol Nová Paka,
23. 11.  Sokol Nová Paka – Královš�  Sokoli,
  7. 12.  Loko Trutnov – Sokol Nová Paka,
21. 12.  SK Týniště nad Orlicí – Sokol Nová Paka.

Michal Lánský trénuje družstvo nejmladšího minižactva U11 
ve smíšeném východočeském přeboru nejmladšího minižac-
tva. V této soutěži hrají družstva vždy dvě utkání za sebou. 
Soupeři a termíny zápasů jsou následující:
28. 9.  Sokol Nová Paka – BK Napos Vysoká n. L.
12. 10.  BK Ús�  n. Orlicí – Sokol Nová Paka,
26. 10  Sokol Nová Paka – TJ Sokol Stěžery,
  2. 11.  Sokol Hradec Králové B – Sokol Nová Paka, 
16. 11.  Sokol Nová Paka – TJ Sokol BK Chrudim, 
23. 11.  Basketbal TJ Svitavy – Sokol Nová Paka, 
21. 12.  BK Napos Vysoká n. L. – Sokol Nová Paka.

Žákyně hrají v nadregionální lize Středočeského kraje pod tre-
nérem Pavlem Bekrem v následujících termínech s těmito sou-
peřkami:
  5. 10.  Sokol Nová Paka – TJ Sokol Pečky,
  6. 10.  Sokol Nová Paka – TJ Sokol Nusle,
19. 10.  BC Kolín – Sokol Nová Paka,
20. 10.  Basket Poděbrady – Sokol Nová Paka,
30. 11.  TJ Sokol Nusle – Sokol Nová Paka,
  1. 12.  TJ Sokol Pečky – Sokol Nová Paka. 

Přijďte se pobavit basketbalem a povzbudit packé basketbalis-
ty a basketbalistky.

Míla Pour

V nadcházející mistrovské sezóně se 
místní oddíl kuželek bude prezentovat 
opět s pě�  družstvy ve čtyřech výkon-
nostních soutěžích. 
Naše Áčko se ve Východočeské divizi 
střetne s Červeným Kostelcem, Dobruš-
kou, Dvorem Králové, Hylváty, Rokytnicí 
nad Jizerou, Smiřicemi, Solnicí, Svitava-
mi, Trutnovem, Vysokým Mýtem a Vrch-
labím.
Naše prvé rezervní družstvo Béčko bude 
v nové sezoně hrát ve Východočeském 
přeboru a střetne se tu s Červeným Kos-
telcem, Jičínem, Jilemnicí, Josefovem, 
Milovicemi A a B, Náchodem, Poříčím, 
Rokytnicí nad Jizerou, Trutnovem a také 
s Vrchlabím.
Naše druhé rezervní družstvo Céčko
a tře�  rezervní družstvo Déčko nastou-
pí společně do Východočeské soutěže 
skupiny A a střetne se tu s Březovicemi, 
Hořicemi, Jičínem C a D, Rokytnicí nad 
Jizerou a s Vrchlabím C a D.

Naše družstvo Seniorů, neboli hráčů 60+ 
hrající Seniorskou ligu, má letošní sezo-
nu již rozehranou a nyní plně fi nišují při 
odvetných podzimních utkáních.
Veškeré informace a termíny utkání jed-
notlivých družstev naleznete na strán-
kách www.kuzelkynp.cz.
Proto přijďte místní borce podpořit 
při prvém mistrovském utkání této se-
zóny, které se odehraje již ve čtvrtek
19. 9. 2024 od 18:30 h, a budete tak 
moci zhlédnout kvalitní výkony při velice 
zajímavém sportu. Stačí projít brankou 
do hasičské zbrojnice a po levé ruce již 
naleznete budovu TJ Nová Paka s kužel-
kářskou dvoudráhou. Nebojte se přijít 
mezi nás!

Jirka Bajer

DO NOVÉ SEZÓNY KUŽELKÁŘI S PĚTI DRUŽSTVY
SPORTOVNÍ 

STŘELBA
Střelkyně Klára Ticháčková se s re-
prezentací zúčastnila dvou mezi-
národních závodů v Berlíně a v Plz-
ni. V Berlíně v juniorské kategorii 
ve sportovní pistoli s 557 body skon-
čila na devátém místě.
Druhý den v kategorii ženy skončila 
osmá s 570 body a ve fi nále si ještě 
o tři místa polepšila. Ve dvojzávodě 
v Plzni ve VzPi skončila na 12. místě.
Druhý den ve sportovní pistoli skon-
čila osmá s 569 body a ve fi nále si 
o dvě místa polepšila. V soutěži tří-
členných družstev děvčata v prvním 
závodě skončila druhá a v druhém 
získala zlato.

Antonín Pravý



46 ACHÁT - měsíčník pro občany Nové Paky a okolí

MISTROVSTVÍ ČESKÉ REPUBLIKY V MTB MARATONU
JASNĚ PRO DANA POLMANA
Novopacký ultracyklista Dan Polman 
opět přesvědčil cyklisty, že patří do čes-
ké špičky nejen v ultra distancích. Ve své 
kategorii ovládl domácí mistrák v MTB 
maratonu a jeho samotného tento 
úspěch zaskočil: „Nevěřil jsem, že by se 
to někdy mohlo podařit, ale ‚ultrapako‘ 
oblékli na Prima CUP v Karlových Varech 
do dresu s trikolórou. Závod MČR v MTB 
maratonu, který se jel letos 10. srpna, 
navždy zůstane zapsán v mých vzpomín-
kách jako hodně hustá jízda s příchutí  
nečekaně dobrého konce. Karty jsem 
neměl rozdány dobře: Třináct dní před 
startem mě při silničních závodech sun-
dal jeden borec ve velké rychlosti  ve sjez-
du. Zachránily mě helma a brýle, protože 
jsem v rychlosti  asi 55 km/h šel obliče-
jem rovnou na asfalt. Těžký pád skončil 
na chirurgii. I závod v Karlových Varech 
byl vykoupen krví, tentokrát jsem si však 
za zranění mohl sám, když jsem v jed-
né ze zatáček přehlédl vymleté korýtko 
od vody. Stalo se tak hned na 5. kilome-
tru. Bourák nejvíce odneslo potrhané 
a hodně naražené koleno a taky prask-
lé sedlo. Skončil jsem pod cestou v mezi 

a než jsem vylovil kolo i sám sebe, před-
jela mě spousta závodníků. Po propadu 
o několik příček jsem byl přesvědčený, že 
je po závodě. Zbývajících 70 km předsta-
vovalo boj sám se sebou, na který jsem 
z ultramaratonů zvyklý. 
Nakonec jsem se rozjel a dojel pár rych-
lejších borců, i když jsem ten den neče-
kal, že je vůbec uvidím. V druhé polovině 
závodu jsem již začal myslet i na bednu 
a v poslední třeti ně se dokonce rozjel i boj 
o samotný ti tul. Závoďáci na motorkách 
říkají: ‚Buďto věnec, nebo kotrmelec!‘ 
Mně se nakonec podařilo sti hnout obo-
jí v jednom závodě. Je z toho zkrvavené 
koleno a ti tul MČR v kategorii Masters II.
Vše se navíc odehrálo pouhý měsíc 
po dokončení 1000 Miles Adventure, kte-
ré končilo v nedaleké Třebeni u Chebu, 
odkud jsme před necelým rokem z neda-
lekého Sokolova přivezli ti tul MČR v MTB 
24hodinovce. Západ Čech mi svědčí!
Děkuju všem za podporu a fandění. Spe-
ciální dík patří mým holkám, které mi 

byly (nejen v Karlových Varech) velkou 
oporou! No a vděčný jsem i za to, že se 
mi vždycky, když jsem ryl hubou v zemi, 
podařilo vstát, oklepat se a jít dál. Jedna 
z věcí, která je k tomu vedle vůle potřeba, 
je i štěstí .“
Když jsem Danovi v e-mailu gratuloval, 
tak mně odpověděl: „Žiju už i z odzávo-
děných let, což jsou vytrvalost a zkuše-
nosti . Rychlostně to už není nic extra, ale 
pořád to držím na solidní úrovni.“  Stáří 
se nedá zastavit, ale klobouk dolů před 
Danem. V mladší kategorii Masters I by 
se svým časem skončil na šestém místě.

Výsledky TRASA A - MČR MASTERS II 
1. Daniel Polman
 Ultra Paka Racing Team 3:48:39
2. Roman Šťastný
 Endorphin Republic 3:52:34
3. Tomáš Kučera
 MONDRAKER Racing team 3:56:38

Míla Pour

JAK PSÁT A POSÍLAT ČLÁNKY DO ACHÁTU?
1. Články zasílat na adresu achat@munovapaka.cz VČAS – tj. vždy do 15. dne v měsíci.
2. OBSAH článku nesmí mít komerční a reklamní charakter (nejedná-li se o placenou inzerci)
  a musí se týkat NOVOPACKA a lidí v něm žijících.
3. Text musí být napsaný v textovém editoru (Word), nikoliv ve formátu PDF či JPG.
4. ROZSAH článku je max. 3000 znaků vč. mezer (tj. zhruba ½ str. ve Wordu). 
  Rozsah článků do rubriky SPORT max. 2000 znaků. Každá škola v Nové Pace má k dispozici
  prostor v rozsahu 1 strany. V případě překročení limitu si RR vyhrazuje právo na výběr příspěvků.
5. Každý článek musí mít jasné AUTORSTVÍ – tj. uvedené celé jméno (křestní i příjmení).
6. K článku zasílat maximálně 3 FOTOGRAFIE ve formátu JPG nebo TIF, nevkládat do Wordu.
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Jako každý rok se v sobotu 3. srpna 
v Sopce konala velká střelecká soutěž
8. ročník „Memoriál Gũntera Stoklasy“. 
Je to závod ve střelbě z historických pře-
dovek a zadovek, zařazený do soutěží 
Českého střeleckého svazu pro nomi-
naci na MČR. Soutěžilo se v sedmi dis-
ciplínách. Perkusní revolver MARIETTE, 
perkusní pistole civilní KUCHENREUTER, 
perkusní pistole vojenská LORENZ, per-
kusní puška civilní VETTERLI, perkusní 
puška vojenská LAMARMORA, křesadlo-
vá puška civilní PENNSYLVANIA a puška 
zadovka WERNDL. Třicet střelců se sjelo 
z celé České republiky a museli vydržet 
až do pozdního odpoledne. Zájem byl ve-
liký, počet účastníků musel být omezen. 
Někteří soutěžili až ve čtyřech disciplí-
nách v celkem osmi směnách – to zna-
mená 80 startů. Tentokrát nám počasí 
přálo, sluníčko vydrželo až do večera. 
Velmi dobré občerstvení bylo základem 
pro celý den, a všichni tak podlehli své-
mu sportovnímu nadšení. Vítězové ob-
drželi klubové medaile, diplomy a ceny, 
zaměřené převážně na tradice novopac-
kého pivovaru. Vítězné nadšence si mů-
žete prohlédnout na přiložené fotografi i. 

Z našich se umís� l nejlépe na čtvrtém 
místě Zdeněk Vích v disciplíně LAMAR-
MORA s 90 body, v disciplíně PENNSYL-
VANIA s 85 body a Ladislav Ducháček 
v disciplíně KUCHENREUTER s 88 body. 
Na pátém místě pak Milan Havlík v dis-
ciplíně VETTERLI s 88 body a Josef Kul-
hánek v disciplíně MARIETTE s 86 body. 

Na šestém místě se pak z našich umís� l 
Svatoš Pavel v disciplíně WERNDL s ná-
střelem 80 bodů. Výsledkovou lis� nu na-
jdete na ssknovapaka.cz.
Všechny zúčastněné obdivujeme za je-
jich neustálý zápal a blahopřejeme.

Za SSK Nová Paka Luboš Malý

MEMORIÁL GÜNTERA STOKLASY – 8. ROČNÍK

POZVÁNKA NA VEŘEJNOU SOUTĚŽ VE STŘELBĚ Z MALORÁŽKY 
V sobotu 7. září 2024 se ve střelnici Sopka koná 20. ročník veřejné střelecké soutěže pro veřejnost od 15 let věku.
Střílí se z klubové malorážní pušky 5 ran nástřelných a 20 ran soutěžních ve všech sportovních kategoriích. Ženy, muži, do-
rost a zvlášť pak registrovaní sportovci. Střelivo a zbraně zajišťuje pořadatel. Startovné 150 Kč. Prezentace už v 8.00 hod., 
začátek v 9.00. Malé občerstvení bude zajištěno na střelnici v nové klubovně. Vítězové obdrží diplom a věcné ceny.
Podrobnos�  a propozice budou na ssknovapaka.cz v čás�  Soutěže. 
Přijďte všichni, kdo to chcete zkusit a třeba i zvítězit. Předem přejeme hezké sobotní dopoledne.

POZVÁNKA PRO VEŘEJNOST
Od 16. 5. 2024 je střelnice opět otevřena i pro veřejnost. Zájemce si musí návštěvu domluvit se správcem střelnice.
Podmínkou pro umožnění střelby je platný zbrojní průkaz, vlastní zbraň, chrániče sluchu, brýle a dodržování všech opatření 
a předpisů. Vstup na střelnici je s poplatkem 200 Kč za střelce. Nepodporujeme žádnou zážitkovou nebo akční střelbu.
Pouze sportovní střelbu, na kterou je střelnice určena. Střílí se vždy každé úterý od 15.00 hod. 

POZVÁNKA NA KURZY K ZÍSKÁNÍ ZBROJNÍHO PRŮKAZU
Pro zájemce o zbrojní průkaz pořádáme kurzy zaměřené na bezpečnou manipulaci
se zbraní, střelbu, právní předpisy a potřebné zákony vč. organizace zkoušky za účas�  
zkušebního komisaře a PČR. Zkoušky proběhnou koncem října 2024.
Před zápisem do kurzu je nutné podat přihlášku o zbrojní průkaz na Policii ČR v Jičíně.
Zde se dozvíte termín, který plánuje Policie ČR.
Podrobnos�  o kurzu na ssknovapaka.cz v čás�  Zbrojní průkaz.
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